

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

မိမိကိုယ်ကို ယဉ်ကျေးအောင်ဆုံးမ

မြောင်းတူးရေယူသမားတို့သည် အလိုရှိရာရေကို ဆောင်ယူ ကြကုန်၏။ လေးသမားတို့သည် မြားကို ဖြောင့်ကုန်၏။ သစ်သမားတို့သည် သစ်ကိုလိုတိုင်း ရအောင်ရွှေ့ကုန်၏။ ကောင်းသောအကျင့်ရှိသော သူတော်ကောင်းတို့သည် မိမိ ကိုယ်ကို ယဉ်ကျေးအောင် ဆုံးမကုန်၏။

ဒဏ္ဍဝင် (ဓမ္မပဒ - ၁၄၅)

၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလဆန်း ၁၄ ရက် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ မတ် ၇ ရက်၊ စနေနေ့ အတွဲ (၅၅)၊ အမှတ် (၁၅၅)

နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက ဆရာတော်ကြီးများ၊ တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ဆရာတော်များနှင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော် ဆက်ကပ်ခံယူမည့် ဆရာတော်များအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်း



နေပြည်တော် မတ် ၆
 နိုင်ငံတော်သံဃမဟာ နာယက ဆရာတော်ကြီးများ၊ တိပိဋကဓရ တိပိဋက ကောဝိဒဆရာတော်များနှင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော် ဆက်ကပ်ခံယူမည့် ဆရာတော်များအား ပြည်ထောင်စု သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရက နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲအခမ်း အနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော် ဥပ္ပါတသန္တိစေတီတော် ပရိဝုဏ်အတွင်းရှိ သာသနာ့မဟာ ဗိမာန်တော်ကြီး၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချို၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်တို့ တက်ရောက်ကြည့်ညိပြီး နေ့ဆွမ်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။
 အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ၊ မန္တလေးမြို့ ဗန်းမော်ကျောင်း တိုက်ဆရာတော် အဘိဓမ္မမဟာရဋ္ဌ ဂုရု၊ အဘိဓမ္မေဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မ ဇေတိက ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တကုမာရာ တိပိသအမှူးပြုသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ ကြွရောက်ချီးမြှင့် တော်မူကြပြီး ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၏ ဇနီး နန်းကြင်ကြည်၊ ပြည်ထောင်စုတရား သူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ ဆိုင်ရာ ခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့်၊ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချို၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ပရိသတ်များက နိုင်ငံတော်သံဃမဟာ နာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဗန်းမော်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော်ထံမှ ငါးပါးသီလခံယူ ဆောက်တည်ကြစဉ်။ သတင်းစဉ်



APQ Asia Power Quality Electric Co., Ltd. World No.1 Original Products Available Now **ABB** Authorized Distributor

Made In Finland **Auto Transfer Switch** Made In Finland **ATS Build-in Controller** Made In Finland **Change Over Switch**

No.501, Pyay Road, Kamaryut Township, Yangon, Myanmar. Tel : +95(01)2304270~2, Fax : +95(01)537176, Email : contact@apq-electric.com
 No.31/D, Block 900, 78 Road, between 42nd and 43rd Road, Mahar Aung Myay Township, Mandalay. Tel : +95 (02) 4033449, www.apq-electric.com

လတကာတို့၏သခင်

တပေါင်းသည် မြန်မာပြက္ခဒိန်တွင် ဆယ့်နှစ်လမြောက် နောက်ဆုံးလဖြစ်သည်။ မြန်မာသက္ကရာဇ်အရ နှစ်တစ်နှစ် ကုန်ဆုံးတော့မည့် အခါသမယလည်းဖြစ်သည်။ ဆောင်းအကုန် နွေသို့အကူး၊ နေ့တွင်ပူ၍ ညတွင်ချမ်းသည့် ဤကာလမှာ လောကဓာတ်တစ်ခွင်မှာလည်း သာယာလှသည့်အလျောက် တပေါင်းသည် လတကာတို့၏သခင် ဟူ၍လည်း စာဆိုရှိသည်။

ရှေးကလူများမှာ သဘာဝတရားနှင့် နီးစပ်ကြသူများ ဖြစ်ကြ သည်။ ကောင်းကင်မှ နက္ခတ်တာရာများလှည့်ပတ်ပုံ၊ ရာသီ စက်ဝန်းတို့ အဖန်ဖန်ပြောင်းလဲနေပုံ၊ သစ်ပင်ပန်းမန်တို့ သဘာဝ အလျောက် ရာသီအလိုက် အချိန်မှန်သီးပွင့်ကြပုံ၊ မိုးလေဝသတို့ အချိန်မှန်ပြောင်းလဲနေကြပုံ စသည့် ဩကာသလောကကြီးကို သိမြင်ခံစားနိုင်ကြသူများလည်း ဖြစ်သည်။ “တပေါင်းငယ်မှ ညာကျင်၊ နွေဦးဆန်းသစ်၊ ရွက်ရော်လှစ်လို့၊ ပုရစ်ကယ်ရွှေ၊ ပင်တိုင်းစုကြသည်၊ နည့်စင်ငယ်တဲ့လေး...” ဟူ၍ စာဆို ဦးယာ က အချင်းတစ်ပုဒ်တွင် ရေးသားခဲ့သည်။ တပေါင်းသည် နွေဦး ဆန်းစရာသီ၊ ရော်ရွက်ဝါတို့ ကြွကျပြီး သစ်ပင်တိုင်းမှာ ရွက်သစ် တို့ဝေလှလှ၊ ပုရစ်ဖူးတို့ဖြင့် နုသစ်သည့်ချိန်ဖြစ်သည်။

“တပေါင်း၊ တန်ခူး နှစ်လတို့သည် ဝသန္တဥတုမည်၏။ လောကသည် စဉ်းငယ်ပူ၏။ ကောင်းကင်ကြည်လင်၏။ အရွက်နု တို့ဖြင့် သစ်ပင်တို့သည် တင့်တယ်ကုန်၏။ ဥဩငှက် ပျား ပိတုန်း တို့ဖြင့် ပြုစုကုန်၏။ တောင်လေလာ၏” ဟု ဥတုဘောဇနကျမ်း၌ ဆိုထားသည်။ တပေါင်းလကို မိန်ရာသီဟုလည်း ခေါ်သည်။ ပါဠိ ပုဒ် မိနမှ မိန်ဟူ၍ ဖြစ်လာပြီး ငါးများ ရွှင်မြူးနှစ်သက်သည့် ရာသီကို ဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်။ အင်ကြင်းပန်းနှင့် သရဖီပန်းတို့ သည် တပေါင်းလတွင်ပွင့်သည့် ရာသီပန်းများ ဖြစ်ကြသည်။

မဟာသက္ကရာဇ် ၁၀၃ ခုနှစ် တပေါင်းလအခါသမယ ဗုဒ္ဓ ဘုရားရှင်သည် မဂဓတိုင်း ရာဇဂြိုဟ်ပြည်ဝေဠုဝန်ကျောင်းတော် ၌ စံပယ်တော်မူ၍ သတ္တဝါဝေနေယျတို့အား ဓမ္မအမြိုက်ဆေး တိုက်ကျွေးတော်မူနေစဉ် ဖခမည်းတော် သုဒ္ဓေါဓမ္မမင်းကြီးသည် သားတော် ဗုဒ္ဓကို ဖူးမြင်ကာ တရားဒေသနာတော်ကိုပါ ကြားနာ လိုသည့် ဆန္ဒတို့ ပြင်းပြတော်မူခြင်းကြောင့် မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ ဖွားဖက် တော်ကာဠုဒါယီအမတ်ကို စေလွှတ်၍ ဘုရားကို ပင့်ဆောင်တော် မူစေသည်။ ကာဠုဒါယီအမတ်ကလည်း မိန်ရာသီလတပေါင်းနှင့် ဖွားရပ်ဌာနီ ကပိလဝတ်ပြည်သို့ ခရီးလမ်း၏ ကြည်နူးဆွတ်ပျံ့ ဖွယ် သာယာလှပပုံတို့ကို ဂါထာပေါင်း ၆၄ ပုဒ်ဖြင့် ဖွင့်ဆို လျှောက်ထားခဲ့သည်။

ဗုဒ္ဓမြတ်စွာဘုရားသည် ကာဠုဒါယီ၏ လျှောက်ထားမှုဖြင့် ရာဇဂြိုဟ်မှသည် ကပိလဝတ်သို့ အပြန်ခရီးကို မဟာသက္ကရာဇ် ၁၀၃ ခုနှစ် တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၁ ရက်နေ့တွင် စတင်ခဲ့ရာ မဟာသက္ကရာဇ် ၁၀၄ ခုနှစ် ကဆုန်လပြည့်နေ့ရောက်မှ ဇာတိ ဌာနေ ကပိလဝတ်ပြည်သို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ ပြည်တော်ဝင် ဤခရီးသည် တပေါင်းလတွင် စတင်ခဲ့သည်။ ကပိလဝတ်နေပြည်တော်တွင် ဘုရားရှင်၏ တရားတော်ကြောင့် ခမည်းတော် သုဒ္ဓေါဓမ္မမင်းကြီးသည် မင်းမြောက်တန်ဆာများ ဆင်မြန်းလျက်ကပင် အရဟတ္တဖိုလ်ပေါက်ကာ နိဗ္ဗာန်နန်းသို့ စံမြန်းနိုင်ခဲ့ကာ ကျွေးမိခင် မိထွေးတော် ဂေါတမိမှာလည်း ဘိက္ခုနီပြု၍ ရဟန္တာဖြစ်ပြီး နိဗ္ဗာန်ဝင်ခဲ့သည်။ မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ ပြည်တော်ဝင်ခရီးသည် ဉာဏတ္ထစရိယ- မျိုးနွယ်တို့၏ အကျိုး ကို ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် လျှောက်လှမ်းကြံချီခဲ့ရသည့် ခရီး ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဗုဒ္ဓသာသနာသမိုင်းတွင်လည်း မဟာ သက္ကရာဇ် ၁၀၃ ခုနှစ် တပေါင်းလပြည့် ဗုဒ္ဓဘုရားနေ့သည် ရွှေတိဂုံ စေတီတော်ကြီးကို ဥက္ကလာပမင်းကြီးနှင့် တပုဿ၊ ဘလ္လိက ကုန်သည်ညီနောင်တို့ တိုင်းသူပြည်သားများနှင့်အတူ စတင် တည်ထားသည့်နေ့ဖြစ်သည်။ တပေါင်းလပြည့်နေ့သည် ဗုဒ္ဓ ဘုရားရှင် ပြည်တော်ဝင်သည့်နေ့၊ မြတ်ဘုရား သက်တော်ထင်ရှား ရှိစဉ်ကာလမှာပင် ရွှေတိဂုံစေတီတော်ကြီးကို စတင်တည်ထား သည့်နေ့အဖြစ် ကြည်ညိုသဒ္ဓါပွားနိုင်ကြပါစေကြောင်း။ ။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုတပ်မတော်နေ့ ဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေး ဟူသော ဒွိတာဝန်အရေး (၃) ပါးကို အမျိုးသားရေးမူဝါဒအဖြစ် ဦးထိပ်ပန်ဆင်ပြီး နိုင်ငံတော်အတွက် အသက်ပေး တာဝန်ထမ်းဆောင်ရေး။
- (၂) ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တပ်မတော်၏ ငြိမ်းချမ်းရေးမူဝါဒ(၆)ရပ်ဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရ နှင့်အတူ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး။
- (၃) နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ပြည်သူလူထုအကျိုးစီးပွား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးတို့အတွက် အင်အား တောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်သော ခေတ်မီတပ်မတော်တည်ဆောက်ရေး။
- (၄) နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်နှင့် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးတာဝန်များကို ခေတ်အဆက်ဆက် ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင် ခဲ့သည့် တပ်မတော်၏ အစဉ်အလာကောင်းများကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများ အတည်ပြုခန့်ထားခြင်း
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အောက်ဖော်ပြပါ ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများကို အစမ်းခန့်ကာလ (၁) နှစ်ပြည့်မြောက်သည့်နေ့မှစ၍ အတည်ပြုခန့်ထားလိုက်သည် -

အမည်	ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး ရာထူး၊ ဌာန
(၁) ဦးမင်းသိမ်း	ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် သံတမန်ရေးရာဦးစီးဌာန နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန

(၂) ဒေါ်သီတာထွန်း	ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်းဦးစီးဌာန စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန
(၃) ဒေါက်တာ မိုးမိုးရီ	ပါမောက္ခချုပ် သမဝါယမတက္ကသိုလ်(စစ်ကိုင်း) စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန
(၄) ပါမောက္ခဒေါက်တာ ဇော်သန်းထွန်း	ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးစေတီတော် တည်ဆောက်ရေးအတွက် သန့်စင်ပြီးရွှေ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၆ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် ရာဇသင်္ဂဟလမ်း ကံကော်ပန်းအပိုင်း အနီး၌ တည်ထားကိုးကွယ်လျက်ရှိ သော ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးစေတီတော် တည်ဆောက်ရေးအတွက် ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက သန့်စင်ပြီး ရွှေ (၁၅ ပဲရည်၊ ၂၄၂ ဂရမ်) ပေးအပ် လှူဒါန်းခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီက သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် အလှူရှင်



သတင်းစဉ်

မန်းရေန်မြေဒေသခံများအတွက် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ တိုးတက်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အသိပညာပေးဆွေးနွေး

မင်းဘူး မတ် ၆ မန်းရေန်မြေ ဒေသခံများအနေဖြင့် မိရိုးဖလာ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ အပြင် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြု မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ တိုးတက်လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မြန်မာ့ရေန်နှင့်

သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းနှင့် အကျိုး တူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် MPRL E&P Pte Ltd., နှင့် မင်းဘူး (စကျ)မြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသ ရေးဦးစီးဌာန၏ ပူးပေါင်းစီစဉ်ပံ့ပိုးမှု ဖြင့် မန်းရေန်မြေ ထိစပ်ကျေးရွာများ ဖြစ်သည့် မန်းကျိုးကျေးရွာနှင့် ကျွဲချ ကျေးရွာတို့တွင် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်း က မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲများကို စီစဉ်ဆောင်ရွက် ခဲ့သည်။ အဆိုပါအစီအစဉ်တွင် မန်းရေန် မြေဒေသခံများအနေဖြင့် တိုင်းရင်း ကြက်များကို စနစ်တကျမွေးမြူနိုင် ရန် မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ကောင်းမွန် သောစနစ်ဖြင့် မွေးမြူနည်း၊ ခြံခတ် မွေးမြူခြင်း၊ ကြက်တောင်တုတ်ကွေးနှင့် ကြက်နာရောဂါများ မကျရောက်စေ ရန် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်း များ၊ 12 မျက်စိဆေးများဖြင့် မျက်စဉ်း ခတ်ခြင်း၊ ရောဂါကာကွယ်ခြင်းနှင့် ကုသခြင်းဆိုင်ရာ နည်းလမ်းများကို မင်းဘူး(စကျ)မြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါက်တာဆောင်းဦးဝေက အသိပညာ များ မျှဝေခဲ့သည်။ ထို့ပြင် မန်းရေန်မြေဒေသခံများ လက်ရှိမွေးမြူလျက်ရှိသည့် ဆိတ်နှင့် ဝက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအတွက်

လိုအပ်သည့် အကြံဉာဏ်များပေး ခြင်း၊ အသိပညာမျှဝေခြင်းနှင့် မွေးမြူ ရေးလုပ်ငန်းများကို လက်တွေ့ လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည့် ဒေသခံများ သိရှိလိုသည်များကိုလည်း ပြန်လည် ဆွေးနွေးဖြေကြားခဲ့သည်။ ထို့အပြင် မန်းရေန်မြေဒေသခံများ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက် အကူပြု မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ တိုးတက်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ သင်တန်းများ ပံ့ပိုး နိုင်ရေးကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ပြီး ယခုနှစ် မတ်လအတွင်းတွင် သက်ဆိုင်ရာ ကျေးရွာများအလိုက် မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲများကို MPRL E&P သည် CSR လုပ်ငန်းအစီအစဉ်၏ အခန်း ကဏ္ဍတစ်ရပ်အနေဖြင့် ဆက်တိုက် ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်





နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချို နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ မန္တလေးမြို့ ဗန်းမော်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အဘိဓဇ မဟာရဋ္ဌဂုရု၊ အဘိဓဇ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တ ကုမာရာဘိဝံသ ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင်၊ သန်လျင်မြို့ မင်းကျောင်းပထမပြန်စာသင်တိုက် ပဓာနနာယက ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တ စန္ဒိမာဘိဝံသ ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

ရှေ့ဖုံးမှ

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်အေးသီတာ၊ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၏ဇနီး ဒေါက်တာ စိန်စိန်သိမ်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ညိုနှိုင်းကွဲကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေလေ)၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယရှေ့နေချုပ်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များနှင့် ၎င်းတို့၏ ဇနီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြည့်ညိကြသည်။

ဖူးမြော်ကြည့်ညိ

အခမ်းအနား မစတင်မီ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ

ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် သာသနာ့ မဟာဗိမာန်တော်အတွင်း ကိန်းဝပ်စံပယ်တော်မူသည့် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်အား ဖူးမြော်ကြည့်ညိပြီး မြသပိတ်ဆွမ်းတော်၊ ပန်း၊ ရေချမ်းနှင့် ဆီမီးတို့ကို ကပ်လှူပူဇော်သည်။

ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်

အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချို၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ပရိသတ်များက နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဗန်းမော်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော်ထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြပြီး ဆရာတော်သံဃာတော်များ ရွတ်ပွားသရဇ္ဈာယ်တော်မူသည့် မေတ္တာသုတ်ပရိတ်တရားတော်ကို နာယူကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်ဇနီးတို့က နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ၊ မန္တလေးမြို့ ဗန်းမော်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အဘိဓဇ မဟာရဋ္ဌဂုရု၊ အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တ ကုမာရာဘိဝံသနှင့် စာမျက်နှာ ၄ သို့



ဒုတိယသမ္မတဦးမြင့်ဆွေ မွန်ပြည်နယ်မြို့လယ်ကျောင်းစာသင်တိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဇောတိပါလ ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။ သတင်းစဉ်

အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းနိုင်သန်း၏ဇနီး နန်ကြင်ကြည်မကျေးမြို့ သံဃာရာမကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ စိန္တာသာရ ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။ သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ်ဦးထွန်းထွန်းဦး မန္တလေးမြို့ မဟာဝိသုဒ္ဓါရုံတိုက်သစ်စည်ရှင်ကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တအဂ္ဂဉာနာဘိဝံသ ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့်သီတဂူ ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်အဓိပတိ ဆရာတော် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တ ဉာဏ်သာရ ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။ သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်အေးသီတာ ညောင်ဦးမြို့ ရွှေမင်းဝန်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဝိမလ ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။ သတင်းစဉ်

စာမျက်နှာ ၃ မှ

ပျဉ်းမနားမြို့ မဟာဝိသုတာရာမဈေးကုန်းကျောင်းတိုက် ဆရာတော် အဘိဓမ္မမဟာရဋ္ဌဂုရု နိုင်ငံတော် ဩဝါဒစရိယ ဘဒ္ဒန္တကဝိသာရတို့ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင်၊ သန်လျင်မြို့ မင်းကျောင်းပထမပြန်စာသင်တိုက် ပဓာန နာယကဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တ စန္ဒိမာ ဘိဝံသနှင့် မြင်းခြံမြို့ ချောင်းဒေါင်းစာသင်တိုက် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ ကေလာသတို့ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေက ညောင်လေးပင်မြို့ ပန်းငွေရုံတောရစာသင်တိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ သုမနနှင့် မွန်ပြည်နယ် မြို့လယ်ကျောင်းစာသင်တိုက် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဇောတိပါလတို့ထံ လည်းကောင်း၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၏ ဇနီး နန်းကြင်ကြည်က ရန်ကုန်မြို့ ကျောက်ကုန်းတောရ မေဒိန် စာသင်တိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ ကောဝိဒနှင့် မကွေးမြို့ သံဃာရာမကျောင်းတိုက် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ စိန္တာသာရ တို့ထံ လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးက မန္တလေးမြို့ မဟာဝိသုဒ္ဓါရုံတိုက်သစ် စည်ရှင်ကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တအဂ္ဂဥဒ္ဓါဘိဝံသနှင့် ပါမောက္ခချုပ် ဆရာတော် ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တ နန္ဒမာလာ ဘိဝံသတို့ထံလည်းကောင်း လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့်က ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ရွာသာကျောင်းတိုက် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တပညာဝံသနှင့် သီတဂူ ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ် အဓိပတိ ဆရာတော် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တ ဉာဏိသာရ တို့ထံ လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်အေးသီတာတို့က ညောင်ဦးမြို့ ရွှေမင်းဝန်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဝိမလနှင့် တောင်ကုတ်မြို့ စေတျာရာမ ဓမ္မရိပ်သာကျောင်းတိုက် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသူရိယစေတီတို့ထံ လည်းကောင်း၊ ဒုတိယ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်တို့က မြစ်သားမြို့ မင်းကျောင်းပရိယတ္တိ စာသင်တိုက် ဆရာတော် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တဝဋ္ဋရိယနှင့် မိုင်းယောင်းမြို့နယ် ထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓသာသနာပြုဗဟိုကျောင်း ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဘဒ္ဒိယတို့ထံ လည်းကောင်း လှူဖွယ် ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ချိုချို၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်တို့ ဆရာတော်ကြီးများအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြစဉ်။ သတင်းစဉ်

လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၏ ဇနီး ဒေါက်တာ စိန်စိန်သိမ်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲ ရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယရေနေချုပ်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များနှင့် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် များက သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော် ဆက်ကပ် ခံယူမည့်ဆရာတော်များထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြသည်။

ဒေါ်ချိုချို၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၏ ဇနီး နန်းကြင်ကြည်၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း၏ဇနီး ဒေါ်အေးသီတာ၊ ဒုတိယ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၏ဇနီး ဒေါ်သန်း သန်းနွယ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်း ဟိန်၏ဇနီး ဒေါက်တာစိန်စိန်သိမ်း၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ၏ ဇနီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သာသနာ တော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော် ဆက်ကပ်ခံယူမည့် သီလရှင် ဆရာကြီးများထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ကြသည်။

စာသင်တိုက် ပဓာနနာယက ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တ စန္ဒိမာဘိဝံသထံမှ ဧည့်ပရိသတ်များက အနုမောဒနာ တရားနာယူကြပြီး လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက် ရေစက် သွန်းလောင်း အမျှပေးဝေကြသည်။

နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်

အခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချို၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဧည့်ပရိသတ်များက ကြွရောက် ချီးမြှင့်တော်မူကြသည့် ဆရာတော်ကြီးများနှင့် သီလရှင် ဆရာကြီးများအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြ သည်။



ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ် မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်း နွယ် မိုင်းယောင်း မြို့နယ် ထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓသာသနာပြုဗဟို ကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ ဘဒ္ဒိယထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း စဉ်။ သတင်းစဉ်



ပြည်သူ့ လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဟိန် ၏ဇနီး ဒေါက်တာ စိန်စိန်သိမ်း ဆရာတော်ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်း များ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းစဉ်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဥပဒေဆိုင်ရာအထောက်အကူပေးရေးအဖွဲ့နှင့် ရန်ကုန်တရားမျှတမှုစင်တာတို့၏ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၆

ပြည်ထောင်စုဥပဒေဆိုင်ရာ အထောက်အကူပေးရေးအဖွဲ့နှင့် ရန်ကုန်တရား မျှတမှုစင်တာတို့၏ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ Grand Amara Hotel ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဥပဒေဆိုင်ရာအထောက်အကူပေးရေး အဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်ဇော်နှင့် ရန်ကုန်တရားမျှတမှုစင်တာမှ Program Director ဦးကျော်မြင့်တို့က အမှာစကားပြောကြားကြသည်။

ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စု ဥပဒေဆိုင်ရာအထောက်အကူပေးရေးအဖွဲ့၊ ရန်ကုန်တရားမျှတမှု စင်တာနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများမှ တာဝန်ရှိသူများက ပြည်ထောင်စုဥပဒေဆိုင်ရာ အထောက်အကူပေးရေးအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ၊ ရန်ကုန်တရားမျှတမှု စင်တာ၏ လက်ရှိဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ အဖွဲ့နှင့်စင်တာတို့ အကြား ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် လုပ်ငန်းများကို ဆွေးနွေး

ကြသည်။

ယခုပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ပြည်ထောင်စုဥပဒေဆိုင်ရာ အထောက်အကူပေးရေးအဖွဲ့နှင့် ရန်ကုန်တရားမျှတမှုစင်တာတို့ ဥပဒေ အထောက်အကူပြု လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်၊ ထိုသို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် တရားမျှတပြီး လွတ်လပ်သည့် တရားစီရင်ရေးစနစ် ဖော်ဆောင်မှုကို အထောက်အကူပြုစေရန်၊ ဥပဒေအထောက်အကူပြု လုပ်ငန်းစဉ် များမှ အတွေ့အကြုံများကို ပူးပေါင်းလေ့လာနိုင်စေရန်နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ ဥပဒေဆိုင်ရာအထောက်အကူပေးရေးအဖွဲ့များနှင့် ရန်ကုန် တရားမျှတမှုစင်တာတို့ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်မည့် ဥပဒေအထောက်အကူပြု လုပ်ငန်းများတွင် ပိုမိုပူးပေါင်းကာ လုပ်ဆောင်လာနိုင်စေရန် စသည့်ရည်ရွယ်ချက် များဖြင့် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယနေ့ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်ထောင်စု ဥပဒေဆိုင်ရာ အထောက်အကူပေးရေးအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်ဇော်က

“ရန်ကုန်တရားမျှတမှုစင်တာလို အဖွဲ့အစည်းတွေက အရင်ကတည်းက အထောက်အကူပေးရေးလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်နေတာဖြစ်တဲ့အတွက် အခက် အခဲတွေနဲ့ စိန်ခေါ်မှုတွေကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရာမှာ အတွေ့အကြုံတွေ အများကြီးရှိတယ်။ ဒီအတွေ့အကြုံတွေကို ပြန်လည်မျှဝေခြင်းဖြင့် အခက်အခဲ တွေကို ဖြေရှင်းနိုင်မှာဖြစ်တဲ့အတွက် ဒီလိုပူးပေါင်းညှိနှိုင်းမှုတွေ ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

ဆက်လက်၍ ၎င်းက “ရာဇဝတ်မှုတွေမှာ တရားစွဲခံရတဲ့သူ၊ စွပ်စွဲခံရတဲ့သူ၊ ဖမ်းဆီးခံရတဲ့သူ၊ ချုပ်နှောင်ခံရတဲ့သူ၊ တရားရုံးကို တင်ပို့ခံရသူတွေ တရားရုံး ရောက်တဲ့အခါ ငွေကြေးမတတ်နိုင်လို့ ရှေ့နေမငှားနိုင်ဘူး။ အဲဒီတော့ ကိုယ့်ကို စွဲတဲ့ပုဒ်မကို မသိ၊ ဘာကြောင့် အပြစ်ဒဏ်ခံရမှန်းမသိတဲ့အဖြစ်တွေ ပပျောက် အောင် သတ်မှတ်ထားတဲ့ ဥပဒေနဲ့အညီ ပြည်သူတွေကို လိုက်ပါကူညီဆောင် ရွက်ပေးတဲ့လုပ်ငန်းကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

မျိုးသူဟိန်

အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပေါင်း ၂၈၀၀ ကျော် ဖန်တီးပေးနိုင်မည့် တန်ဖိုးမြှင့်စိုက်ပျိုးရေးထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ် ရောင်းချခြင်းလုပ်ငန်းအပါအဝင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်း ခြောက်ခုအား မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်မှ ခွင့်ပြု



မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်၏ (၄/၂၀၂၀)ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်။ သတင်းစဉ်

နေပြည်တော် မတ် ၆

မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်၏ (၄/၂၀၂၀) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ကော်မရှင်အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသောင်းထွန်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာသန်းမြင့်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ဆောင်ရွက်ဆဲလုပ်ငန်း ကိုးခုမှ မတည်ငွေရင်း တိုးမြှင့်ခြင်းအပါအဝင် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ကဏ္ဍ၊ မွေးမြူရေးကဏ္ဍ၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍနှင့် အခြား ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍတို့မှ လုပ်ငန်းအသစ် ခြောက်ခုကို ခွင့်ပြု ခဲ့သည်။ အဆိုပါလုပ်ငန်းများ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၃၁ ဒသမ ၁၂၅ သန်းနှင့် ငွေကျပ် ၁၁၃၈၀၀ ဒသမ ၃၃၅ သန်းရှိပြီး ပြည်တွင်းလုပ်ငန်းများ အတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပေါင်း ၂၈၅၀ နေရာ ကို ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလကုန်အထိ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အများဆုံး ပြုလုပ်သော နိုင်ငံများမှာ စင်ကာပူနိုင်ငံ၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့ ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံပေါင်း ၅၀ မှ စီးပွားရေးကဏ္ဍ ၁၂ ခုတွင် အများဆုံး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားရှိမှုမှာ ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကဏ္ဍ တွင် စုစုပေါင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၏ ၂၆ ဒသမ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်း ဖြင့်လည်းကောင်း၊ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍတွင် စုစုပေါင်း ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှု၏ ၂၆ ဒသမ ၄၅ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍတွင် စုစုပေါင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၏ ၁၄ ဒသမ ၀၃ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ ထားကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အခြေခံပညာ အလယ်တန်း၊ အထက်တန်း သင်ရိုးညွှန်းတမ်းရေးဆွဲရေး အစည်းအဝေးကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၆

အခြေခံပညာအလယ်တန်း၊ အထက်တန်း သင်ရိုးညွှန်းတမ်း ရေးဆွဲရေး အစည်းအဝေးကို ယမန်နေ့ ညနေ ၄ နာရီခွဲက ရန်ကုန်မြို့ ပါမောက္ခချုပ်များ ကော်မတီရုံး အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး အခြေခံပညာအလယ်တန်း၊ အထက်တန်း သင်ရိုးညွှန်းတမ်းရေးဆွဲရေး အစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။ သတင်းစဉ်

ကျောင်းသုံးဖတ်စာအုပ်များ အချိန်မီပြီးစီးရန် ရှေးဦးစွာ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ပညာသင်နှစ် အတွက် Grade-4, Grade-7, Grade-10 ကျောင်းသုံး ဖတ်စာအုပ်များနှင့် ဆရာလမ်းညွှန်စာအုပ်များ သင်ကြား သင်ယူမှုနည်းလမ်းနှင့် သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများ အသုံးပြုနည်း သင်တန်းများအတွက် လိုအပ်သည်များကို ပြီးစီးအောင် အားသွန်ခွန်စိုက် ဆောင်ရွက်ပေးသည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ ကျောင်းသုံးဖတ်စာအုပ်များ၊ ဆရာလမ်းညွှန်စာအုပ်များကို ကျောင်းဖွင့်ချိန်မတိုင်မီ သက်ဆိုင်ရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိရန် အရေးကြီးပါ ကြောင်း၊ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ်တွင် အသုံးပြုမည့် Grade-5, Grade-8, Grade-11 ကျောင်းသုံးဖတ်စာအုပ် များနှင့် ဆရာလမ်းညွှန်စာအုပ်များ အချိန်မီပြီးစီးရန် အတွက်လည်း အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ဘာသာရပ်

ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်သည့် တက္ကသိုလ်များမှ ပါမောက္ခ ကြီးများက တက္ကသိုလ်စာမေးပွဲများ၊ တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲများဆိုင်ရာ မေးခွန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ မေးခွန်း များ မှန်ကန်မှုရှိရေးနှင့် လုံခြုံရေးအထူးဂရုပြုရန်၊ အဖြေလွှာစာအုပ်များ လုံခြုံရေးနှင့် အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်း နှင့်အညီ တိတိကျကျ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်နိုင်ရန်၊

အောင်စာရင်းများပြုစုရာတွင် မှန်ကန်မှုရှိရေး အဆင့်ဆင့် ကြီးကြပ်ပြီး အထူးဂရုပြုစေလိုကြောင်း၊ တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲ အဖြေလွှာများစစ်ဆေးခြင်းကို သတ်မှတ်ရက် အတိုင်း ပြီးမြောက်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် တက္ကသိုလ်ဆရာ ဆရာမများ၊ အထက်တန်းပြ ဆရာ ဆရာမ များ အင်အားလုံလောက်စွာရရှိရန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

ပေးစေလိုကြောင်း၊ သင်ရိုးသစ်များအတွက် မူလတန်း၊ အလယ်တန်း၊ အထက်တန်းတို့မှ သက်ဆိုင်ရာ ဆရာ ဆရာမများအား သင်တန်းများပေးရန် လိုအပ်သည်များကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်ရန်၊ ဆင့်ပွားသင်တန်းများကို အချိန်ပြည့် မှတ်တမ်းဗီဒီယို ရိုက်ကူးရန်နှင့် လုပ်ငန်းအဆင့်ဆင့် အတွက် အစီအစဉ်များချမှတ်ထားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

အခက်အခဲများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အကြံပြုဆွေးနွေး

ထို့နောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် အမျိုးသားပညာရေး မူဝါဒကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ အမျိုးသားသင်ရိုးညွှန်းတမ်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဘာသာရပ်သင်ရိုးညွှန်းတမ်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌများက လိုအပ်ချက်၊ အခက်အခဲများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အကြံပြုဆွေးနွေး တင်ပြကြသည်။

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပမည်

သင်ရိုးညွှန်းတမ်းရေးဆွဲရာတွင် ပိုမိုထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အမျိုးသားပညာရေးမူဝါဒ ကော်မရှင်နှင့် အမျိုးသားသင်ရိုးညွှန်းတမ်း ကော်မတီတို့က ဦးစီး၍ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇွန်လအတွင်း ဘာသာရပ်အလိုက် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံအစိုးရကိုယ်စားပြု မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဆွစ်ဇာလန်သံရုံးတို့အကြား ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း လူမှုအဆောက်အအုံများတည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ရပ်ရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေး သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုး

နေပြည်တော် မတ် ၆

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံအစိုးရ ကိုယ်စားပြု မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဆွစ်ဇာလန်သံရုံးတို့အကြား ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း လူမှုအဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်ခြင်း နှင့် ရပ်ရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေး သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးပွဲ အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ ညနေ ၅ နာရီခွဲက အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန၏ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အခက်အခဲများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အကြံပြုဆွေးနွေး ပြုနိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်မျှော်လင့် ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

လုပ်ငန်းစဉ်များရှင်းလင်း

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဆွစ်ဇာလန်သံရုံး၏ Minister/ Head of International Cooperation ဖြစ်သူ Mr. Giacomo Solari က Project Agreement လက်မှတ် ရေးထိုးရသည့် ရည်ရွယ်ချက်နှင့် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံဘက်က ပံ့ပိုးပေး မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြား ရေးမှူးချုပ် ဒေါ်လှလှအေးနှင့် မြန်မာ နိုင်ငံဆိုင်ရာ ဆွစ်ဇာလန်သံရုံး၏ Minister/ Head of International Cooperation ဖြစ်သူ Mr. Giacomo Solari တို့က Project Agreement အား လက်မှတ်ရေးထိုး၍ (အပေါ်ပုံ) အပြန်အလှန် လက်မှတ်ရေးထိုးကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

တက်ကြွစွာပူးပေါင်းဆောင်ရွက် လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲအခမ်းအနား တွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေးက ယနေ့ ဆွစ်ဇာလန် နိုင်ငံအစိုးရနှင့် လက်မှတ်ရေးထိုးမည့် စီမံကိန်းသည် ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ပိုင်း၌ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုအတွက် အထောက်အကူ ပြုနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ စီမံကိန်းအရ အခြေခံအဆောက်အအုံ များ ပြန်လည်ပြင်ဆင်ခြင်းနှင့် အသစ် ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ ရေနှင့် ပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းရေး၊ ဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေ လျှော့ချရေး၊ ကျား/မ သာတူညီမျှမှု ရှိစေရေး အတွက် အသိပညာဖြန့်ဖြူးခြင်းနှင့် နှစ်နိုင်ငံအကြား နည်းပညာများ ဖလှယ်ရယူခြင်းတို့ကို ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ပိုင်းရှိ အပစ်အခတ်ရပ်စဲထား သည့် မြို့နယ် ခုနစ်ခုတွင် ဆောင်ရွက် မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်သည့် ကာလ (၂)နှစ်အတွင်း မြန်မာအစိုးရနှင့် ဆွစ်ဇာလန်အစိုးရတို့ အကြား ယုံကြည်မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုများ ပိုမိုတိုးမြှင့်နိုင်မည်ဖြစ်သည့် အတွက် များစွာအရေးကြီးပါကြောင်း နှင့် ဆွစ်ဇာလန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ အနေဖြင့်လည်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဘေးအန္တရာယ်လျှော့ချရေး အစီအမံ များတွင် တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည့်အတွက် အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း။

စံနမူနာကောင်းဖြစ်ရန်လိုအပ်

မကြာသေးမီကပင် အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်း ရေးဗဟိုဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်

ကျောပိုးမှ

ဆွေးနွေးမှုဖြစ်စဉ်တွေကို ပြန်ကြည့်ရင် ကျွန်တော်တို့ တစ်တွေ NCA လမ်းကြောင်းကနေ သွေဖည်မှု မရှိဘဲ ဒီမိုကရေစီနဲ့ ဖက်ဒရယ်စနစ်တို့ကို အခြေခံတဲ့ ပြည်ထောင်စုကို နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ ရလဒ်တွေနဲ့အညီ တည်ဆောက်နိုင်ဖို့ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေကြတယ်ဆိုတာ ပေါ်လွင်ပါတယ်။ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုတွေ မရပ်တန့်သွားဖို့ ကျွန်တော်တို့ နှစ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းတွေအနေနဲ့ အပေးအယူ အလျှော့အတင်းနဲ့ တစ်ဖက်နဲ့ တစ်ဖက် အခွင့်အရေးမယူဘဲ ရှေ့ဆက် ဆောင်ရွက်သွားကြဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ယခင် ဒုတိယအကြိမ် တွေ့ဆုံမှုမှာလည်း ကျွန်တော်ဆွေးနွေးခဲ့တာရှိပါတယ်။ နိုင်ငံရေး အခြေခံမူတွေ ရယူနိုင်ဖို့ ကျွန်တော်တို့ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းကြရာမှာဖြစ်သလို တစ်ဖက်မှာလည်း ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး ခိုင်မာရေးကနေ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ပြန်လည်ပေါင်းစည်းရေးအထိ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းသွားဖို့ ယုံကြည်မှုနဲ့ တည်ငြိမ်ကောင်းမွန်တဲ့ အခြေအနေ တစ်ရပ်ကို ဖန်တီး တည်ဆောက်သွားကြဖို့ လိုအပ်ပါတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။

NCA အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ မူဘောင်ညှိနှိုင်းရေး အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်စစ်စိုင်းငင်းက “မနေ့က မတ်လ ၅ ရက်နေ့မှာ နှစ်ဖက်အလုပ်အဖွဲ့ငယ်တွေရဲ့ ကြိုတင်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခြင်းကနေ စုစည်းပေးတဲ့ (၈) ကြိမ်မြောက် JICM အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များ အကောင်အထည်ဖော်ရေးနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ သဘောထား စုစည်းချက်တွေကို ဒီနေ့အစည်းအဝေးမှာ အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့တွေ ပြန်လည်ယူဆောင်လာတဲ့ အဆိုပြုချက်တွေကို အသေးစိတ် ထပ်မံဆွေးနွေးဖို့ ရှိပါတယ်” ဟု ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် နှစ်ဖက်အလုပ်အဖွဲ့ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသည် တတိယအကြိမ်မြောက်ဖြစ်ပြီး အပိုင်း(၁) NCA အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ မူဘောင်သဘောတူညီချက်ကိစ္စ၊ အပိုင်း(၂) ၂၀၂၀ အလွန် အဆင့်လိုက်ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် အဆင့်လိုက်အကောင်အထည်ဖော်မှုများ ကိစ္စ၊ အပိုင်း(၃) အခြေခံမူ သဘောတူညီချက်များ ကိစ္စရပ်များကို ဆက်လက်ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

NCA-S EAO ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် စစ်စိုင်းငင်း၏ နှုတ်ခွန်းဆက် အမှာစကားတွင် “ပြည်ထောင်စုသဘောတူစာချုပ် အစိတ်အပိုင်း (၃) အတွက် NCA အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်၊ ၂၀၂၀ အလွန် အဆင့်လိုက် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်နှင့် အဆင့်လိုက် အကောင်အထည်ဖော်မှုများ၊ ဖက်ဒရယ်အခြေခံမူ သဘောတူညီချက်များ စတာတွေကို ဒီအစည်းအဝေးမှာ ညှိနှိုင်း



(၈) ကြိမ်မြောက် (JICM) အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များ အကောင်အထည်ဖော်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်။

ဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ်သလို အမျိုးသားအဆင့်နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပရေးအတွက် အစီအစဉ်များ၊ UPDJC အစည်းအဝေး ကျင်းပရေးဆိုင်ရာ ပြင်ဆင်ထားရှိမှုများနဲ့ အခြားအရေးပါတဲ့အကြောင်းအရာတွေကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ထို့အတူ (၈)ကြိမ်မြောက် JICM အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်အတိုင်း NCA လက်မှတ်မရေးထိုးသေးတဲ့ EAO တွေ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်မှာ ပါဝင်လာနိုင်ရေးနည်းလမ်းများအတွက်လည်း ဒီအစည်းအဝေးမှာ ဆက်လက်ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဖက်ဒရယ်အခြေခံမူနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်နေ့မှာ ကျင်းပပြုလုပ်တဲ့ NCA (၄) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည် အခမ်းအနားမှာ ပြောကြားခဲ့တဲ့ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ရဲ့ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် တည်ဆောက်ရေးဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်မူ(၅)ချက်တို့ကို ရည်ညွှန်းကိုးကားပြီး နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲတွေမှာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးသွားသင့်တယ်လို့ မြင်ပါတယ်။

NCA စာချုပ် ပုဒ်မ (၂၂-ဃ) ပါ “ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံမှ ထွက်ပေါ်လာသော ဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် အခြေခံ၍ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေအပါအဝင် ဥပဒေများကို လိုအပ်သလိုပြင်ဆင်ခြင်း၊ ဖြည့်စွက်ခြင်းနှင့် ပယ်ဖျက်ခြင်းများကို လုပ်ထုံးလုပ်နည်းလမ်းနှင့်အညီ ပြုလုပ်ရန် သဘောတူညီသည်” လို့ ပြဋ္ဌာန်းထားသလို NCA (၄) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်အခမ်းအနားမှာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပြောထားတဲ့ မိန့်ခွန်းမှာ ပါတဲ့ “ဇယား ၂၊ ၃ နဲ့ ၅ မှာ ကျွန်တော်တို့ ဘာတွေဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်ပြီး ဘယ်လိုပြည့်စုံအောင် ဆောင်ရွက်ကြမလဲ

ဆိုတဲ့ စဉ်းစားနည်းက ပိုမိုသဘာဝကျလိမ့်မယ်လို့ ထင်ပါတယ်” ဆိုတာလည်းရှိနေတော့ ခေါင်းဆောင်တွေရဲ့ ပြောကြားချက်အပေါ် ဟန်ချက်ညီစွာ ထည့်သွင်းစဉ်းစားသွားသင့်တယ်လို့ ထင်ပါတယ်။

ဒီအဆင့်ရောက်အောင် အစိုးရပိုင်းမှာညှိနှိုင်းမှုတွေ ရှိသလို မိမိတို့ NCA-S EAO တွေအကြားမှာလည်း အကျေအလည် ညှိနှိုင်းမှုတွေ အကြိမ်များစွာပြုလုပ်ခဲ့ရပါတယ်။ အချင်းချင်းအကြား ဟန်ချက်ညီမှုတစ်ခုအောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့တာတွေ ရှိပါတယ်။ တစ်ဖွဲ့ချင်းအကျိုး၊ အစုအဖွဲ့အကျိုးနဲ့ အားလုံးအကျိုးတွေအတွက် သဘာဝတရားဖြစ်စေ၊ အချိတ်အဆက်မိအောင် လုပ်ဆောင်ရတဲ့ အပိုင်းတွေလည်း ရှိပါတယ်။ ဝိဝါဒကျပြားမှုတွေ မရှိအောင် ထိန်းညှိထိန်းကွပ်ပေးရတဲ့ အပိုင်းတွေလည်း ရှိပါတယ်။ ဒီတတိယအကြိမ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးမှာတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ - (၂၁) ရာစု ပင်လုံစတုတ္ထ အစည်းအဝေးကို သတ်မှတ်ထားတဲ့ အချိန်ကာလအတွင်း ကျင်းပနိုင်ဖို့ မိမိတို့နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်းရေး အဖွဲ့တွေကြားမှာ တစ်ဖက်ကို တစ်ဖက် နားလည်မှုရှိရှိနဲ့ ဆက်လက်ညှိနှိုင်းလုပ်ဆောင်သွားဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

မိမိတို့ဟာ NCA စာချုပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုး ကတိကဝတ်ပြုထားပြီးဖြစ်လို့ NCA အတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ဖို့ တာဝန်ရှိပါတယ်။ (၂၁) ရာစုပင်လုံ စတုတ္ထအစည်းအဝေးကို အောင်မြင်စွာကျင်းပပြီး NCA ရဲ့ ခိုင်မာတည်တံ့မှု၊ အရှိန်အဝါ၊ အနှစ်သာရ၊ ယုံကြည်မှု၊ အပြန်အလှန်လေးစားအသိအမှတ်ပြုမှု၊ တန်းတူညီမျှတွေကို ပိုင်းဝန်းပြန်လည်ဖော်ထုတ်ပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးသို့ အစိုးရကိုယ်စားလှယ်များအဖြစ် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မင်းနောင်နှင့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်မောင်ဝင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်ဇော်ဦး (အငြိမ်းစား)၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးပြုံးချို (ခ) ဦးဌေးဝင်းအောင်၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အကြံပေးအဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်ကြသည့် ဦးလှမောင်ရွှေ၊ ဦးမိုးဇော်ဦးနှင့် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးတို့ တက်ရောက်ကြပြီး NCA-S EAO ကိုယ်စားလှယ်များအဖြစ် NCA အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ မူဘောင်ညှိနှိုင်းရေး အဖွဲ့ ခေါင်းဆောင်စစ်စိုင်းငင်း၊ NCA အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးမှူး ဦးမျိုးဝင်း၊ ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်ကြသည့် ဦးလှဌေး၊ စောမြရာဇာလင်း၊ ဒေါက်တာ လျှန်မုန်းဆာခေါင်း၊ ဆလိုင်းထလာဟေး၊ စောစိန်ဝင်း၊ ပဒိုစောတာဒိုမူး၊ ပဒိုစောအယ်ကလူစေး၊ စောကျော်ညွန့်၊ နိုင်အောင်မင်း၊ ဒေါက်တာ စိုင်းဦးနှင့် နန်းယဉ်ယဉ်စိုး တို့ တက်ရောက်ကြသည်။

အစိုးရနှင့် NCA-S EAO တို့၏ နှစ်ဖက်အလုပ်အဖွဲ့ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို မတ်လ ၇ ရက်နေ့အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

ရဲခေါင်ညွန့်၊ ဓာတ်ပုံ - ဖိုးထောင်

ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်အတွင်း ငွေကျပ် ၉၃ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားစစ်သံမှူးများ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ သတင်းမီဒီယာများ သတင်းရယူ

နေပြည်တော် မတ် ၆ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကောင်းခါးကျေးရွာအုပ်စု လွယ်ခမ်းကျေးရွာနှင့် အနီး ပတ်ဝန်းကျင်နေရာများ၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက်မှ မတ် ၄ ရက်အထိ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ငွေကျပ် ၉၃ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ မူးယစ်ဆေးဝါးများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါး

ချက်လုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် ပစ္စည်းများနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ သိမ်းဆည်းရရှိမှုနှင့် ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားစစ်သံမှူးနှင့် ဒုတိယစစ်သံမှူးများ၊ နိုင်ငံအလိုက် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးအဖွဲ့များ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့်

ပြည်တွင်း/ပြည်ပသတင်းမီဒီယာများ ပါဝင်သောအဖွဲ့သည် တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါ၍ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့မှ အဆိုပါကျေးရွာသို့ တပ်မတော်လေယာဉ်၊ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် သွားရောက်သတင်းရယူကြသည်။ ရှေးဦးစွာ အရှေ့မြောက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းခန်းမ၌

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း) မှ ဗိုလ်ချုပ်တိုးရီ၊ အရှေ့မြောက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဇော်အေးနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲမှူးကြီး ဇော်လင်းတို့က မူးယစ်ဆေးဝါး သတင်းဖော်ထုတ်ရရှိမှုအခြေအနေ၊ နယ်မြေလုံခြုံရေး/နယ်မြေစိုးမိုးရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်

အခြေအနေ၊ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး၌ မူးယစ်ဆေးဝါး ဖမ်းဆီးရရှိခဲ့မှု အခြေအနေ၊ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများ အပါအဝင် နိုင်ငံတကာနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေ၊ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များနှင့် ဆက်စပ်ပတ်သက်မှု အခြေအနေများအား ရှင်းလင်းတင်ပြကြပြီး နိုင်ငံခြားစစ်သံမှူးများ၊ ပြည်တွင်း/ပြည်ပ သတင်းမီဒီယာများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြရာ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ဖြေကြားကြသည်။ ထို့နောက် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် မူးယစ်ဆေးဝါး ဖမ်းဆီးရရှိမှု ဖြစ်စဉ်မှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံများအား လိုက်လံကြည့်ရှု မှတ်တမ်းတင်သတင်းရယူကြသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် အဆိုပါအဖွဲ့သည် တပ်မတော်ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် ကောင်းခါးကျေးရွာအုပ်စု လွယ်ခမ်းကျေးရွာသို့ ရောက်ရှိကြပြီး ကျေးရွာဘေးလုံးကွင်း၌ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးချက်လုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် ပစ္စည်းများနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများအား ကြည့်ရှုကြသည်။ (ဝဲအောက်ပုံ) အဆိုပါဖမ်းဆီးရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးချက်လုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသည့်ပစ္စည်းများနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ သိမ်းဆည်းရရှိမှုအား နိုင်ငံအလိုက် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးအဖွဲ့များ ဖြစ်ကြသည့် DEA(USA)၊ ONCB-(THAILAND)၊ NNCC(CHINA)၊ AFP(AUSTRALIA) အဖွဲ့များနှင့် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ သတင်းဌာနများမှ သတင်းထောက်များက လိုက်ပါသတင်းရယူခဲ့ကြပြီး သတင်းရယူရေးအဖွဲ့သည် တပ်မတော်လေယာဉ်ဖြင့် ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ကြကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

သတင်းစဉ် ဓာတ်ပုံ - တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး



အမျိုးသားအဆင့်တိုင်ကြားမှုယန္တရားကို တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှု၊ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုတို့ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်

နေပြည်တော် မတ် ၆

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၁ ရက်မြောက်နေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်သူ့လွှတ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစောတင်ဝင်း၏ မြန်မာနိုင်ငံ၌ အဓမ္မလုပ်အားခိုင်းစေခြင်း လုံးဝပျောက်စေရန် အဓမ္မလုပ်အားခိုင်းစေမှုပျောက်ရေး အမျိုးသားအဆင့် တိုင်ကြားရေးယန္တရားနှင့် ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေကိုသိလိုခြင်း မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင်က အဓမ္မခိုင်းစေမှုတိုင်ကြားမှုယန္တရား (National Complaints Mechanism-NCM) ထူထောင်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း အဓမ္မခိုင်းစေမှု တိုင်ကြားချက်များကို အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနမှ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးဆောင်၍ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန ၁၀ ခုမှ ကိုယ်စားလှယ် ၂၂ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် အလုပ်သမားရေးရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီမှ ကြားကာလယန္တရားအဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း။

အဓမ္မခိုင်းစေမှုတိုင်ကြားချက်များကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ILO အပါအဝင် မည်သည့်အဖွဲ့အစည်း၊ မည်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်မဆို တိုင်ကြားနိုင်ကြောင်းကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန် ၂၅ ရက်မှစ၍ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၊ မြန်မာ့အသံဒီဇီယိုနှင့် နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများတွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာ၍ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းကာ အဓမ္မခိုင်းစေမှုတိုင်ကြားချက်များကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ တိုင်ကြားမှုများကို အဓမ္မခိုင်းစေမှုတိုင်ကြားမှုယန္တရား ထူထောင်ပြီးချိန်အထိ ကြားကာလယန္တရားမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

တိုင်ကြားမှုယန္တရားကို ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီလမှ စတင်လည်ပတ်နေပြီး တိုင်ကြားလိုသူများသည် အမျိုးသားအဆင့် အဓမ္မခိုင်းစေမှုတိုင်ကြားမှုယန္တရားရှိအဖွဲ့ကို တိုက်ရိုက်တိုင်ကြားနိုင်သကဲ့သို့ ILO အပါအဝင် လွှတ်တော်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၊ အဖွဲ့အစည်းများမှတစ်ဆင့် တိုင်ကြားနိုင်ကြောင်းကို အများပြည်သူသိရှိနိုင်ရေးအတွက် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၊ မြန်မာ့အသံဒီဇီယိုနှင့် FM ရေဒီယိုများနှင့် နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများတွင် အသိပေးကြေညာလျက်ရှိပါကြောင်း၊ အမျိုးသားအဆင့်တိုင်ကြားမှုယန္တရားကို တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှု၊ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုတို့ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

မန်တိုမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်နန်းနန်း၏ လုပ်ငန်းလိုင်စင်ပြုလုပ်ခြင်းအား One Stop Service ပြုလုပ်ပေးရန် အစီအစဉ်ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမင်းရဲပိုင်တို့က သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၏ လုပ်ငန်းမှတ်ပုံတင်နှင့် လိုင်စင်များ လျှောက်ထားရာတွင် အချိန်ကြန့်ကြာမှုမရှိစေဘဲ မြန်မာ့စွယ်စုံစာပေနှင့် အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းသဘောသဘာဝအရ ဓာတ်ခွဲစစ်ခြင်း၊ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ သတ်မှတ်ကာလအတွင်း အမြန်ဆုံးပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိခြင်းတို့ကြောင့် လတ်တလောအနေဖြင့် နေ့ချင်းပြီး One Stop Service ပြုလုပ်ပေးနိုင်ခြင်း မရှိသေးသော်လည်း ပိုမိုမြန်ဆန်ထိရောက်သည့် လုပ်ငန်းမှတ်ပုံတင်နှင့် လိုင်စင်ထုတ်ပေးသည့် စနစ်တစ်ရပ် အမြန်ဆုံး ပေါ်ပေါက်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ စံပြုလုပ်ထုံးလုပ်နည်း (Standard Operation Procedures) များ ရေးဆွဲရာတွင် ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မောင်တော မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးလှထွန်းကျော်၏ မောင်တောမြို့ (၄)မိုင် ရပ်ကွက်ရှိ အ.လ.က (၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(ခွဲ) အား အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းအဆင့်တိုးမြှင့်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော်ထွန်းက လည်းကောင်း၊ ရွှေတိုမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာအောင်လတ်၏ ကမ်းပါးထိန်း လုပ်ငန်းများအတွက် အကျိုးရှိမှုသေချာပြီး ကုန်ကျစရိတ်နည်းပါးသော ဗက်တီယာမြက်အား နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ စီမံခန့်ခွဲမှုပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုးက လည်းကောင်း၊ ဘုတ်ပြင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးနေလင်းထွန်း၏ ဘုတ်ပြင်းမြို့နယ် အလယ်မာန်ကျေးရွာအုပ်စုတွင် ယခင်အမှတ်(၁) စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှ သိမ်းယူခဲ့သော မြေဧရိယာအတွင်းပါဝင်သည့် အလယ်မာန် ရွာဟောင်းကျေးရွာမြေဧရိယာအား သိမ်းယူထားခြင်းမှ ပယ်ဖျက်၍ ကျေးရွာပိုင်မြေအဖြစ် ပြန်လည်တိုင်းတာသတ်မှတ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမင်းရဲပိုင်တို့က လည်းကောင်း၊ ကလေးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်အေးအေးမူ(ခ) ဒေါ်ရှားမီး၏ တစ်နိုင်ငံလုံးရှိ အထွေထွေ ရောဂါကုဆေးရုံကြီးများတွင် ခွဲစိတ်ခန်းကြီးကြပ်မှုကော်မတီဖွဲ့စည်းရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြလေးစိန်က လည်းကောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားကြသည်။

ထို့နောက် ရေကြည်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာစံရွှေဝင်းက အသစ်ထွက်ပေါ်လာသော ဆေးရွက်ကြီးအသုံးပြုမှုနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများဖြစ်သည့် e-cigarettes



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင်



ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစောတင်ဝင်း



ရေကြည်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာစံရွှေဝင်း



ခရမ်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာအေးမင်း

(Electronic Nicotine Delivery Systems) ဆေးရွက်ထွက်ပစ္စည်းများကို အပူပေးပြီး အငွေ့ရှူသောပစ္စည်း (Heated Tobacco Product or Heat-not-burn-Product)နှင့် ဆေးရွက်ကြီးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများကို ရောနှောထည့်သွင်း ရှူသုံးရသည့် ရေပြောင်း (Water Pipe) များကို ထိန်းချုပ်တားဆီးရန် နိုင်ငံတော် အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း အဆိုတင်သွင်းရာတွင် ဆေးရွက်ကြီးအသုံးပြုမှု နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများဖြစ်သည့် e-cigarettes ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်းကို အပူပေးပြီး အငွေ့ရှူသောပစ္စည်း (HTP)နှင့် ဆေးရွက်ကြီးနှင့် အခြားဆက်စပ်ပစ္စည်းများကို ရောနှောထည့်သွင်းရှူသုံးရသည့် ရေပြောင်းများနှင့်ပတ်သက်သည့် ပစ္စည်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တင်ပြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထိုပစ္စည်းများ သုံးစွဲမှုရှိခြင်းသည် ဆေးရွက်ကြီးသုံးသကဲ့သို့ အန္တရာယ် မရှိဟုဆို၍ ဖြန့်ချိနေကြပါကြောင်း၊ ဆေးရွက်ကြီးတွင်ပါဝင်သည့် Nicotine ကို အရည်အဖြစ် ဖျော်စပ်ထားပြီး Electronic အပူပေး၍ အငွေ့အဖြစ် ပြောင်းလဲစေကာ ထိုအငွေ့ကို ရှူထုတ်သည့်စနစ်များပါဝင်သော ပစ္စည်းများ တပ်ဆင်ထားပြီး အရသာပေါင်းစုံ ထည့်သွင်းထားပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အငွေ့ရှူခြင်း Vaping ဟု ခေါ်ဆိုကြသော်လည်း ထိုအငွေ့တွင် အနံ့အရသာ ပေါင်းစုံပါဝင်နေပြီး Nicotine အပြင် ဓာတုပစ္စည်းမျိုးစုံ ပါဝင်နေသည့်အတွက် ကျန်းမာရေးကို ထိခိုက်စေပါကြောင်း။

e-cigarettes နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ သုံးစွဲခြင်းကို တားဆီးပိတ်ပင်နိုင်ရန်အတွက် ပစ္စည်းများထုတ်လုပ်မှု၊ တင်သွင်းမှုနှင့် ဖြန့်ချိမှုများကို လက်ရှိ ဆေးလိပ်ထိန်းချုပ်မှု ဥပဒေဖြင့် ထိန်းချုပ်ဆောင်ရွက်ရန် များစွာလိုအပ်နေ

ယခုအခါ အမေရိကန်နှင့် အင်္ဂလန်နိုင်ငံအပါအဝင် နိုင်ငံပေါင်း ၄၆ နိုင်ငံမှ e-cigarettes သုံးစွဲခြင်းကို တားမြစ်ပိတ်ပင်ထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ နိုင်ငံအနေဖြင့် ငါးနိုင်ငံ ပိတ်ပင်ထားပြီး ကျန်လေးနိုင်ငံသည် ထိန်းချုပ်မှုများ ပြုလုပ်ထားပါကြောင်း၊ အရေးယူဆောင်ရွက်မှုရှိသည်မှာ မိမိတို့နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံသာ ရှိပါကြောင်း၊ သို့သော်လည်း ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေထားသည်ကိုလည်း တွေ့ရပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနတစ်ခု တည်းက ဆောင်ရွက်၍ရနိုင်သည့်အခြေအနေ မရှိပါကြောင်း၊ ဌာနပေါင်းစုံ ပူးပေါင်းပြီး ထိန်းချုပ်မှုပြုလုပ်ရန် လိုအပ်နေသည့် အခြေအနေ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ e-cigarettes နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ သုံးစွဲခြင်းကို တားဆီးပိတ်ပင်နိုင်ရန် အတွက် ပစ္စည်းများထုတ်လုပ်မှု၊ တင်သွင်းမှုနှင့် ဖြန့်ချိမှုများကို လက်ရှိ ဆေးလိပ်ထိန်းချုပ်မှုဥပဒေဖြင့် ထိန်းချုပ်ဆောင်ရွက်ရန် များစွာလိုအပ်နေပါကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မူဝါဒချမှတ်ခြင်း၊ ပြည်သူများကို အသိပညာပေးခြင်း၊ ဌာနပေါင်းစုံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ သုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းများ လိုအပ်နေပါကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် အင်္ဂလန်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးအေးဝင်းက အဆိုအား ထောက်ခံဆွေးနွေးသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အဆိုအား လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်၊ မသင့် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒရယူရာ သဘောတူသဖြင့် လက်ခံဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်က အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဆက်လက်၍ ခရမ်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာအေးမင်းက ပုဂ္ဂလိက ပြင်ပ ဆေးကုခန်းဆရာဝန် (G.P General Practitioner- အထွေထွေရောဂါကုဆရာဝန်) များ၊ အခြားကျန်းမာရေးဆိုင်ရာပညာရှင်များနှင့် ဒေသတွင်း စိတ်ပင်စားသူများပါဝင်သည့် စာ၊ သုံး၊ နေထိုင်မှုဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးအဖွဲ့ကဲ့သို့သော အဖွဲ့များဖွဲ့စည်း၍ ပြည်သူ့လူထုအတွင်း ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အသိပညာများ ထိထိရောက်ရောက်၊ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဖြန့်ဝေပေးခြင်းဖြင့် ပြည်သူ့လူထု၏ ကျန်းမာရေးအဆင့်အတန်း မြှင့်တင်ပေးပါရန် ပြည်ထောင်စု အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း အဆိုတင်သွင်းသည်။

ယင်းနောက် ဝှမ်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြင့်ဝေက အဆိုအား ထောက်ခံဆွေးနွေးသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အဆိုအား လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်၊ မသင့် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒရယူရာ သဘောတူသဖြင့် လက်ခံဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်က အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ယင်းနောက် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဝင် ဦးဝေလှိုင်ထွန်းက အမျိုးသား လွှတ်တော်မှ ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် ပြန်လည်ပေးပို့သော စက်မှုဇုန်ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အမျိုးသားလွှတ်တော်၏ ပြင်ဆင်ချက်များအနက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မှ သဘောတူသည့် ပြင်ဆင်ချက် ၁၄ ချက်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်၏ ပြင်ဆင်ချက်များအတိုင်း သဘောမတူဘဲ ပြည်သူ့လွှတ်တော်၏ ယခင် အတည်ပြုချက်အတိုင်းထားရှိမည့် ပြင်ဆင်ချက် ၁၉ ချက်တို့ကို တင်ပြရာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်က စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောထားရယူ၍ လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူ အတည်ပြုသည်။

ဆက်လက်၍ ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဝင် ဦးအောင်စိန်က အဆိုပါ ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်နှစ်ရပ် သဘောကွဲလွဲမှုရှိသော အချက် ၁၉ ချက်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်ရန် တင်ပြသင့်ကြောင်း အဆိုတင်သွင်းသည်။

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အချက် ၁၉ ချက်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ သဘောကွဲလွဲခြင်းကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်ရန် တင်ပြမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာသည်။

မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူ

ဆက်လက်၍ အမျိုးသားလွှတ်တော်မှ ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် ပြန်လည်ပေးပို့သော မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဝင် ဒေါက်တာဝေဖြိုးအောင်က အမျိုးသားလွှတ်တော်၏ ပြင်ဆင်ချက်များအနက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မှ သဘောတူသည့် ပြင်ဆင်ချက် ၁ ချက်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီမှ ထပ်မံပြင်ဆင်ချက် ၆ ချက်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်၏ ပြင်ဆင်ချက်များအတိုင်း သဘောမတူဘဲ ပြည်သူ့လွှတ်တော်မှ ယခင်အတည်ပြုချက်အတိုင်း သဘောတူသည့် ပြင်ဆင်ချက် ၃ ချက်တို့ကို တင်ပြရာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောထားရယူ၍ လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ် ရယူအတည်ပြုသည်။

ထို့နောက် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဝင် ဦးစိုင်းထွန်းအေးက အဆိုပါဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်နှစ်ရပ် သဘောကွဲလွဲမှုရှိသော အချက် ၉ ချက်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်ရန် တင်ပြသင့်ကြောင်း အဆိုတင်သွင်းသည်။

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အချက် ၉ ချက်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ သဘောကွဲလွဲခြင်းကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်ရန် တင်ပြမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အမျိုးသားလွှတ်တော်မှ ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် ပြန်လည်ပေးပို့သော အမူတို့ မိတ္တူကူးခြင်းဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေများနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အခွင့်အရေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်သည့် နည်းဥပဒေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်နှစ်ရပ်လုံးက သဘောကွဲလွဲမှုရှိနေသည့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က အတည်ပြုသည်ဟု မှတ်ယူပြီး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၂ ရက်မြောက်နေ့ ကျင်းပမည့်ရက်နှင့် အချိန်ကို ထပ်မံကြေညာသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အေးအေးသန့် (သတင်းစဉ်)

ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၁ ရက်မြောက်နေ့ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၆

ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၁ ရက်မြောက်နေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွှတ်တော်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တရားဝင် အမည်ပေါက်ကျေးရွာဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်

အစည်းအဝေးတွင် ရခိုင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၈)မှ ဦးကျော်ကျော်ဝင်း၏ ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ် အောင်သုခကျေးရွာကို တရားဝင်အမည်ပေါက် ကျေးရွာဖြစ်စေရေး လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးတင်မြင့်က အောင်သုခကျေးရွာသည် အင်းဒင်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်း၌ နိုင်ငံတော်အစိုးရအစီအစဉ်ဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် တည်ထောင်ခဲ့ရာ အိမ်ခြေ ၁၂၄၀၊ လူဦးရေ ၅၂၂ ဦး နေထိုင်လျက်ရှိပြီး ရေလုပ်ငန်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးမြှူရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အဆိုပါကျေးရွာသည် မြေပြင်တွင် အမှန်တကယ်တည်ရှိနေသော်လည်း တရားဝင်အမည်ပေါက်သေးသည့် ကျေးရွာတစ်ရွာဖြစ်ကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ် အကြမ်းဖက်ဖြစ်စဉ်ကြောင့် လတ်တလောအခြေအနေအရ တိုင်းရင်းသားကျေးရွာများ အသစ်တည်ဆောက်နေခြင်း၊ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ကျေးရွာနေရာများ ရွှေ့ပြောင်းခြင်းများ ရှိနေသဖြင့် ၎င်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးပါက အောင်သုခကျေးရွာအပါအဝင် ကျန်ရှိသည့် ကျေးရွာများအားလုံးကို စုစည်းပြီး တရားဝင်အမည်ပေါက်ကျေးရွာဖြစ်စေရေး လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၉)မှ ဦးမြမင်းဆွေ၏ မြို့နယ်များတွင် ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော (OSS) ရုံးများအား အများပြည်သူအသုံးများသော နေရာများတွင် ဖွင့်လှစ်ရန်နှင့် (OSS) လုပ်ငန်းများ ယခုထက်ပိုမိုအောင်မြင်စေရန် မည်သို့စီမံဆောင်ရွက်နေသည်ကို သိရှိလိုခြင်းမေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးတင်မြင့်က ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုရုံးအများစုသည် လက်ရှိအခြေအနေအတိုင်း အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံးဝင်းအတွင်းတွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီး အချို့မြို့နယ်များတွင် မြို့နယ်စုပေါင်းရုံးများ၌ ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကာ အများစုအနေဖြင့် ဝင်ထွက်သွားလာရလွယ်ကူသည့် နေရာများဖြစ်ပါကြောင်း၊ သီးခြားရုံးအဖြစ် ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်သည့်အခါတွင် အဆောက်အဦဆောက်လုပ်ရန် မြေနေရာနှင့် ဘတ်ဂျက်လိုအပ်ချက်များ ရှိလာနိုင်ပြီး လက်ရှိတွင် လိုအပ်သည့် ဘတ်ဂျက်ကို ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ ချထားပေးနိုင်ခြင်းမရှိသေးသည့်အတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေအတွင်းမှသာ လိုအပ်ပါက ကျစ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။

ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုရုံးများ ယခုထက်ပိုမိုအောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ကြီးကြပ်သူအရာရှိအဖြစ် ဆောင်ရွက်နေသည့် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများအတွက် မွမ်းမံသင်တန်းများကို လည်း ဖွင့်လှစ်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ကျန်ဖွင့်လှစ်ထားသည့် ဌာနများအတွက် လည်း သင်တန်းများပေးရန်အတွက် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများအနေဖြင့် စိတ်ဝင်စားစွာဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့မှ ဖွဲ့စည်းထားသည့် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုရုံးများ ထူထောင်ဖွင့်လှစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များကလည်း ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။

ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ယခုထက်ပိုမိုအောင်မြင်စေရန်

ယခုအခါ ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းလမ်းညွှန်စာအုပ် ရေးဆွဲဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ဝန်ဆောင်မှုပေးရာတွင် လိုက်နာရမည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ အတည်ပြုပေးပို့ထားရှိပြီးဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း လမ်းညွှန်စာအုပ်အား ထုတ်ဝေနိုင်ရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ စာအုပ်ထုတ်ဝေပြီးပါက ယင်းစာအုပ်၏ သတင်းအချက်အလက်များကို ပြည်သူများအကြား အလျင်အမြန်ရောက်ရှိ၍ ဝန်ဆောင်မှုများ ပေးနိုင်စေရန် Mobile Phone Application ဖြင့် စိစစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ယခုထက်ပိုမိုအောင်မြင်စေရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရမ်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄)မှ ဦးစိုင်းအုန်းကျော်၏ ရမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း မိုးမိတ်မြို့နယ် တောင်ကိုင်းကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ လယ်ဧက ၉၀၀ ကျော်အား ရေပေးဝေနေသော ဗမံဆည်မြောင်းမကြီး မြောင်းပေါင်အား ဖောက်ထုတ်ပြီး (အခြေချ) စစ်ဗျူဟာမှ ငါးကန်နှစ်ကန်အတွင်းသို့ ရေများ သွယ်ယူနေခြင်းအား တားဆီးပိတ်ပင်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်မြင့်နွယ်က ဗမံဆည်သည် တပ်မြေအတွင်း ပါဝင်မှုရှိပြီး ဆည်မှရေကို ဖြတ်သန်းစီးဆင်းခွင့်ပြုထားခြင်း၊ မိုးမိတ်မြို့နယ်တွင် ငါးဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုကြောင့် ၀ ဒသမ ၁၅ ဧကရှိ ငါးကန်နှစ်ကန်အား ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် စတင်တူးဖော်၍ ငါးကန်ရေရှိရန် စစ်ဗျူဟာမှူးနှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးများဖြင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ခြင်း၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလတွင် ငါးကန်အတွက် လိုအပ်သည့် ရေပမာဏအား နေ့စဉ် သွယ်ယူခြင်းမဟုတ်ဘဲ တစ်ပတ်လျှင် တစ်ကြိမ် ရေဂါလန် ၂၈၀၀ ခန့်သာ



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးတင်မြင့်



ရခိုင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၈)မှ ဦးကျော်ကျော်ဝင်း



ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်မြင့်နွယ်



ရမ်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄)မှ ဦးစိုင်းအုန်းကျော်

အသုံးပြုခြင်း၊ တပ်နယ်မှ ငါးမွေးမြူခြင်းဖြင့် ဒေသအတွက် ကုန်ဈေးနှုန်း တည်ငြိမ်မှုကို အထောက်အကူပြုစေခြင်း၊ တောင်ကိုင်းကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ လယ်ဧက ၉၀၀ ကျော်အတွက် ရေပေးဝေသည့် မြောင်းပေါင်အား ဖောက်ချအသုံးပြုခြင်း မဟုတ်ဘဲ လိုအပ်သည့် ရေပမာဏရရှိရန် အဖွင့်အပိတ်စနစ်ဖြင့် သွယ်ယူအသုံးပြုခြင်းနှင့် တောင်ကိုင်းကျေးရွာအုပ်စုအနေဖြင့် စိုက်ပျိုးရာသီတွင် မိုးစပါးလျာထား ဧကများအတိုင်း ထိခိုက်မှုမရှိဘဲ စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးမျိုးထပ် (ခ) ဆလင်းမျိုးထိုက်၏ ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့နယ် တိုင်းကျေးရွာအုပ်စုနှင့် တိုက်င်းကျေးရွာအုပ်စုကြားရှိ ပါး- ရိန်းရောင်း - ဟားလာဝ - ကန်လာဝ - တိုက်င်းကျေးရွာ ချင်းဆက်လမ်းအား ၂၀၂၀ - ၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ဖောက်လုပ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာကျော်လင်းက အဆိုပါ ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းသည် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ စီမံခန့်ခွဲသော လမ်းစာရင်းတွင် ပါဝင်ခြင်းမရှိသေးပါသဖြင့် အဆိုပါလမ်းပိုင်းအား ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန လမ်းအဖြစ် သိမ်းသွင်းနိုင်ရေးအတွက် ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့မှ သို့ စတင်တင်ပြရမည်ဖြစ်ပြီး ခွင့်ပြုချက်ရရှိပါက ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

အလားတူ ကရင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၇)မှ နော်ခရစ္စတုန်း (ခ) ဒေါက်တာအားကာမိုး၏ ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံခရိုင် သံတောင်ကြီးမြို့နယ်၏ သာမိုးတောင်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ ကယ်ပယ်ကျေးရွာနှင့် ထမံကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ ခပေါင်းပင်ကျေးရွာ (ဒေသအခေါ်အဝေါ် ထမံဥယျာဉ်ကျေးရွာ) နှစ်ရွာကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု မှတ်တမ်းတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ်၏ ကျွဲရိုင်းပြင်ကျေးရွာအုပ်စုသို့ ဖွဲ့စည်းထည့်သွင်းခြင်းအား ပြန်လည်ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ပေးနိုင်ခြင်း ရှိ/မရှိ သိရှိလိုခြင်းမေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးတင်မြင့်က လည်းကောင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၅)မှ ဦးရဲထွဋ်၏ မြန်မာ့စီးပွားရေး ဦးပိုင်လိမိတက်၊ ကြေးနီသတ္တုတွင်း (မုံရွာ)အား လက်ပံတောင်တောင်ကြေးနီစီမံကိန်းလုပ်ငန်း လုပ်ဆောင်ရန်အတွက် လယ်မြေနှင့် ယာမြေ၊ မြေငှားရမ်းခနှုန်းထားများအား ပြင်ဆင်တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဆားလင်းကြီးမြို့နယ်ရှိ လက်ပံတောင်တောင် ကြေးနီစီမံကိန်းအတွက် ယနေ့တိုင် မြေယာ၊ သီးနှံလျော်ကြေး ထုတ်ယူခြင်းမရှိသေးသော တောင်သူများအား ယနေ့ဖြစ်ပေါ်နေသော ကာလပေါက်ဈေးဖြင့် ပေးလျော်ရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်း၊ ကရင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ စောသန်းထွဋ်၏ ဘားအံမြို့နယ် လှာကာကျေးရွာအုပ်စု အနီးရှိကျေးရွာတစ်ချို့တွင် ရေတွင်း ရေကန်နှင့် အင်းအိုင်များ၌ သောက်သုံးရေများ အမည်းရောင်ပြောင်းလဲမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုခြင်းမေးခွန်းနှင့် ရမ်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၆)မှ ဒေါက်တာစိုင်းဆိုင်ကျောက်ဆိပ်၏ နယ်မြေခံခြေမြန် တပ်ရင်းမှ သိမ်းဆည်းထားသော မြေတစ်ချို့ကို ပြန်လည်စွန့်လွှတ်ပေးရေးကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသည့် မေးခွန်းတို့ကို ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်မြင့်နွယ်ကလည်းကောင်း ပြန်လည်ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့ကြသည်။

ထို့ပြင် ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၃)မှ ဦးဘွဲ့ခိန်း၏ ချင်းပြည်နယ် ထန်တလန်မြို့နယ် မာရာတောင်ကြောရှိ ကျေးရွာအုပ်စု သုံးစု၏ ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းများအား ၂၀၂၀ - ၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း အပြီးဆောက်လုပ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ကျော်လင်းက လည်းကောင်း၊ ကယားပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၃)မှ ဦးဘော်ရယ်စိုးဝေ၏ ကယားပြည်နယ် ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ် ဒေါမှကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိသေးသော ကျေးရွာများအား မည်သည့်အချိန်တွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိမည်ကို သိရှိလိုခြင်းမေးခွန်း၊ ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)မှ ဦးဌန့်ဟေး၏ ချင်းပြည်နယ်ရှိ မဏိပူရမြစ်ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းအား BOT စနစ်ဖြင့် ချင်းပြည်သူများ၏ လျှပ်စစ်ဖူလုံရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက်လည်းကောင်း၊ သဘာဝသစ်တောပြန်တိုးခြင်းမှ ကာကွယ်ခြင်းတစ်ခုဖြစ်၍လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်အတွက် အရေးတကြီး လိုအပ်နေသော လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများကို အချိန်တိုအတွင်း ရရှိရန်ဖြစ်ခြင်း

ကြောင့်လည်းကောင်း ပြန်လည်အကောင်အထည်ဖော်ရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့် ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးရန်အောင်၏ ချင်းပြည်နယ် ဟားခါးမြို့မှ စီမံ ဝိုင်းကွာဝေးသော ဂန့်ဂေါမြို့ ဓာတ်အားခွဲစက်ရုံမှ မတူပီမြို့နယ် ရေစွာမြို့သို့ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုင်း သွယ်တန်းပေးဝေခြင်းပြုမည့်အစား ဟားခါးမှ မိုင် ၆၀ အကွာ၌ရှိသော လေအွမ် (ခ) ဓာတ်အားခွဲစက်ရုံ မိုင် ၄၀ ခန့်ဝေးသော ဆူရီခွဲမြို့သို့ အရင်သွယ်တန်းပေးဝေပြီးမှ ရေစွာမြို့ (ဆူရီခွဲ)မှ ၅၃ မိုင်သို့လည်းကောင်း၊ ထန်တလန်မြို့နယ် နာရီရန်မြို့ (ဆူရီခွဲ)မှ ၅၁ မိုင်သို့လည်းကောင်း သွယ်တန်းပေးဝေပါက နိုင်ငံတော်အတွက်ကုန်ကျစရိတ်အမြောက်အမြား သက်သာမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ထိုသို့ဆောင်ရွက်သွားရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်း တို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ဝင်းကလည်းကောင်း ပြန်လည်ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းက အမျိုးသားလွှတ်တော်က အတည်ပြုပြီးပေးပို့ထားသော ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် မော်တော်ယာဉ်စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေကြမ်းကို ပြည်သူ့လွှတ်တော်က ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် ပြန်လည်ပေးပို့လာခြင်းကို အသိပေးတင်ပြ၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက ပြင်ဆင်လိုသည့် အပိုဒ်၊ အပိုဒ်ခွဲအလိုက် အသေးစိတ်ဖော်ပြလက်မှတ်ရေးထိုးပြီး အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ပြည်သူ့လွှတ်တော်က ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် အတည်ပြုပြီး ပေးပို့လာသော အခွန်အယူခံခံအဖွဲ့ နည်းဥပဒေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်သို့တင်ပြ၍ အတည်ပြုချက်ရယူသည်။ ဆက်လက်၍ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများကောင်စီ ရွေးကောက်တင်မြောက်ခြင်းဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၃) မှ ဦးဆန်းမြင့်က ဆွေးနွေးသည်။

အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာ

ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ နည်းဥပဒေများကို ပစ္စမအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် နည်းဥပဒေများအား ပြည်သူ့လွှတ်တော်က ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် အတည်ပြုပြီး ပေးပို့လာခြင်းအား အမျိုးသားလွှတ်တော်သို့ အသိပေးတင်ပြ၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက ပြင်ဆင်လိုသည့် နည်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေခွဲအလိုက် အသေးစိတ်ဖော်ပြ လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌက အမျိုးသားလွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေများကို ပစ္စမအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် နည်းဥပဒေများအား ပြည်သူ့လွှတ်တော်က ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် အတည်ပြုပြီး ပေးပို့လာခြင်းအား အမျိုးသားလွှတ်တော်သို့ အသိပေးတင်ပြ၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက ပြင်ဆင်လိုသည့် နည်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေခွဲအလိုက် အသေးစိတ်ဖော်ပြ လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဆက်လက်၍ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေများကို ပစ္စမအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် နည်းဥပဒေများအား ပြည်သူ့လွှတ်တော်က ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် အတည်ပြုပြီး ပေးပို့လာခြင်းအား အမျိုးသားလွှတ်တော်သို့ အသိပေးတင်ပြ၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက ပြင်ဆင်လိုသည့် နည်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေခွဲအလိုက် အသေးစိတ်ဖော်ပြ လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ထို့နောက် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၅)မှ ဦးမောင်မောင်အုန်းက မြန်မာနိုင်ငံတွင် နှစ်စဉ် ဓာတ်ဆီတန်ချိန် နှစ်သန်းကျော်ကို ပြည်ပမှ တင်သွင်းခဲ့ရာ ယင်းဓာတ်ဆီနှင့်ရောသုံးသည့် အီသနော လောင်စာဆီကို ပြည်တွင်း၊ အရက်ချက် စက်ရုံများမှ ပြောင်း၊ ဆန်စသည် ကုန်ကြမ်းများကို အခြေခံကာ ထုတ်လုပ်နိုင်ပြီး ဘေးထွက်ပစ္စည်းများမှလည်း တိရစ္ဆာန်အစာများနှင့် ဇီဝဓာတ်ငွေ့၊ ဇီဝမြေဩဇာအဖြစ် အသုံးပြုနိုင်ရန်နှင့် ကုန်သွယ်မှုလုံခြုံမှု (Trade deficit) ကို လျော့နည်းစေရန်အတွက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် အထောက်အကူပြု ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲ စွမ်းအင်ဖြစ်သော စာမျက်နှာ ၉ သို့

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ COVID-19 ကြောင့်ဖြစ်ပွားသော အဆုတ်ရောင်ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ အလုပ်သမားများအတွက် ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် မတ် ၆
 COVID-19 ကြောင့် ဖြစ်ပွားသော အဆုတ်ရောင်ရောဂါနှင့် ပတ်သက်၍ အလုပ်သမားများအတွက် ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လူမှုဖူလုံရေးရုံးချုပ် စုဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေက ယနေ့ ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးတွင် COVID-19 ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုနှင့် ပတ်သက်သည့် လက်ရှိအခြေအနေနှင့် ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်မှုနှင့် ပတ်သက်သည့် လုပ်ဆောင်ရမည့် လုပ်ငန်း လမ်းညွှန်ချက်များ၊ အာမခံအလုပ်သမားများအား အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လုပ်ဆောင်ရန်နှင့် ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှုမရှိစေရန် ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရေး လူမှုဖူလုံရေးဆေးရုံ/ဆေးခန်း များအား ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးရမည့် လိုအပ်ချက်များကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးသွားရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ COVID-19 ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ (WHO) က ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အရေးပေါ်အခြေ



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ COVID-19 ကြောင့် ဖြစ်ပွားသော အဆုတ်ရောင်ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ အလုပ်သမားများအတွက် ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။ သတင်းစဉ်

အနေအဖြစ် ပထမအကြိမ် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ရာမှ ဖေဖော်ဝါရီလကုန်တွင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းကူးစက်မှု အလွန်မြင့်မားသောအဆင့်ကို ပြောင်းလဲတိုးမြှင့် သတ်မှတ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် COVID-19 ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှုသည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ ဝူဟန်မြို့မှ စတင်ခဲ့သော်လည်း လက်ရှိတွင် အခြားနိုင်ငံ ၇၇ နိုင်ငံ၌လည်း ကူးစက်ပြန့်ပွားလျက်ရှိပါကြောင်း၊ လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် စက်ရုံ/အလုပ်ရုံများရှိ လုပ်သားများအတွက် အသိပညာ

ပေးမှုလုပ်ငန်းများ၊ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့အပြင် လူမှုဖူလုံရေးဆေးရုံ/ဆေးခန်းများတွင် ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ခြင်းနှင့် သံသယလူနာတွေ့ရှိပါက ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ထုတ်ပြန်လျက်ရှိသော လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ COVID-19 ရောဂါအနေဖြင့် လူစု

လူဝေးများပြားသော နေရာများ၌ ရောဂါဖြစ်ပွားသူ သို့မဟုတ် ရောဂါလက္ခဏာမပြသေးသော်လည်း ရောဂါရှိသူတစ်ဦးထံမှ အခြားသူများထံသို့ ရောဂါကူးစက် ပြန့်ပွားနိုင်သည့်အတွက် အာမခံအလုပ်သမားများအလုပ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော စက်ရုံ/အလုပ်ရုံများတွင် ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုမရှိစေရေး အထူးအလေးထား လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်နှင့် သံသယဖြစ်ဖွယ် လူနာတွေ့ရှိပါက သက်ဆိုင်ရာဌာနများသို့ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သတင်းပို့ရန် အထူးအရေး

ကြီးပါကြောင်း၊ လူမှုဖူလုံရေး ဆေးရုံ/ဆေးခန်းများ၊ လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ဆေးရုံ/ဆေးခန်းများ အနေဖြင့်လည်း ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ချမှတ်ထားသော လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်ချက်များ၊ လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့မှ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်ချက်များအား အထူးအလေးထား ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် မိမိတို့ ဆေးရုံ/ဆေးခန်းများဆောင်ရွက်ရန် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်ချက်ကို ဖြန့်ဝေပေးထားပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှုများအတွက် လိုအပ်သည့်များအား ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ တစ်ကိုယ်ရေ သုံး ရောဂါကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများ၊ လက်ကမ်းစာစောင်များအား ဆေးရုံ/ဆေးခန်းများ၏ လိုအပ်ချက်နှင့်အညီ အမြန်ဆုံး ဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယနေ့ အစည်းအဝေးတွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှု ကာကွယ်ထိန်းချုပ် ကုသရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေသည့် အခြေအနေများအပေါ်မူတည်၍ အာမခံအလုပ်သမားများအတွက် ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှု

ကာကွယ်ထိန်းချုပ် ကုသရေးအတွက် ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ အစီအမံများ တိုးမြှင့်ချမှတ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် ရေးအတွက် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းသွားကြ ရန်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က COVID-19 ကြောင့် ဖြစ်ပွားသော အဆုတ်ရောင်ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ထား ရှိမှု အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ ဆေးဌာန၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးက COVID-19 ကြောင့် ဖြစ်ပွားသော အဆုတ်ရောင်ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်း လမ်းညွှန်ချက်ကို လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် အစည်းအဝေး တက်ရောက်လာသူများက ဆွေးနွေး တင်ပြပြီး တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများရှိ အလုပ်သမားများအား non-contact thermoscan ကနဦး စစ်ဆေးမှုအား Mobile Team ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရေး၊ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးအတွက် အသိပညာပေး လုပ်ငန်းကို ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက် သွားရန် ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် အမျိုးသမီးခေါင်းဆောင်များအား ပံ့ပိုးကူညီခြင်း၊ အမျိုးသမီးကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နိုင်သော လုပ်ကြံသတင်းများ၊ အမုန်းစကားများတိုက်ဖျက်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၆
 ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် International Foundation for Electoral Systems (IFES) တို့ ပူးပေါင်း ကျင်းပသည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ တွင် အမျိုးသမီးခေါင်းဆောင်များအား ပံ့ပိုးကူညီခြင်း၊ အမျိုးသမီးကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ နိုင်သော လုပ်ကြံသတင်းများ၊ အမုန်းစကားများ တိုက်ဖျက် ခြင်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ Grand Amara Hotel ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာဝု)

ဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကော်မရှင်ရုံးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်း များနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင် ဦးမြင့်နိုင်က “ဒီမိုကရေစီလူ့အဖွဲ့အစည်းတွင် လူသားအားလုံး တန်းတူညီမျှဖြစ်သည်” ဆိုသည့် အခြေခံ မှုကို အလေးထားပါကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်အရွေးခံခြင်းနှင့် ဆန္ဒမဲပေးခြင်းတို့သည် လူသား အားလုံး ကျား/မ တန်းတူညီမျှ ပါဝင်ခွင့်ရှိသော အခွင့်အရေး

တစ်ရပ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အနေဖြင့် မကြာမီကာလတွင် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ကျင်းပပေးရမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံရေးပါတီများမှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း များနှင့် တစ်သီးပုဂ္ဂလ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း များက ပြည်သူလူထုဆန္ဒနှင့်အညီ ပါဝင်အရွေးချယ်ခံကြ ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ် သန်းခေါင်စာရင်းအရ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူဦးရေတွင် အမျိုးသမီးဦးရေက အမျိုးသား ဦးရေထက် ပိုများနေသော်လည်း ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် ရွေးကောက်ပွဲများတွင် လွှတ်တော်အသီးသီး၌ အမျိုးသမီး များ ပါဝင်မှုအနေဖြင့် ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲတွင် အမျိုးသမီး ပါဝင်မှု ၄ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ရှိခဲ့ပြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် အမျိုးသမီးပါဝင်မှု ၁၃ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးတက်လာခဲ့ ပါကြောင်း၊ သို့သော် မြန်မာနိုင်ငံရှိ အမျိုးသမီးများသည် နိုင်ငံရေးတွင် အမျိုးသားများနှင့် တန်းတူညီမျှပါဝင်မှု ပမာဏနည်းနေသေးသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

ရွေးကောက်ပွဲများတွင် အမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက်ခြင်း၊ အမုန်းစကားများ ပြောဆိုခြင်းများသည် ဒီမိုကရေစီ၏ အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်သည့် ရွေးကောက်ပွဲ များ၏ စံချိန်စံညွှန်းကို ပျက်ယွင်းစေပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အမျိုးသမီးများ နိုင်ငံရေးနယ်ပယ်တွင် ပိုမိုပါဝင်လာစေရေး၊ အမုန်းစကားဖြင့် တိုက်ခိုက်ခြင်းများကို တားဆီးပြီး



တန်းတူညီမျှမှုရှိစေရေး စသည့် ဒီမိုကရေစီ စံချိန်စံညွှန်း နှင့်ညီညွတ် ရွေးကောက်ပွဲများဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အတွက် မျှော်မှန်းပြီး ကျား/မ တန်းတူညီမျှရေးနှင့် အမျိုးသမီးများကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒ(၂၀၁၉-၂၀၂၂) ကို ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ ယနေ့အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက် လာသူများအနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်

ပွဲတွင် အမျိုးသမီးကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ ရင်ဆိုင်ကြုံ တွေ့နိုင်သည့် အမုန်းစကားများ၊ သတင်းအမှားများကို မည်ကဲ့သို့ ကာကွယ်မည်၊ မည်သည့်နည်းမျှ ဟာများဖြင့် တားဆီးတိုက်ဖျက်မည် စသည့်တို့ကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးပေးကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း ပြောကြား သည်။

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသူများနှင့် မှတ်တမ်းတင်စာတိုက်ပုံရိပ်ကွဲ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

စာမျက်နှာ ၈ မှ

အီသီယော (ခေါ်) ရေမဲအရက်ကို သင့်တော်မည့် ရာခိုင်နှုန်းအချိုးအဆအား ဓာတ်ဆီဖြင့် ရောနှောသုံးနိုင်ရန်အတွက် လုပ်ငန်းရှင်များအား လုပ်ပိုင်ခွင့်အမိန့် ထုတ်ပြန်ပေးခြင်း (Mandate) ကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရမှ အမြန်ဆုံး စီစဉ် ချမှတ်ဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း ပြည်ထောင်စုအစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း အဆိုကို တင်သွင်းရာတွင် အီသီယော လောင်စာရေမဲအရက် ထုတ်လုပ်ခြင်းသည် ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲစွမ်းအင်ဖြစ်ခြင်း၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု နည်းစေ ခြင်း၊ ပြည်တွင်းစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍအတွက် အာမခံချက်ရရှိစေကာ လူမှု စီးပွားဘဝ တိုးတက်စေနိုင်ခြင်း၊ မွေးမြူရေးအတွက် အဓိကလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် တိရစ္ဆာန်အစာကို ပြည့်တွင်း၌ ပီ ပီလုံစေနိုင်ခြင်း၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း များပြားလာစေနိုင်ခြင်း၊ နိုင်ငံတကာဈေးကွက် လိုအပ်ချက်အရ သဘာဝ

ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်သည့် ပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိခိုက်မှု နည်းစေသည့် မော်တော်ကားများကို ပြည်တွင်းတွင် သုံးစွဲစေနိုင်ခြင်း၊ ကမ္ဘာ နည်းပညာအပြောင်းအလဲနှင့်အညီ ပါဝင်ခွင့်ရရှိနိုင်ခြင်း စသည့် အခွင့်အလမ်းနှင့် အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိနိုင်ပါသောကြောင့် သင့်တော်သည့် အီသီယော ရေမဲ အရက် ရာခိုင်နှုန်းအချိုးအစားကို ဓာတ်ဆီဖြင့် ရောနှောသုံးရန်အတွက် လုပ်ငန်းရှင်များအား လုပ်ပိုင်ခွင့်အမိန့် ထုတ်ပြန်ပေးခြင်း (Mandate) ခွင့်ပြု ပေးပါရန် တိုက်တွန်းသည့်အဆိုကို အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်သင့်သည့်အတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအား လေးစားစွာ တင်သွင်းခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြား သည်။

ဆက်လက်၍ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးထွန်းထွန်းဦး က တိုင်းပြည်ကို များစွာကျိုးရှိသည့် အဆိုကောင်းတစ်ရပ်ဖြစ်သည့်အတွက် ထောက်ခံပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ က ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေး ရန် သင့်၊ မသင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူရာ သဘောမတူသူမရှိသည့် အတွက် လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အဆိုကို ဆွေးနွေးမည့် လွှတ် တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဆက်လက်၍ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌက ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသား လွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၁ ရက်မြောက်နေ့ကို ရပ်နားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ် မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၂ ရက် မြောက်နေ့ ကျင်းပမည့် နေ့ရက်နှင့် အချိန် ကို ကြိုတင်အသိပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာသည်။

အောင်ရဲသွင်၊ စိုးဝင်းထွန်း

ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ က ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသား လွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၁ ရက်မြောက်နေ့ကို ရပ်နားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ် မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၂ ရက် မြောက်နေ့ ကျင်းပမည့် နေ့ရက်နှင့် အချိန် ကို ကြိုတင်အသိပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာသည်။

ကင်းထောက်ဆိုသည်မှာ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် စကားဝိုင်းဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

တာရာ၊ ကေကေ၊ ဓာတ်ပုံ - ဦးတင်မောင်လတ်(ကင်းထောက်ကြီး)

ကင်းထောက်ဆိုသည်မှာခေါင်းစဉ်ဖြင့် စကားဝိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ကင်းထောက်ချုပ် ခေါက်တာတင်ညို၊ ဒုတိယကင်းထောက်ချုပ် ဦးသာစိန်၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကင်းထောက်မှူးချုပ် ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊ သီဟကင်းထောက်ကြီး ဦးကျော်၊ ကင်းထောက်ကြီး အလင်္ကာကျော်စွာ၊ ဂီတစာဆို ဟင်္သာတမြင့်ငွေနှင့် ကင်းထောက်အစီအစဉ်မှူးချုပ် ဦးအေးကြိုင်တို့ပါဝင် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်များကို မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားက ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်ခဲ့သည်။ အဆိုပါစကားဝိုင်းတွင် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်များကို ဖော်ပြအပ်ပါသည်။



ခေါက်တာတင်ညို၊ ဦးသာစိန်၊ ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊ ဦးကျော်၊ ဂီတစာဆို ဟင်္သာတမြင့်ငွေ၊ ဦးအေးကြိုင်

ယမန်နေ့မှအဆက် ဦးအေးကြိုင် ။ ။ ကမ္ဘာ့ကင်းထောက် ဖခင် လော့ဒ်ဗေဒင် ပါဝယ်လ်က မြန်မာနိုင်ငံကို ရောက်ဖူးပါတယ်။ အခု ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်ပွဲ ကျင်းပတဲ့နေရာမှာ မီးပုံပွဲလုပ်ခဲ့တယ်။ ကျွန်တော်လေ့လာမိတာတစ်ခုက လော့ဒ်ဗေဒင်ပါဝယ်လ် ကမ္ဘာ့ကင်းထောက် ဖခင်က ပြီးခဲ့တဲ့ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၅ ရက်မှာ သူ့မွေးနေ့တယ်။ ဆရာကြီးတို့ မြန်မာနိုင်ငံ ကင်းထောက် အဖွဲ့ကလည်း ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် စိန်ရတု ခန်းမမှာ Founder's Day ဆိုတာ ကျင်းပခဲ့ပါတယ်။ ကမ္ဘာမှာ နိုင်ငံပေါင်း ၁၇၀ နိုင်ငံ လောက်က ကင်းထောက်လုပ်ငန်းကို မွန်မွန် မြတ်မြတ်လုပ်နေပြီး ကင်းထောက်ကို တန်ဖိုးထားတဲ့ သူ့သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံက သမ္မတ၊ ဘုရင်၊ ဝန်ကြီးချုပ်တွေ ကိုယ်တိုင် ကင်းထောက်ချုပ် လုပ်ခဲ့တယ်ဆိုရင် နှစ် တစ်ရာတိုင်တိုင် ကမ္ဘာကလက်ခံတဲ့ ဒီစနစ်နဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ကင်းထောက်လုပ်ငန်းကို စတင် တီထွင်ခဲ့တဲ့ လော့ဒ်ဗေဒင်ပါဝယ်လ်က မြန်မာပြည်သူတွေကို ဂုဏ်ပြုတဲ့စကားလေး တစ်ခုပြောခဲ့တယ်လို့ ကြားဖူးပါတယ်။ အဲဒါ ကို သိပါရစေခင်ဗျာ။

ခေါက်တာတင်ညို။ ။ သူ့ရေးခဲ့တဲ့ စာအုပ် လေး တစ်အုပ်ရှိ တယ်။ Rovering to Success စာအုပ်ရဲ့ စာမျက်နှာ ၇ မှာ အင်မတန် ထူးခြားတဲ့ အပိုဒ်လေးတစ်ခုပါတယ်။ နိုင်ငံအဖြစ်နဲ့၊ လူမျိုးအဖြစ်နဲ့ ကြည့်ခဲ့ရင် တစ်ကမ္ဘာလုံးမှာ ပျော်ရွှင်မှုအများဆုံး လူမျိုးဟာ မြန်မာ တွေပဲလို့ သူပြောခဲ့တယ်။ မှတ်မှတ်ရရပါပဲ မကြာခင်က ကျင်းပခဲ့တဲ့ ကင်းထောက် Founder's Day မှာ ဆရာဟိန်းလတ်ကလည်း ဒါကို ပြန်ညွှန်းသွားခဲ့ပါတယ်။ ဘယ်လောက် အထိလဲဆိုတော့ မြန်မာတွေရဲ့ စိတ်ဓာတ် ကို ၁၉၂၁ ခုနှစ်မှာ သူလာပြီး လေ့လာခဲ့ပုံရ တယ်။ ၁၉၂၂ ခုနှစ်မှာ ရေးသားတဲ့စာအုပ်မှာ သူ့အဲဒီလို ညွှန်းတယ်။ ကမ္ဘာပေါ်မှာ အရိုး သားဆုံး၊ အပျော်ရွှင်ဆုံးလူတွေဟာ မြန်မာ တွေလို့ သူရေးသားခဲ့တယ်။

ဦးအေးကြိုင် ။ ။ လော့ဒ်ဗေဒင်ပါဝယ်လ် က ကမ္ဘာမှာ မြန်မာကို အပျော်ရွှင်ဆုံး၊ အရွှင်လန်း၊ အတက်ကြွဆုံး လို့ ဂုဏ်ပြုခဲ့တယ်။ အခု ၂၀၂၀ ဆိုရင် နှစ်တစ်ရာတိုင်နေပါပြီ။ ကင်းထောက်ရဲ့ ရည်မှန်းချက်ထဲမှာလည်း သူပြောတဲ့ အဲဒါ တွေပါတယ်။ သဘောက လူဆိုတာပျော်ဖို့ ဆိုတာ သူတို့စိတ်ထဲမှာကို လုံခြုံမှုရှိဖို့ လိုတယ်။ မိသားစု စားဝတ်နေရေးပြေလည်ဖို့ လိုတယ်။ သဘောက အဲဒီစိတ်အလှတွေ

ထွန်းလင်းမှ ပျော်ရွှင်တယ်ဆိုတဲ့ စကားကို ရမယ်ဆိုတော့ ကျွန်တော်တို့ မြန်မာလူမျိုး တွေက ကင်းထောက်သမိုင်းကောင်းခဲ့တယ်။ ဒါဆိုရင် ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံကို ကမ္ဘာ ကင်းထောက်ဖခင်ကိုယ်တိုင်က ပေးခဲ့တဲ့ ဒီစကားရပ်လေးဟာ ပြန်လည်ရှင်သန်လာပြီ။ မြန်မာနိုင်ငံကင်းထောက်က အထီးကျန်ပြီး နေလို့မရဘူး။ ကျွန်တော်တို့က ကမ္ဘာ့အသိုက် အမြဲထဲကို ဝင်ရပါမယ်။ ကမ္ဘာ ကင်းထောက် မိသားစုထဲကို ဝင်ဖို့ဆိုရင် နိုင်ငံတကာ ဆက်သွယ်မှု လိုပါတယ်။ ကင်းထောက်အဖွဲ့ ရဲ့ နိုင်ငံတကာဆက်သွယ်ရေးမှူးတာဝန်ကို ယူထားတဲ့ ဦးမောင်မောင်ဝင်းက မြန်မာ ကင်းထောက်ကို ကမ္ဘာကသိအောင်၊ အာရှ- ပစိဖိတ်ဒေသကသိအောင် ဘာတွေဆောင် ရွက်နေတယ်ဆိုတာ အများပြည်သူသိရှိ အောင် ပြောပြပေးပါဦး။

“ကျွန်တော်တို့ ပထမဦးဆုံးအနေနဲ့ အာရှ- ပစိဖိတ်ဆိုင်ရာ ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်ရုံးကို လေ့လာရေး သွားပါတယ်။ ပြီးတော့ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံက ကင်းထောက်အဖွဲ့ရဲ့ လုပ်ငန်းတွေကို လေ့လာခဲ့ပါတယ်။ ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်အဖွဲ့မှာ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ပြန်လည်ရရှိနိုင်ဖို့ ဆွေးနွေးမှုတွေ အကြိမ်ကြိမ် ဖိလစ်ပိုင်မှာ ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်တော် တို့မြန်မာနိုင်ငံကင်းထောက် အဖွဲ့ရဲ့ ကြိုးစားမှုကြောင့် အချိန်တိုအတွင်း မှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှာ ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်က မြန်မာနိုင်ငံကို အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် လက်ခံခဲ့တယ်”

ဦးမောင်မောင်ဝင်း။ ။ ကျွန်တော်က အခု လက်ရှိတော့ YMCA ရဲ့ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးတာဝန်ကို ထမ်းဆောင်နေပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံ တကာမှာ YMCA နဲ့ ကင်းထောက်က လုပ်ငန်း တွေကို အတူတကွဆောင်ရွက်နေတာ ဖြစ်ပါ တယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ၂၀၁၂ ခုနှစ်က ကင်းထောက် ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းခဲ့တဲ့အချိန် ကျွန်တော်တို့ စိတ်ထဲမှာ ကျွန်တော်တို့ အဖွဲ့ အစည်းအချင်းချင်း ဘယ်လိုကူညီကြမလဲ ဆိုတဲ့ စိတ်ဓာတ်က အရေးကြီးပါတယ်။ ဘယ်လိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြမလဲ ဆိုတဲ့ စိတ်ကဝင်ခဲ့တော့ ပထမဦးဆုံးအနေနဲ့ အာရှပစိဖိတ်ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်ရုံးက ဒါရိုက်တာဆီကို ကျွန်တော် စာရေးလိုက် ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာတော့ ကင်းထောက် ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပါပြီ။ ဒါကြောင့် ကင်း

ထောက်လုပ်ငန်းတွေ ဆက်လက်ရှင်သန်ပြီး ကမ္ဘာ့အသိုက်အဝန်းကို မြန်မာနိုင်ငံ ကင်း ထောက်ရောက်ရှိဖို့အတွက်က သက်ဆိုင်ရာ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ကို တွေ့ဆုံပြီး ကျွန်တော်တို့လုပ်ငန်းတွေကို ရှေ့ဆက်လက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့ လာရောက်တွေ့ဆုံ ဂါရဝပြုဖို့ စာရေးလိုက် ပါတယ်။ ဦးအေးကြိုင် ။ ။ ဆရာကြီးကင်းထောက် ချုပ်ပြောတဲ့ အထဲမှာ လည်း ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရရဲ့ လမ်းညွှန်မှု၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနရဲ့ ပံ့ပိုးမှု နဲ့ ဆောင်ရွက်ခဲ့တယ်ဆိုတော့ ဆရာက ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနဲ့ ဆက်သွယ်မှုကို ဆောင်ရွက်ပေးတာပါလား ခင်ဗျာ။ ဦးမောင်မောင်ဝင်း။ ။ YMCA အနေနဲ့ ပညာရေးဝန်ကြီး

ကြပါတယ်။ ကမ္ဘာ့ကင်းထောက် အသိုက်အဝန်းမှာ ပြန်လည်ပြီး အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ဖို့ လိုအပ်တဲ့ ကင်းထောက်ရဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံ၊ စည်းမျဉ်းကို ကျွန်တော်တို့ ရေးဆွဲဖို့ ပြင်ဆင်ရပါတယ်။ ဒုတိယကင်းထောက်ချုပ် ဦးသာစိန် ဦးစီးတဲ့အဖွဲ့ကို ကင်းထောက် ဖွဲ့စည်းပုံ စည်းမျဉ်းရေးဆွဲဖို့ တာဝန်ပေးပါ တယ်။ အချိန်တိုအတွင်းမှာ အဲဒီအဖွဲ့က လည်း ကြိုးစားပြီး ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ပြီးတဲ့အခါမှာ သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံတော်အစိုးရ နဲ့ ရှေ့နေချုပ်ရုံးကို ပြန်လည်တင်ပြရပါတယ်။ ဦးအေးကြိုင် ။ ။ မြန်မာနိုင်ငံကင်းထောက် ရဲ့ စည်းမျဉ်းဥပဒေတွေကို နိုင်ငံတော်က အတည်ပြုပြီးပြီဆိုတာကို လည်း ရှင်းပြပေးပါဦးခင်ဗျာ။

ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဆီကို စာရေး ပါတယ်။ နိုင်ငံတကာက ကင်းထောက် ခေါင်းဆောင်တွေ မြန်မာနိုင်ငံကို လာချင်ပါ တယ်။ ဝန်ကြီးကို လာရောက်တွေ့ဆုံ ဂါရဝပြုပြီး ကင်းထောက်လုပ်ငန်းစဉ်တွေ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့ လက်ခံတွေ့ဆုံပေးဖို့ စာရေးလိုက်ပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး က ကျွန်တော်တို့ကို တွေ့ဆုံခွင့်ပေးခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီတော့ အဖွဲ့ဝင်ရှစ်ဦးလောက် မြန်မာ နိုင်ငံကို လာပါတယ်။ ဖိလစ်ပိုင်၊ ဩစတြေးလျ၊ မလေးရှား၊ စင်ကာပူ၊ ဂျပန်နိုင်ငံတွေပါ ပါဝင်တယ်။ လာရောက်တွေ့ဆုံပြီး အနာဂတ် လုပ်ငန်းစဉ်တွေကို အာရှ- ပစိဖိတ် ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်၊ ကမ္ဘာ့ကင်းထောက် အဖွဲ့ချုပ်တွေနဲ့ ချိတ်ဆက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ကင်းထောက်လုပ်ငန်းတွေကို ဘယ်လို ဆောင်ရွက်မယ်ဆိုတာ ကျွန်တော်တို့ စီစဉ်

တန်ဖိုးရှိပါတယ်။ အဲဒီလိုနဲ့ ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလမှာ နိုင်ငံတော်အစိုးရ အဖွဲ့က အတည်ပြုပေးခဲ့တယ်။ ဦးအေးကြိုင် ။ ။ ဒါဆိုရင် မြန်မာနိုင်ငံ အတွက် နိုင်ငံတော် အစိုးရက အတည်ပြုတဲ့ စည်းမျဉ်းကို ခိုင်ခိုင် မာမာ ထုတ်ပြန်ပေးနိုင်ခဲ့တယ်။ ဦးမောင် မောင်ဝင်းရဲ့ အခြားအတွေ့အကြုံလေး လည်း ပြောပြပါဦး။ ဦးမောင်မောင်ဝင်း။ ။ ကင်းထောက် ဖွဲ့ စည်းပုံ စည်းမျဉ်း ရေးဆွဲပြီးတဲ့အခါ အာရှ- ပစိဖိတ်က တာဝန် ရှိသူတွေလာပြီး ဖွဲ့စည်းပုံစည်းမျဉ်းကို နိုင်ငံ တကာနဲ့ အချိတ်အဆက် မိန့်ခိုင်အောင် ကျွန်တော်တို့နဲ့ သုံးရက်တာ အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲတွေ လုပ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတကာနဲ့ အချိတ်အဆက်မိန့်ခိုင်အောင် သူတို့ရဲ့ အကြံ ပြုချက်တွေ ရယူပါတယ်။ ပြီးတော့ နိုင်ငံတော်အစိုးရအဖွဲ့ကို တင်ပြခဲ့ပါတယ်။ ခေါက်တာတင်ညို။ ။ ကျွန်တော်တို့အရင် တုန်းက Boy Scout လို့ ဆိုတယ်။ ဒါပေမယ့် အာရှ- ပစိဖိတ်နဲ့ တိုင်ပင်ပြီးညှိတဲ့အခါ အခုကမ္ဘာ့ ကင်း ထောက်အဖွဲ့ရဲ့ Trend က ပြောင်းသွားပြီ။ ကျွန်တော်တို့ ကင်းထောက်အဖွဲ့မှာ အမျိုး သားတွေသာမက အမျိုးသမီးတွေလည်း ဝင်ရောက်ခွင့်ရှိတဲ့အတွက် Boy Scout မှာ Boy ဆိုတာကို ချန်ထားခဲ့ရတယ်။ ဦးအေးကြိုင် ။ ။ ဒါဆိုရင် ဆရာကြီး တို့ မြန်မာနိုင်ငံ ကင်းထောက်အဖွဲ့အစည်း အောက်မှာ ယောက်ျားလေးတွေသာ မဟုတ်တော့ဘဲ ကျားမ မဟုတ် လို့လည်းရှိပြီး ဆရာကြီးတို့ ကတည်းပေးတဲ့မှာ ကျွန်တော်လေ့လာမိ တာက လူမျိုးမရွေး၊ ဘာသာမရွေး၊ ကျားမ မရွေး ဝင်ရောက်ခွင့်ရှိတာ မြန်မာနိုင်ငံ ကင်းထောက် အဖွဲ့ပေါ့နော်။ အဲဒါလေးက ထူးခြားပါတယ်။ ခေါက်တာတင်ညို။ ။ ကျေးဇူးတင်ရတာ က YMCA အဖွဲ့ပါ။ အဲဒီတုန်းက ကျွန်တော်တို့ ကိုယ့်ဘာသာ ကိုယ်သာ ဖွဲ့နေတာ။ APR ဆိုတာ ဘယ်သူ တွေမှန်းမသိဘူး။ ၂၀၁၂ ခုနှစ်မှာ သင်တန်း စပေးတယ်။ ဒီစင်ဘာလမှာ ကင်းထောက် လေးတွေ ဖြစ်ကြတယ်။ ဆရာတို့ စီစဉ်ပေးလို့ ကျွန်တော်တို့ အရင်တုန်းက လုံးဝမသိတဲ့သူ တွေ ၂၀၁၃ ခုနှစ် မေလမှာ အာရှ-ပစိဖိတ် ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်က ပထမဦးဆုံး အကြိမ်လာတယ်။ စာမျက်နှာ ၁၁ သို့

ကျွန်တော်တို့ အရင်းကြီးပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ကျွန်တော်တို့ ကင်းထောက်အဖွဲ့ တစ်ဖွဲ့တည်းရပ်တည် လို့ မရဘူး။ အာရှ-ပစိဖိတ်ရော၊ ကမ္ဘာနဲ့ပါ ချိတ်ဆက်ရင် ကျွန်တော်တို့က နိုင်ငံတော်က အတည်ပြုထားတဲ့အဖွဲ့မဟုတ်ရင် ကျွန်တော် တို့ ချိတ်ဆက်လို့မရဘူး။ ဒါကြောင့် ဦးသာစိန်ဦးဆောင်ပြီး ဆောင်ရွက်ကြရတဲ့အခါ ကျွန်တော်တို့ ကတိသယတဲ့အခါ ကျွန်ုပ်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ပဋနာပြု၍ ကတိပြုပါသည်လို့ပါတယ်။ အဲဒါဟာ လိုရဲ့လားဆိုတာကို အထူးအဆန်း ဖြစ်နေတယ်။ ဒါသည် သိပ်ကိုအရေးကြီး တယ်။ အဖွဲ့ အစည်းအားလုံးမှာ ကျွန်တော်တို့ ကင်းထောက်အဖွဲ့ပဲ ဒီလို စာတမ်းပါတယ်။ ဂုဏ်သိက္ခာဆိုတဲ့ စကားက အင်မတန်

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင် တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအသင်းအဖွဲ့ ကိုယ်စားလှယ်များအား တည်ခင်းဧည့်ခံသည့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် မတ် ၆

နေပြည်တော်နှင့် ရန်ကုန်သို့ လေ့လာရေးခရီး လာရောက် ကြသော နေပြည်တော်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)တို့မှ တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အသင်းအဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ်များအား တည်ခင်းဧည့်ခံ သည့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ ညနေ ၄ နာရီက နေပြည်တော်ရှိ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန စုပေါင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။(ယာပုံ)



သားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအသင်းအဖွဲ့များအား ဂုဏ်ပြု ပန်းစည်းနှင့် အမှတ်တရလက်ဆောင်များပေးအပ်ရာ လေ့လာရေးအဖွဲ့ ကိုယ်စားလှယ်များက ဂါရဝပြု လက်ဆောင်များ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး တိုင်းရင်းသားစာပေ နှင့် ယဉ်ကျေးမှုအသင်းအဖွဲ့များ ကိုယ်စား ဇွဲတုန်ချင်း တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီ အတွင်း ရေးမှူး ဦးစောဘွေက လည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ ကိုယ်စား အခါတိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအသင်း မှ မခရစ္စတင်နာက လည်းကောင်း ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင် က တိုင်းရင်းသားများ၏ ဓွေးဖွားရာဇာတိ၊ နေထိုင်ရာအရပ် ဒေသ၊ ပြောဆိုသုံးစွဲသည့် စကား၊ စာပေ၊ ကိုးကွယ်သည့် ဘာသာ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများ ကွဲပြားခြားနားကြ သော်လည်း တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း ချစ်ခင်ရင်းနှီးမှု ရှိပေးကူညီမှု၊ အပြန်အလှန်လေးစားမှု စသော ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်များ အမြဲရှင်သန်နေပါက ပြည်ထောင်စုကြီးသည် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး အေးချမ်း သာယာလာမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ဖြေရှင်းနေကြရာ အားလုံးက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ စာပေယဉ်ကျေးမှုအသင်းအဖွဲ့များအနေ ဖြင့် တိုင်းရင်းသားများ၏ စကား၊ စာပေ၊ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ကိစ္စရပ်များ၊ တိုင်းရင်းသားအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ် များနှင့် အသင်းအဖွဲ့များ၏ ရန်ပုံငွေရရှိရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးဌာန တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ဦးစီးဌာနရုံးများမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် အနီးကပ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းနှင့် ချိတ်ဆက်ပြီး တိုင်းရင်းသားဒေသများတွင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ကြောင်း၊ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများအား နေ့စားလပေး Teaching Assistant ဆရာ ဆရာမများ၊ တိုင်းရင်းသားဘာသာပြန်

Language Teacher များအဖြစ် အလုပ်အကိုင်ရရှိရေး၊ သက်မွေးဝမ်းကျောင်းတက္ကသိုလ် ဒီဂရီကောလိပ်သင်တန်း များ တက်ရောက်ခွင့်ရရှိရေးတို့အတွက် ပညာရေးဝန်ကြီး ဌာနနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသား များက ဥပဒေနှင့်အညီ တိုင်းရင်းသားအခွင့်အရေးများ ရရှိရေးနှင့် နှစ်နာဆုံးရှုံးမှု မရှိစေရေး၊ နေပြည်တော် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေတွင် ကျင်းပပြုလုပ်သည့် နေ့ထူး နေ့မြတ်အခမ်းအနားများအတွက် ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ရေး တို့ကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ပြောကြား သည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှမော်ဦးက ဂုဏ်ပြု အမှာစကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးလှမော်ဦးနှင့် ၎င်းတို့၏ ဇနီးတို့က တိုင်းရင်း သတင်းစဉ်

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဝန်ကြီး နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် လေ့လာရေးအဖွဲ့များနှင့်အတူ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာဖြင့် ညစာသုံးဆောင်ခဲ့ကြပြီး ညစာ သုံးဆောင်စဉ် တိုင်းရင်းသားရိုးရာ တေးသီချင်းများနှင့် အကများ၊ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားကျေးရွာ (ရန်ကုန်) မှ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ၏ အကအလှများဖြင့် ဖျော်ဖြေ တင်ဆက်ခဲ့ကြသည်။

တိုင်းရင်းသားလေ့လာရေးအဖွဲ့သည် နေပြည်တော် ရှိ Junction ဈေးဝယ်စင်တာ၊ ရေပန်းဥယျာဉ်၊ မြန်မာ့ အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား(တပ်ကုန်း)၊ ဗုဒ္ဓကယာ(ပုံတူ)၊ မဟာသကျာရုံသီ၊ ဥပ္ပါတသန္တိစေတီ၊ ငလိုက်ဆည်ဆင်စခန်း၊ အမျိုးသားအထိမ်းအမှတ်ဥယျာဉ်၊ စစ်သမိုင်းပြတိုက်၊ ဆာဖာရီဥယျာဉ်၊ တီရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်၊ လွတ်တော်၊ အမျိုးသား ပြတိုက်၊ ကျောက်မျက်ပြတိုက်များသို့ မတ်လ ၄ ရက်မှ ၆ ရက်အထိ လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်မြို့သို့ မတ်လ ၇ ရက်မှ ၈ ရက်အထိလည်းကောင်း လေ့လာရေးခရီးသွားရောက် မည်ဖြစ်သည်။ သတင်းစဉ်

ထူးခြားသည့် နေ့အပူချိန်များ

နေပြည်တော် မတ် ၆

ထူးခြားသည့် နေ့အပူချိန်များမှာ ချောက်မြို့တွင် ၄၀ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်နှင့် တောင်ငူမြို့၊ ဘော်လခဲမြို့၊ ဘားအံမြို့၊ ကော့ကရိတ်မြို့၊ မြဝတီမြို့နှင့် သိမ်ဇရပ်မြို့တို့တွင် ၁၈ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်တို့ဖြစ်ကြသည်။ မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးရေချိန်များမှာ မိုးကောင်းမြို့တွင် ၀ ဒီမီမီ ၁၂ လက်မနှင့် ကသာမြို့နှင့် တမူးမြို့တို့တွင် ၀ ဒီမီမီ ၀၈ လက်မတို့ ဖြစ်ကြသည်။ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေသည်။ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအနည်းငယ်မှ အသင့်အတင့် ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ် ပြင်တို့တွင် လေးပေမှ ခုနစ်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အထက်ပိုင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့တွင် မိုးဆက်လက် ထစ်ချနိုင်မည်။ နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။ မိုး/လေ

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဆက်အောင် အိဂျစ်နိုင်ငံ သမ္မတဟောင်း ကွယ်လွန်သွားသည့်အတွက် ဝမ်းနည်းကြောင်း လက်မှတ်ရေးထိုး

ရန်ကုန် မတ် ၆

စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီး ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဆက်အောင် သည် အိဂျစ်နိုင်ငံ သမ္မတဟောင်း Mr. Muhammad Hosni El Sayed Mubarak ကွယ်လွန်သွားသည့်အတွက် ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ် ပြည်ထောင်စု ရိပ်သာလမ်း အမှတ် ၈၁ ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ အိဂျစ်နိုင်ငံသံရုံး၌ ဖွင့်လှစ် ထားရှိသော ဝမ်းနည်းခြင်းအထိမ်း အမှတ်စာအုပ်၌ ယနေ့ ဖွန်းလွှဲ ၁ နာရီ က သွားရောက် လက်မှတ်ရေးထိုး သည်။ (ယာပုံ) အိဂျစ်နိုင်ငံ၏ သမ္မတဟောင်း Mr. Muhammad Hosni El Sayed Mubarak သည် ကွယ်လွန်ချိန်၌ အသက် ၉၂ နှစ်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်



စာမျက်နှာ ၁၀ မှ သူတို့ဆီက အာဂျ- ပစ်ဖိတ်ဒေသက ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌခေါင်းဆောင်တဲ့ ကင်းထောက်အဖွဲ့ တွေက ခေါင်းဆောင်တွေ လာကြတယ်။ ထူးခြားတဲ့ပုဂ္ဂိုလ်တွေဖြစ်ပြီး ကျွန်တော်တို့အတွက် အားဖြစ်ပါတယ်။ ဦးအေးကြိုင် ။ ။ ဦးမောင်မောင်ဝင်း အနေနဲ့ အာဂျ-ပစ်ဖိတ် ဖိတ်တင်မက ကမ္ဘာမှာချိတ်ဆက်တာလေး တွေကိုလည်း ရှင်းပြပေးစေလိုပါတယ် ခင်ဗျာ။ ဦးမောင်မောင်ဝင်း ။ ။ ကျွန်တော်တို့ ပထမ ဦးဆုံး အနေနဲ့ အာဂျ- ပစ်ဖိတ်ဆိုင်ရာ ကင်းထောက်အဖွဲ့ ချုပ်ရုံးကို လေ့လာရေးသွားပါတယ်။ပြီးတော့ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံက ကင်းထောက်အဖွဲ့ရဲ့ လုပ်ငန်းတွေကို လေ့လာခဲ့ပါတယ်။ ကမ္ဘာ့ ကင်းထောက်အဖွဲ့မှာ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်

ပြန်လည်ရရှိနိုင်ဖို့ ဆွေးနွေးမှုတွေ အကြိမ် ကြိမ် ဖိလစ်ပိုင်မှာ ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံကင်းထောက် အဖွဲ့ရဲ့ ကြိုးစားမှုကြောင့် အချိန်တိုအတွင်း မှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှာ ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်အဖွဲ့ ချုပ်က မြန်မာနိုင်ငံကို အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် လက်ခံ ခဲ့တယ်။ ဘယ်မှာ အတည်ပြုသလဲဆိုတော့ ၂၀၁၇ ခုနှစ် အစာတိုင်ကျန်နိုင်ငံမှာ ပြုလုပ်တဲ့ ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်ညီလာခံအစည်းအဝေး ကြီးက ဘာကန့်ကွက်ချက်မှမရှိဘဲ မြန်မာ နိုင်ငံကို အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ပျော်ရွှင်ဝမ်းမြောက် စွာ လက်ခံခဲ့ပါတယ်။ ဦးအေးကြိုင် ။ ။ ကျွန်တော်တို့ မြန်မာ နိုင်ငံကို ကမ္ဘာ့အဖွဲ့ ဝင်နိုင်ငံအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုတဲ့ကိစ္စကို လည်း ပြည်သူတွေပိုမိုသိရှိအောင် ကင်း ထောက်ချုပ်အနေနဲ့ ရှင်းလင်းပြောကြား ပေးစေလိုပါတယ်။

ဒေါက်တာတင်ညို။ ။ ကျွန်တော်တို့မြန်မာ နိုင်ငံကို ကမ္ဘာ့ ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်က လာရောက်ပြီး စိစစ်တယ်။ ကျောင်းတွေလည်းရောက်တယ်။ ရုံးလည်း ရောက်တယ်။ ကျွန်တော်တို့ အားလုံးနဲ့လည်း တွေ့တယ်။ ဒါတွေအားလုံး ကို ကြည့်တဲ့အခါ ကျွန်တော်တို့မှာ ပြည့်စုံ တယ်လို့ သူတို့ သဘောပေါက်ကြပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်အဖွဲ့ ဝင်နိုင်ငံ ဖြစ်သင့်တယ်ဆိုပြီး ကမ္ဘာ့အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံ ၁၆၃ နိုင်ငံကို အကြောင်းကြားစာ ပို့ပါတယ်။ သုံးလအတွင်း ကန့်ကွက်မယ့် သူရှိရင် ကန့်ကွက်ပါ။ ၅ ရာခိုင်နှုန်းထက် ပိုများခဲ့ရင်တော့ ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်ညီလာခံ ကျမှ အတည်ပြုမယ်။ အဲဒီမှာ မဲပြန်ခဲ့ပြီး ဆုံးဖြတ်မယ်။ ၅ ရာခိုင်နှုန်းထက် နည်းခဲ့ တယ်ဆိုရင်တော့ အတည်ပြုမယ်ဆိုတဲ့ အကြောင်းကို ကျွန်တော်တို့ဆီကိုလည်း

အကြောင်းကြားတယ်။ ဦးအေးကြိုင် ။ ။ ဒါဆိုရင်မြန်မာနိုင်ငံက ကမ္ဘာ့ ကင်းထောက် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံဖြစ်ဖို့ အခြား ၁၆၃ နိုင်ငံက ကန့်ကွက်တာများ ရှိပါသလား။ ဒေါက်တာတင်ညို။ ။ APR က မိတ်ဆွေ တွေရဲ့ မြန်မာနိုင်ငံ ကို ပြန်လည်ရှင်သန်လာစေမှု ၊ ကျွန်တော် တို့နိုင်ငံရဲ့ ကြိုးစားအားထုတ်မှုတွေကြောင့် တစ်နိုင်ငံမှ မကန့်ကွက်ခဲ့ကြပါဘူး။ အဲဒီလို မကန့်ကွက်ဘူးဆိုတဲ့အကြောင်းကိုလည်း ဩဂုတ် ၁၀ ရက်မှာ ကျွန်တော်တို့ဆီကို စာပို့ ခဲ့တယ်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁၁ ရက်မှာ ကျွန်တော်တို့သည်ကမ္ဘာ့ရဲ့ ၁၆၄ နိုင်ငံမြောက် ကမ္ဘာ့ရဲ့ကင်းထောက်မိသားစုဝင် ဖြစ်သွားပါ တယ်။ ဦးအေးကြိုင် ။ ။ ကမ္ဘာ့ကင်းထောက် ညီလာခံ တက်

ရောက်ခွင့်ရခဲ့တာကိုလည်း ပြောပြပေး ပါဦး။ ဒေါက်တာတင်ညို။ ။ ကမ္ဘာ့ကင်းထောက် ညီလာခံက အဆုံး အဖြတ်တွေ ပေးတယ်။ အဲဒီလို အဆုံးအဖြတ် ပေးတဲ့အတွက် ၂၀၁၇ ခုနှစ် အစာတိုင်ကျန် နိုင်ငံမှာကျင်းပတဲ့ ကမ္ဘာ့ကင်းထောက် ညီလာခံကျမှ ကျွန်တော်တို့ကို တရားဝင် အသိအမှတ်ပြုလွှာ ချီးမြှင့်ပါတယ်။ ဦးအေးကြိုင် ။ ။ မြန်မာနိုင်ငံက ကမ္ဘာ့ ကင်းထောက်အသိုက် အမြဲထဲကို ရောက်လာတဲ့အခါ ကျွန်တော် တို့ရဲ့ ညီနောင် ကင်းထောက် ၁၆၃ နိုင်ငံက တစ်နိုင်ငံမှ မကန့်ကွက်ခဲ့တဲ့အတွက် မြန်မာ နိုင်ငံကင်းထောက်အဖွဲ့ရဲ့ လှုပ်ရှားမှုဟာ ဂုဏ်ယူဖွယ်ကောင်းကြောင်း ပြောကြား လိုပါတယ် ခင်ဗျာ။

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်နှင့် ဥတ္တရသီရိမြို့နယ်တို့မှ တောင်သူ ၄၂ ဦးအား လယ်ယာမြေလျော်ကြေးငွေကျပ် ၁၃၀ ဒသမ ၄၈၈ သန်း ပေးအပ်

နေပြည်တော် မတ် ၆

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်နှင့် ဥတ္တရသီရိမြို့နယ်တို့မှ တောင်သူ ၄၂ ဦးအား မြေယာလျော်ကြေးငွေပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော် မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ မြို့တော်ဝန် ဒေါက်တာ မျိုးအောင်က တောင်သူလယ်သမား၏ ဘဝနှင့်ရင်းထားသည့် လယ်မြေများသည် ငွေကြေးဖြင့် တန်ဖိုးဖြတ်၍ရသည်ကို မိမိတို့ သဘောပေါက်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် ငွေကြေးဖြင့် တိုင်းတာခြင်းမျိုးမဟုတ်ဘဲ သင့်တင့်သည့် ကရုဏာကြေးပေးအပ်ခြင်းသာ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တောင်သူများအနေဖြင့်လည်း ငွေကြေးဖြင့် တန်ဖိုးမဖြတ်ဘဲ မြို့ပြတွင်ရရှိသည့် အကျိုးကျေးဇူးများကိုလည်း ထည့်သွင်းဖြေသိမ့်ကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ မြို့တော်ဝန် ဒေါက်တာ မျိုးအောင်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်

ဦးအေးမောင်စိန်၊ နေပြည်တော် ဒုတိယမြို့တော်ဝန် ဦးရဲမင်းဦးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက တောင်သူများအား မြေယာလျော်ကြေးငွေများကို တစ်ဦးချင်းထံ

ပေးအပ်ကြသည်။

ယင်းနောက် နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ မြို့တော်ဝန် က နိဂုံးချုပ်အမှာ စကားပြောကြားပြီး အခမ်းအနားကို



နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ မြို့တော်ဝန် ဒေါက်တာ မျိုးအောင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်နှင့် ဥတ္တရသီရိမြို့နယ်တို့မှ တောင်သူ ၄၂ ဦးအား မြေယာလျော်ကြေးငွေပေးအပ်ပွဲတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

အခမ်းအနားသို့ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ယနေ့ လယ်ယာမြေလျော်ကြေးငွေပေးအပ်ပွဲတွင် တောင်သူ ၄၂ ဦး၏ မြေဧက ၁၂၀ ဒသမ ၃၈၈ ဧကအတွက် လျော်ကြေးငွေကျပ် ၁၃၀ ဒသမ ၄၈၈ သန်းကို ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နေပြည်တော်ကောင်စီအနေဖြင့် လက်ရှိအစိုးရ လက်ထက် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၌ တောင်သူ ၃၂ ဦး၏ မြေဧက ၈၄၄ ဒသမ ၀၇၈ အတွက် လျော်ကြေးငွေကျပ် ၈၇၅ ဒသမ ၆၈၅ သန်းကို လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၌ တောင်သူ ၄၂ ဦး၏ မြေဧက ၉၁ ဒသမ ၁၇ အတွက် လျော်ကြေးငွေကျပ် ၉၉ ဒသမ ၉၆၅ သန်းကို လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၌ တောင်သူ ၅၀ ၏ မြေဧက ၂၂၁ ဒသမ ၇၂၈ အတွက် မြေယာလျော်ကြေး ငွေကျပ် ၁၂၁ ဒသမ ၉၇၄၄၆၇၄ သန်းကို လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၌ ပထမအကြိမ်အဖြစ် တောင်သူ ၂၂ ဦး၏ မြေဧက ၁၀၀ ဒသမ ၇၆ အတွက် လျော်ကြေးငွေကျပ် ၁၂၂ ဒသမ ၆၉၂ သန်းကို လည်းကောင်း ပေးအပ်ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

အခွန်ဆိုင်ရာ ပညာပေးဆွေးနွေးပွဲနှင့် လုပ်ငန်းသဘောတူစာချုပ် ချုပ်ဆို

ရန်ကုန် မတ် ၆

အခွန်ထမ်းကိုယ်တိုင် အခွန်စည်းကြပ် သည့်စနစ်ဖြင့် မည်သို့အခွန်စည်းကြပ် ခံယူမလဲခေါင်းစဉ်ဖြင့် အခွန်ပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲကို ယမန်နေ့က ရန်ကုန်မြို့ Melia Hotel ၌ ကျင်းပသည်။

ထို့နောက် အခွန်ဆိုင်ရာပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲကို ဦးစီးကျင်းပသည့် Htun Than & Associates နှင့် ကမ္ဘာ့အဆင့် (၈) ရှိ နိုင်ငံတကာဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အတိုင်ပင်ခံကုမ္ပဏီဖြစ်သော Baker Tilly (Myanmar) တို့ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်း သဘောတူစာချုပ်ကိုလည်း ချုပ်ဆိုခဲ့ သည်။ အခွန်ထမ်းကိုယ်တိုင် အခွန် စည်းကြပ်မှုခံယူနေကြသည့် နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီများအပြင် နိုင်ငံသား ကုမ္ပဏီများလည်း အခွန်ဆိုင်ရာ

ဝန်ဆောင်မှုများနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင် ရာ အတိုင်ပင်ခံလုပ်ငန်းများကို နိုင်ငံ တကာစံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ အကူ အညီပေးနိုင်ရန် ထိုသို့စာချုပ် ချုပ်ဆို ခြင်းဖြစ်သည်။

အခွန်ထမ်းကိုယ်တိုင် အခွန်စည်း ကြပ်မှုသည် အခွန်ထမ်းများက အခွန် တာဝန်များကို အခွန်ဌာနမှ အခွန် ဝန်ထမ်းများ၏ အကူအညီအနည်း အကျဉ်းသာရယူ၍ မိမိတို့ကိုယ်တိုင် တာဝန်ယူပြီး အခွန်တွက်ချက်ပေး ဆောင်ကြရသည့် အခွန်စနစ်တစ်ခု ဖြစ်သည်။ သက်ဆိုင်ရာအခွန်ဝန်ထမ်း များအနေဖြင့် အခွန်ဆိုင်ရာပြဋ္ဌာန်း ချက်များကို သိရှိနားလည်ထားရန် လိုအပ်မည့်အပြင် အခွန်တွက်ချက်ပေး ဆောင်ခြင်းနှင့် ဆက်စပ်မှုရှိသည့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာပညာရပ်များလည်း အထူးလိုအပ်သောကြောင့် အခွန် ပညာပေးဝန်ဆောင်မှုတို့ကို အခွန် ထမ်းပြည်သူတို့ အိမ်တံခါးဝသို့ ရောက်သည့်အထိ ဝန်ဆောင်မှုပေး နိုင်ရန် ကုမ္ပဏီနှစ်ခုအနေဖြင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။

သန်းထိုက်၊ ဓာတ်ပုံ - သန်းစိုး



လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခအတွင်း ကလေးသူငယ်များအပေါ် ကြီးလေးသောကျူးလွန်မှုများမှ ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်သည့် အချက်အလက်များ

လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခအတွင်း ကလေးသူငယ်များအပေါ်ကြီးလေး သော ကျူးလွန်မှု (၆) ရပ်မှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

- (၁) ကလေးသူငယ်များအား သတ်ဖြတ်ခြင်းနှင့် သေရာပာ ကိုယ်လက်အင်္ဂါ ချို့ယွင်းစေခြင်း (Killing and Maiming of Children)
- (၂) တပ်မတော်နှင့် လက်နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့များတွင် ကလေးသူငယ်များအား စုဆောင်းခြင်းနှင့် အသုံးပြုခြင်း (Recruitment and Use of Children by Armed Forces or Armed Groups)
- (၃) ကလေးသူငယ်များအား အဓမ္မပြုကျင့်ခြင်းနှင့်လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်း ဖက်ခြင်းအမျိုးမျိုး (Rape or other Sexual Violence Against Children)
- (၄) ကလေးသူငယ်များအား အဓမ္မဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ခြင်း (Abduction of Children)
- (၅) ဆေးရုံနှင့် ကျောင်းများအား တိုက်ခိုက်ခြင်း (Attacks against Schools and Hospitals)
- (၆) ကလေးသူငယ်များအတွက် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကူအညီပေးရေးကို တားဆီးခြင်း (သို့မဟုတ်) ခွင့်မပြုခြင်း (Denial of Humanitarian Access for Children)

○ ကျော့ဖုံးမှ

ရှမ်းယူနိုက်တက်သည် ယခုပွဲ တွင်လည်း လူငယ်ကစားသမားများ ကို ဦးစားပေးအသုံးပြုခြင်း နိုင်ငံခြား သား ကစားသမားများဖြစ်သည့် ဒန်နီရယ်၊ မက်ဆီမင်တို့ဖြင့် တွဲဖက် အသုံးပြုခဲ့သည်။ အမှတ်လိုနေသည့် မကွေးအသင်းသည် အမာခံကစား

သမား အများစုဖြင့် ပွဲထွက်ခဲ့ပြီး ရှမ်းယူနိုက်တက်ကို ခပ်မာမာရင်ဆိုင် ခဲ့သည်။ ၂၃ မိနစ်တွင် မကွေး ဦးဆောင် ရိုး ရခဲ့ပြီး ဝေယံထွန်းက အဝေးမှ ကန်သွင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဒုတိယပိုင်း ၇၄ မိနစ်တွင် ရှမ်းယူနိုက်တက်မှ ဇင်မင်းထွန်းက ခေါင်းတိုက်ပြီး ချေပဂိုး သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ပွဲစဉ် (၉) ဒုတိယနေ့ကိုမတ် ၇ ရက် (ယနေ့) ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပုသိမ်ကွင်း၌ ဧရာဝတီနှင့် ရန်ကုန် အသင်း၊ မန္တလေးသီရိကွင်း၌ ရတနာပုံ နှင့် ချင်းယူနိုက်တက်၊ ဝေသာလီကွင်း၌ ရခိုင်နှင့် စစ်ကိုင်း၊ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ဇွဲကပင် နှင့် Southern တို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစား မည်ဖြစ်သည်။

ညီမြတ်သော်တာ

❖ ကျော့ဖုံးမှ

အသင်းဟောင်းနှင့် ပြန်လည်ရင်ဆိုင်ရသော ရွန်းနီ သည် မန်ယူအသင်းဘက်သို့ အလွတ်တည်ကန်ဘောမှ တစ်ဆင့် နှစ်ကြိမ်တိုင်တိုင် ကန်သွင်းချက်က ဂိုးရလှန်းပါး ဖြစ်ခဲ့သည်။ ပွဲကစားချိန် ၃၃ မိနစ်တွင် လုခ်ရော၏ မြေထောက် ကန်ချက်ဖြင့် မန်ယူ အဖွင့်ဂိုး ရရှိသည်။ ဒုတိယ ပိုင်းကို ပထမပိုင်းပြီးခါနီးတွင် အီဂါလိုက သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ ဒုတိယပိုင်း မိနစ် ၇၀ တွင် အီဂါလိုကပင် မန်ယူအတွက် တတိယဂိုး သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ မန်ယူသည် မတ် ၂၁ ရက်၌ အက်ဖ်အေဖလား ကွာတားဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်အဖြစ် နေဘူဂျစ်နှင့် နှစ်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ မန်ယူသည် အက်ဖ်အေဖလား ပြိုင်ပွဲ၌ ဒါဘီနှင့် ကိုးကြိမ်တွေ့ဆုံခဲ့ရာတွင် ကိုးကြိမ်စလုံး

အနိုင်ရရှိထားသည်။ ထို့အပြင် မန်ယူအသင်းသည် ပြိုင်ပွဲစုံ ကိုးပွဲတွင် မရှုံးအောင် ကစားထားနိုင်ပြီး မြောက်ပွဲနိုင်၊ သုံးပွဲသာရကျထားသည်။ ဂိုးမပေးရသည့်ပွဲ ခုနစ်ပွဲအထိ ရှိလာခဲ့သည်။ မန်ယူသည် လာမည့်ပွဲစဉ်အဖြစ် ပရီမီယာ လိဂ်၌ မတ် ၈ ရက်တွင် မန်စီးတီးနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည် ဖြစ်သည်။

အသင်းဟောင်းနှင့် ပြန်လည်ရင်ဆိုင်ရသော ရွန်းနီ သည် မန်ယူအသင်းနှင့်အတူ အက်ဖ်အေဖလားပြိုင်ပွဲ၌ ပွဲ ၄၀ ကစားထားရာ ၂၂ ဂိုး သွင်းယူထားနိုင်ခဲ့ပြီး မန်ယူ အသင်းသမိုင်းတစ်လျှောက်တွင်လည်း ၂၅၃ ဂိုးဖြင့် ဂိုးသွင်းအများဆုံး စံချိန်တင်ထားသူလည်း ဖြစ်သည်။

အောင်ဇော်

နေပြည်တော်ရှိ Capital Hypermarket တွင် မီးငြိမ်းသတ်ရေး သရုပ်ပြလေ့ကျင့်

နေပြည်တော် မတ် ၆

နေပြည်တော် မီးသတ်ဦးစီးမှူးရုံးတွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်မှ မတ် ၆ ရက် အထိ ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိသည့် ပိုလန် နိုင်ငံထုတ် အဆင့်မြင့်မီးငြိမ်းသတ် ရေးနှင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးယာဉ်များ ကိုင်တွယ်အသုံးပြုမှုဆင့်ပွားသင်တန်း ဆင်းပွဲအဖြစ် အထပ်မြင့်မီးငြိမ်းသတ် ရေးနှင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး သရုပ်ပြ လေ့ကျင့်ခြင်းကို မတ် ၆ ရက်က နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ Capital Hypermarket တွင် ကျင်းပ ရာ နေပြည်တော်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဇော်လင်းထွန်း တက်ရောက်သည်။

အခမ်းအနားတွင် သင်တန်းမှူး ဦးစီးအရာရှိ ဦးကောင်းမြတ်နောင်က သရုပ်ပြလေ့ကျင့်မည့် အစီအစဉ်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး သင်တန်းသား



တပ်ဖွဲ့ဝင် ၂၅ ဦးတို့က ပိုလန်နိုင်ငံထုတ် အဆင့်မြင့် အထပ်မြင့်မီးငြိမ်းသတ် ယာဉ်များ အသုံးပြု၍ မီးငြိမ်းသတ် ခြင်း(အပေါ်ပုံ)နှင့် ပိတ်မိနေသူများကို ဝန်ထမ်းများ၊ သင်တန်းသားတပ်ဖွဲ့ဝင် ကယ်ဆယ်ခြင်း၊ မီးခိုးထုတ်ကိရိယာ များ အသုံးပြု၍ မီးခိုးဖယ်ရှားခြင်း နှင့် ရှေးဦးသူနာပြုစုခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

အခမ်းအနားသို့ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးမှူးများ၊ Capital မှ နေပြည်တော်တာဝန်ခံ ဦးဝင်းနိုင်နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ သင်တန်းသားတပ်ဖွဲ့ဝင် များ ၁၀၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မင်းမင်းလတ် (မန်းတက္ကသိုလ်)

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုရေးနှင့် ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး ဗဟိုအဆင့်နေ့စဉ်ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၃၀/၂၀၂၀) ကျင်းပ ပြည်သူများထံသို့ မှန်ကန်သည့် သတင်းအချက်အလက်များကို ပွင့်လင်းမြင်သာစွာဖြင့် ဆက်လက်ပြန်ကြားပေးမည်

နေပြည်တော် မတ် ၆

Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) လတ်တလော အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုရေးနှင့် ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး ဗဟိုအဆင့်ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၃၀/၂၀၂၀) ကို ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေး၌ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက မိမိတို့နိုင်ငံ၌ ယခုလက်ရှိအချိန်အထိ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု COVID-19 ရောဂါဖြစ်ပွားသူ တစ်ဦးမျှ မတွေ့ရှိရသေးပါကြောင်း၊ သံသယနစ်ဦးနှင့် စောင့်ကြည့်လူနာ ၅၈ ဦး၊ စုစုပေါင်း ၆၀ တို့တွင် ဓာတ်ခွဲအဖြေ ရောဂါပိုးမတွေ့သူ ၅၄ ဦးနှင့် ဓာတ်ခွဲအဖြေစောင့်ဆိုင်းနေသူ ခြောက်ဦး ရှိပါကြောင်း၊ COVID-19 ရောဂါပိုးမတွေ့ရှိရသော သံသယနှင့် စောင့်ကြည့်လူနာများသည် ကျန်းမာရေးအခြေအနေကောင်းမွန်ကြ၍ ဆေးရုံဆင်းသွားပြီဖြစ်ပါကြောင်း။

COVID-19 ရောဂါ သံသယ၊ စောင့်ကြည့်လူနာနှင့် လူနာများကို ကိုင်တွယ်ကုသရာတွင် တစ်ကိုယ်ရေသုံးရောဂါကာကွယ်ရေးဝတ်စုံကို အလေ့အလွင့်မရှိစေဘဲ စနစ်ကျစွာအသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်များအား ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့မှ နောက်ဆုံးထုတ်ပြန်ထားသော လမ်းညွှန်များနှင့်အညီ မွမ်းမံပြင်ဆင်၍ အမြန်ဆုံးဖြန့်ဝေပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုအချိန်အထိ တွေ့ရှိချက်များအရ COVID-19 ရောဂါဖြစ်ပွားသူများ၏ ၈၈ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကိုယ်ပူချိန်မြင့်မားခြင်း၊ ၆၈ ရာခိုင်နှုန်းသည် ချောင်းခြောက်ဆိုးခြင်း၊ ၃၈ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကိုယ်လက်မအိမသာ အားလျော့ခြင်း၊ ၃၃ ရာခိုင်နှုန်းသည် သလိပ်ပါချောင်းဆိုးခြင်း၊ ၁၉ ရာခိုင်နှုန်းသည် အသက်ရှူမဝခြင်း၊ ၁၄ ရာခိုင်နှုန်းသည် လည်ချောင်းနာခြင်း ဖြစ်ပွားသည်ကို သိရှိရပါကြောင်း။

ရောဂါဖြစ်ပွားသူများတွင် အများစုကောပြသသူမှာ ၈၈ ရာခိုင်နှုန်း ရှိသည်ဖြစ်၍ ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားရာနိုင်ငံများမှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် လာရောက်သူများအား လက်ကိုင်ကိုယ်ခန္ဓာအပူချိန်တိုင်းစက်ဖြင့် တစ်ကြိမ်၊ လူအများကို တစ်ပြိုင်နက် ကိုယ်ခန္ဓာအပူချိန်တိုင်းသည့်စက်ဖြင့် တစ်ကြိမ်၊ စုစုပေါင်းနှစ်ကြိမ်တိုင်းတာ၍ အထူးအလေးထားစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုရန် ညွှန်ကြားထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က ပစ္စည်းများ သယ်ပို့သည့် container များတွင် ရောဂါပိုးမရှိနိုင်ဟုဆိုသော်လည်း မိမိတို့အနေဖြင့် ပိုမိုစိတ်ချစေရန် လေကြောင်းခရီးသည်များ၏ ခရီးသွားအိတ်နှင့် သေတ္တာများကိုလည်း ပိုးသတ်သန့်စင်ရန် လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနနှင့် ညှိနှိုင်း၍ ဆောင်ရွက်ရန်ပြောကြားထားပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း။

သံသယလက္ခဏာများ ဖြစ်ပွားပါက ဆေးရုံသို့ ချက်ချင်းလာရောက်ရန် ယခုလက်ရှိ တွေ့ရှိချက်များအရ COVID-19 ရောဂါဖြစ်ပွားသူများ အနက် သေဆုံးနှုန်းသည် တဖြည်းဖြည်းမြင့်တက်လျက်ရှိပြီး ယခုအခါ ၃ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ရှိနေပါကြောင်း၊ သို့သော်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံ၌ သေဆုံးမှုမမြင့်စေရန်အတွက် ကုသရေးကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာ၌ လည်းကောင်း၊ ကုသရာ၌လိုအပ်သော ပစ္စည်းကိရိယာများနှင့် အောက်စီဂျင်လိုလောက်စွာ ရရှိစေရန် လည်းကောင်း၊ လူနာများလျင်မြန်စွာလွှဲပြောင်းနိုင်ရေးအတွက် လည်းကောင်း ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် ရောဂါအခံရှိသူများ၊ ဆီးချိုရောဂါရှိသူများ၊ အသက်အရွယ်ကြီးသူများသည် ရောဂါပြင်းထန်စွာခံစားရပြီး သေဆုံးနိုင်သဖြင့် သံသယလက္ခဏာများ ဖြစ်ပွားပါက ဆေးရုံသို့ ချက်ချင်းလာရောက်ရန်အတွက်လည်း ပြည်သူများအား ဆက်လက် အသိပေးရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

အသွားအလာကန့်သတ်၍ သတ်မှတ်နေရာတွင်ထားရှိကာ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်း၏ အကျိုးကျေးဇူးများကို ပြည်သူများ ပိုမိုသိရှိ နားလည်ရန်အတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များ၌ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရောဂါဖြစ်ပွားသူနှင့် အနီးအပါးထိတွေ့ခဲ့သူ၊ ရောဂါဖြစ်ပွားသေဆုံးမှုများပြားရာ နေရာဒေသမှ လာရောက်သူများအနေဖြင့် ပုန်းအောင်းမနေသင့်ဘဲ အနီးဆုံးကျန်းမာရေးဌာနသို့ အကြောင်းကြားကာ အသွားအလာကန့်သတ်၍ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းကို ခံယူကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

လူစုလူဝေးနှင့် ပွဲလမ်းသဘင်များကို ဆိုင်းငံ့

အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံအချို့တွင် ရောဂါဖြစ်ပွားရာနေရာဒေသများမှ ရောက်ရှိလာသူများအားလုံးကို အသွားအလာကန့်သတ်၍ သတ်မှတ်နေရာတွင် ၁၄ ရက်တာကာလအထိ ထားရှိခြင်းကိုပင် ဆောင်ရွက်နေသည်ကို တွေ့ရှိ



Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) လတ်တလော အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုရေးနှင့် ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး ဗဟိုအဆင့်ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၃၀/၂၀၂၀) ကျင်းပစဉ်။

ရပါကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့်လည်း လိုအပ်ပါက ထိုသို့ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အိမ်တွင် အသွားအလာကန့်သတ်၍ နေထိုင်စေခြင်း လုပ်ဆောင်ရာ၌ လိုက်နာရမည့်အချက်များကိုလည်း စနစ်တကျဆောင်ရွက်ရန် အရေးကြီးသဖြင့် ပြည်သူများသိရှိရန် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ဝေသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုအချိန်တွင် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အချို့တွင် လူစုလူဝေးနှင့် ပွဲလမ်းသဘင်များကို ဆိုင်းငံ့ခြင်း၊ မပြုလုပ်ခြင်းများကို တွေ့ရှိရသည်မှာ မိမိတို့ဆောင်ရွက်နေသော ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်းများအတွက် များစွာအထောက်အကူပြုပါကြောင်း။

လူစုလူဝေးနှင့် ပွဲလမ်းသဘင်များ မဖြစ်မနေကျင်းပရမည်ဆိုပါက ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာအချက်များကို ပွဲမစတင်မီတွင် ငါးမိနစ်ခန့် အချိန်ယူ၍ ပြောကြားနိုင်ရန်အတွက် အချက်အလက်များကို မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနမှ အမြန်ဆုံးဖြန့်ဝေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်မှစတင်၍ အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ ပိုမိုပိုမိုအကျိုးရှိထိရောက်စေရန်အတွက် အမြန်ဆုံးပြန်လည်သုံးသပ်ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သော ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် သံသယနှင့် စောင့်ကြည့်လူနာများအား ရှာဖွေတွေ့ရှိပုံ၊ ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်ပုံ၊ ညွှန်ပို့ပုံ၊ စမ်းသပ်ကုသပုံ၊ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်ပုံ၊ ကျန်းမာရေး အသိပညာဖြန့်ဝေမှုများ၏ ထိရောက်မှု ရှိ/ မရှိ၊ ဝန်ကြီးဌာနချင်း၊ ဗဟိုအဆင့်တာဝန်ရှိသူများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ကျန်းမာရေးဌာနများ၊ အစိုးရအဖွဲ့များ၊ ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံတကာ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများအကြား ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပုံ၊ ဝန်ကြီးဌာနမှ ဝယ်ယူထားသည့် ပစ္စည်းများနှင့် လျှို့ဝှက်လက်ခံရရှိသည့် ပစ္စည်းများကို ဆေးရုံများနှင့် ကျန်းမာရေးဌာနများသို့ ခွဲဝေဖြန့်ဖြူးသည့် ပုံစံစနစ်၊ သက်ဆိုင်ရာဆေးရုံများတွင် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရှိမှုအခြေအနေများ၊ ဖြစ်ရပ်အခြေပြု စားပွဲတင်လေ့ကျင့်ခန်းများ ပြုလုပ်ထားရှိမှု၊ သတင်းပြန်ကြားမှုအခြေအနေများစသည့် လုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ဆန်းစစ်မှုများ အမြန်ဆုံးပြုလုပ်၍ အားနည်းချက်များကို တွေ့ရှိပါက ၎င်းတို့အား ချက်ချင်းအားဖြည့်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

အထက်ပါ ကိစ္စရပ်များအား လာမည့်ရက်တစ်ပတ် တစ်ပတ်အတွင်း လုပ်ဆောင်ပြီး တွေ့ရှိချက်များအပေါ်မူတည်၍ မဟာဗျူဟာ၊ နည်းဗျူဟာများကို လိုအပ်ပါက ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုဖြစ်စဉ်တွင် သာမက နောင်ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် ရောဂါကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုဖြစ်စဉ်များအတွက် ရေရှည်ကာလကို မျှော်မှန်းကာ မြို့နယ်ဆရာဝန်များအား ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကုသရေးမွမ်းမံသင်တန်းများ ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကျန်းမာရေး အသိပညာပေးနှိုးဆော်မှုများ ဆောင်ရွက်သွားမည် ကမ္ဘာ့ဘဏ်၊ International Monetary Fund နှင့် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့မှ

ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများသို့ အရေးပေါ်ကိစ္စရပ်များကို တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အတွက် ရန်ပုံငွေများပေးအပ်ရန် စီစဉ်နေမှုတွင် မိမိတို့နိုင်ငံအတွက် ရရှိရန် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့မှတစ်ဆင့် ချက်ချင်းအကြောင်းကြား ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဈေးများ၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများတွင် ကျန်းမာရေး အသိပညာပေးနှိုးဆော်မှုများအား မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ဆက်လက်အားဖြည့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

မိမိတို့သည် ပြည်သူများထံသို့ မှန်ကန်သည့် သတင်းအချက်အလက်များကို ပွင့်လင်းမြင်သာစွာဖြင့် ဆက်လက်ပြန်ကြားပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး၊ ကပ်ရောဂါဗေဒရှုထောင့်၊ ကုန်သွယ်ရေး၊ စီးပွားရေး၊ ခရီးသွားလာရေး၊ လူမှုရေးရှုထောင့်စသည်တို့မှ အသေးစိတ်လေ့လာသုံးသပ်၍ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ COVID-19 ရောဂါနှင့် ပတ်သက်သည့် Daily Update Situation များနှင့် ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်များ၊ ဝန်ကြီးဌာနမှ ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ အခြားနိုင်ငံများမှ ထူးခြားဖြစ်စဉ်များနှင့် သတင်းများ၊ စောင့်ကြည့်လူနာများ၏ အခြေအနေများ၊ အသွားအလာကန့်သတ်၍ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက် လှည်းကူးမြို့နယ်ရှိ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးကွင်းဆင်းသင်တန်းဌာနရှိ အဆောက်အဦသို့ ကွင်းဆင်းသွားရောက်ခဲ့မှု၊ ပြည်သူများ ကျန်းမာရေး အသိပညာများကို လက်တွေ့အသုံးပြုနိုင်မှုဆိုင်ရာ အသုံးချသုတေသနကို ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်)မှ ဆောင်ရွက်ရန် စီစဉ်ထားရှိမှု၊ ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးနှိုးဆော်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု စသည်တို့ကို ဆွေးနွေးတင်ပြခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး)၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန)၊ ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ကုသရေး)၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ရောဂါနှိမ်နင်းရေး)၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ဝယ်/ ဖြန့်)၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (စီမံ/တက္ကသိုလ်)၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး (ဗဟိုကူးစက်)၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး(ကုသရေး)၊ နေပြည်တော် ခုတင် (၁၀၀၀) ဆံ့ ပြည်သူ့ဆေးရုံ ပါမောက္ခ၊ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများနှင့် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး၊ ကုသရေး၊ ဓာတ်ခွဲ e-health၊ ပြည်တွင်းပြည်ပဆက်ဆံရေးနှင့် သတင်းပြန်ကြားရေး၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) စသည့် ကဏ္ဍအသီးသီးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်၍ ဆန်းစစ်သုံးသပ်ခြင်း၊ ဆွေးနွေးအကြံပြုခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

နွေရာသီ ရေရှားပါးပြတ်လပ်သော ရပ်ကွက်များသို့ သောက်သုံးရေများ ဖြန့်ဝေပေး

ကျိုက်မရော မတ် ၆
ကျိုက်မရောမြို့နယ်အတွင်းရှိ အနိမ့်ပိုင်းရပ်ကွက်များတွင် သောက်သုံးရေများ စတင်ပြတ်လပ်လျက်ရှိသဖြင့် ကျိုက်မရောလူငယ်ပရဟိတအဖွဲ့မှ လူငယ်များဦးဆောင်၍ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ရှင်စောပုရပ်ကွက်ကမ်းနားပိုင်းနှင့် အတ္တရံမြို့သစ်ကမ်းနားပိုင်းရှိ ပြည်သူများထံ ရေသယ်ယာဉ်များဖြင့် သောက်သုံးရေများ အိမ်တိုင်ရာရောက် လိုက်လံဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကျိုက်မရောမြို့နယ်အတွင်း နွေရာသီရောက်တိုင်း ရေရှားပါးမှုပြဿနာကို နှစ်စဉ်ကြုံတွေ့နေရကြောင်း၊ အဆိုပါရေရှားမှုပြဿနာကို ဖြေရှင်းရန်အတွက် နည်းလမ်းများရှာဖွေ၍ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကျိုက်မရောလူငယ်ပရဟိတအသင်းဆောင် ဦးစောထူးလေးက ပြောသည်။

ချိုမြိတ်မြတ်ထွေး(ကျိုက်မရော)

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုကို ကာကွယ်သည့်အနေဖြင့် ဂျပန်နိုင်ငံက ခရီးသွားများအပေါ် သီးသန့်ခွဲခြားစောင့်ကြည့်မှုပြုလုပ်

တိုကျို မတ် ၆
 တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံမှ ခရီးသည်များကို ရက်သတ္တနှစ်ပတ်ကြာ သီးသန့်ခွဲထားရန် ဂျပန်နိုင်ငံရဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်အပေါ် တောင်ကိုရီးယား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက စိတ်မကောင်းဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြလိုက်သည်။

ဂျပန်အစိုးရက ယမန်နေ့က ကြေညာချက်တစ်ရပ် ထုတ်ပြန်လိုက်ရာ အဆိုပါ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် တရုတ်ပြည်မကြီး၊ ဟောင်ကောင်၊ မကာအိုနှင့် တောင်ကိုရီးယား နိုင်ငံများမှလာရောက်သည့် ခရီးသွားများသည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရခြင်းရှိ မရှိ စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးရန် သတ်မှတ်ထားသော နေရာများတွင် ၁၄ ရက်ကြာ နေထိုင်ကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက မတ် ၆ ရက်က ထုတ်ပြန်လိုက်သော ကြေညာချက်တွင် ကျိုးကြောင်းဆီလျော်မှုမရှိသော အလွန်အမင်းဆောင်ရွက်မှုအပေါ် စိတ်မကောင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားလိုက်ပြီး နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆွေးနွေးတိုင်ပင်မှုများသည်လည်း လုံလောက်မှုမရှိကြောင်း အဆိုပါထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဆက်လက်ဖော်ပြထားသည်။

အစိုးရ၏ ပထမဆုံးဦးစားပေးလုပ်ငန်းစဉ်သည် ကျန်းမာရေးနှင့် နိုင်ငံသားများ၏ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးပင်ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ သို့သော်လည်း ဂျပန်နိုင်ငံ၏ဆောင်ရွက်ချက်အပေါ်

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံက အရေးယူမှုများပြုလုပ်ကောင်း ပြုလုပ်နိုင်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ဂျပန်နိုင်ငံနှင့် ပတ်သက်ပြီး ခရီးသွားလာမှုသတိပေးအဆင့် မြင့်တက်နေကြောင်း ပြောကြားလိုက်သည်။ ထို့အပြင် ကန့်ကွက်စာပေးရန် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန် သံအမတ်ကြီးကိုလည်း ဆင့်ခေါ်ခဲ့သည်။

တစ်ချိန်တည်းမှာပင် တရုတ်နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ရှောင့်လီဂျင်က တရုတ်နိုင်ငံမှ ခရီးသွားများအပေါ် ဂျပန်နိုင်ငံ၏ ခရီးသွားလာမှုဆိုင်ရာ တင်းကျပ်မှုများအပေါ် အပြည့်အဝ နားလည်ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။

မတ် ၅ ရက်က သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ၎င်းက ထိုသို့ပြောကြားလိုက်သည်။ ရှောင့်က တရုတ်နှင့် ဂျပန် နိုင်ငံတို့သည် သိပ္ပံအခြေခံဆိုင်ရာများ၊ နိုင်ငံသားများနှင့် နိုင်ငံခြားသားများ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး အတွက် သင့်တော်သော ဆောင်ရွက်မှုများကိုလည်း ဆောင်ရွက်နေကြောင်း ပြောကြားလိုက်သည်။

အခုလို လုပ်ဆောင်ခြင်းအတွက် အပြည့်အဝနားလည် ကြောင်းလည်း ၎င်းကပြောကြားလိုက်သည်။ ၎င်းတို့ နှစ်နိုင်ငံသည် သံတမန်နည်းလမ်းများမှတစ်ဆင့် နီးကပ် သောဆက်ဆံရေးရှိကြောင်း ပြောကြားလိုက်သည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကော



ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ပြန့်ပွားရာ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်းမြို့တစ်မြို့ဖြစ်သည့် ဒေဂျမြို့တွင် ကာကွယ်ဆေးဖျန်းပက်နေသည့် ကို တွေ့ရစဉ်။

ဘရာဇီးဘောလုံးကြယ်ပွင့်ဟောင်း ရော်နယ်ဒင်ဟို ပတ်စ်ပိုအတု ကိုင်ဆောင်မှု တရားစွဲဆိုခံရမည်မဟုတ်

ရီပိုဒီဂျူနေးရီး မတ် ၆
 ဘရာဇီးဘောလုံးကြယ်ပွင့်ဟောင်း ရော်နယ်ဒင်ဟိုနှင့် ၎င်း၏ အစ်ကိုဖြစ်သူ တို့သည် ပါရာဂွေးနိုင်ငံသို့ အထောက်အထားအတူများဖြင့် ခရီးသွားလာခဲ့သည့်အတွက် တရားစွဲဆိုခြင်းခံရမည် မဟုတ်ဟု အရာရှိများက မတ် ၅ ရက် တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ရော်နယ်ဒင်ဟိုနှင့် ၎င်း၏ အစ်ကို ဖြစ်သူ ရောဘတ်တိုဒီ အက်စ်မိုရီရာ တို့အား နောက်မလပိုရန် ပြောကြား ထားသည်ဟု အစိုးရရေနေ ဖီဒရီကို ဒယ်ဖီနိုက ပြောသည်။

ရော်နယ်ဒင်ဟို၏ ရှေ့နေက အစောပိုင်းတွင် ရော်နယ်ဒင်ဟိုတို့ ညီအစ်ကိုနှစ်ဦး ပတ်စ်ပိုအတုကိုင် ဆောင်မှုကို ငြင်းဆိုခဲ့သည်။ လူအချို့ ကို တရားစွဲဆိုသွားရန် ဆောင်ရွက်နေ သည်ဟု ဒယ်ဖီနိုက ပြောသည်။

ရော်နယ်ဒင်ဟိုတို့ ညီအစ်ကိုနှစ်ဦးကို သင့်တော်သည့် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ထို့နောက် ယင်းအမှုမှ ပယ်ဖျက်ပေးမည်ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။ ရော်နယ်ဒင်ဟိုတို့၏ ထွက်ဆိုချက် ကြောင့် ပါရာဂွေးနိုင်ငံတွင် အထောက်



ဘရာဇီးဘောလုံးကြယ်ပွင့်ဟောင်း ရော်နယ်ဒင်ဟို

အထားအတူပြုလုပ်မှုများကို နှိမ်နင်း ဆောင်ရွက်လုပ်မှု သွားနိုင်မည်ဟု ၎င်းက ဆက်လက် ပြောကြားခဲ့သည်။ ဘရာဇီးအာဏာ ပိုင်များက ရော်နယ်ဒင်ဟို၏ ပတ်စ်ပို ကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် သိမ်းယူခဲ့ သည်။ ဘရာဇီးနိုင်ငံတောင်ပိုင်းတွင် ယင်းဒဏ်ငွေကို ရော်နယ်ဒင်ဟို

အဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်မှု ကြောင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ပျက်စီး မှုအတွက် ဘရာဇီး အစိုးရက အမေရိ ကန် ဒေါလာ ၂ ဒသမ ၅ ဂွာသန်း ဒဏ်ငွေ ချခဲ့သည်။

ပေးဆောင်ခြင်းမပြုသဖြင့် ပတ်စ်ပို ကို ပြန်သိမ်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ရော်နယ်ဒင်ဟိုကို ပါရာဂွေးလူမှု ရေး ဖောင်ဒေးရှင်းတစ်ခုက ဖိတ်ကြား ခဲ့ခြင်းလည်းဖြစ်သည်။

အေအက်ဖ်ပီ

အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများ လျော့ချရန် အာဖဂန်အဖွဲ့အစည်းများကို အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး သတိပေး

ဝါရှင်တန် မတ် ၆
 အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံရှိ အချို့နေရာ များတွင် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှု များပြားလာခြင်းမှာ လက်ခံ နိုင်ဖွယ်မရှိကြောင်း အမေရိကန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုက်ပွန်တီအိုက မတ် ၅ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

အာဖဂန်အစိုးရနှင့် တာလီဘန် တို့အကြား ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲ မစတင်မီ တိုက်ပွဲဖြစ်နေသည့်အဖွဲ့ အစည်းများအားလုံး တိုက်ခိုက်မှု များ ရပ်တန့်ပေးရန် မိုက်ပွန်တီအိုက တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့သည်။ ငြိမ်းချမ်း ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ရှေ့ဆက်နိုင်ရေး တိုက်ပွဲများရပ်တန့်ပေးရန် လိုအပ် ကြောင်း မိုက်ပွန်တီအိုက ပြောကြားခဲ့

သည်။ အကျဉ်းသားများ ပြန်လွှတ်ပေး နိုင်ရေး လက်တွေ့ကျသည့် ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းမှုစတင်နိုင်ရေးနှင့် မကြာမီ ပြု လုပ်မည့် အာဖဂန်အစိုးရနှင့် တာလီ ဘန်တို့အကြား စေ့စပ်ညှိနှိုင်းမှုများ ပြင်ဆင်နိုင်ရေး အမေရိကန်က ဖိအား ပေးလုပ်ဆောင်သွားမည်ဟု ၎င်းက ဆက်လက် ပြောကြားခဲ့သည်။

အာဖဂန် ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး အမေရိကန် အထူးကိုယ်စားလှယ် ဇေမေးခါလစ်ဇော်နှင့် တာလီဘန် နိုင်ငံရေးအကြီးအကဲ မူလာဂါနီ ဘရာဒါတို့ ကာတာနိုင်ငံဒီဟာမြို့တွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ရက်တွင် ငြိမ်းချမ်းရေး လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။

သို့သော် ငြိမ်းချမ်းရေးစာချုပ် တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးမကြာမီ ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားရာဒေသတွင် တိုက်ပွဲ များ ဆက်လက်ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်။ ပြီးခဲ့သည့် ၂၄ နာရီအတွင်း စစ်သွေး ကြွများ၊ အာဖဂန်လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များနှင့် အရပ်သားများစုစုပေါင်း ၁၆ ဦးထက်မနည်းသေဆုံးခဲ့ရသည်။

တာလီဘန် တိုက်ခိုက်ရေးသမား များက တိုက်ပွဲများပြန်လည်စတင်ခဲ့ ခြင်းဖြစ်သည်ဟု အာဖဂန်အရာရှိ များက မတ် ၅ ရက်တွင် ပြောသည်။ မတ် ၄ ရက်တွင်လည်း အာဖဂန်ရှိ အမေရိကန် တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် တောင်ပိုင်း ဟယ်မန်ပြည်နယ်ရှိ တာ လီဘန်စစ်သွေးကြွများကို ပစ်မှတ် ထားကာ လေကြောင်းမှ တိုက်ခိုက်မှု

များ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အမေရိကန်နှင့် တာလီဘန်တို့ အကြား ငြိမ်းချမ်းရေးလက်မှတ်ရေး ထိုးပြီးနောက် ပထမဆုံး စီးနင်းတိုက် ခိုက်မှုပင်ဖြစ်သည်။ တာလီဘန် ဒုတိယ ခေါင်းဆောင် မူလာအဗ္ဗူဂါနီဘရာဒါနှင့် အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ် ထရမ်တို့ ဆွေးနွေးပြောဆို ပြီးနောက် နာရီပေါင်းအနည်းငယ် အကြာတွင် ယခုလို တိုက်ခိုက်မှုပေါ် ပေါက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ် ထရမ်ကမူ ၎င်းတို့ဆွေးနွေးမှုမှာ ကောင်းမွန်သည့် ဆွေးနွေးမှုတစ်ခုဟု ပြောဆိုခဲ့သည်။

ဆင်ဟွာ

ဝင်ငွေနှည်းပါးသောနိုင်ငံများကို အမေရိကန်ဒေါ်လာ ဘီလီယံ ၅၀ ထောက်ပံ့သွားမည်ဟု နိုင်ငံတကာငွေကြေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့ပြောကြား

ဝါရှင်တန် မတ် ၆
 နိုင်ငံတကာငွေကြေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့က ဝင်ငွေနှည်းပါးသောနိုင်ငံများနှင့် ဈေးကွက်ပေါ်ထွန်းစနစ်နိုင်ငံများသို့ နီဗယ်ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ဖြစ်ပွားမှုအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ဘီလီယံ ၅၀ ခန့် ထောက်ပံ့သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ယမန်နေ့က ကြေညာလိုက်သည်။

ရောဂါပျံ့နှံ့မှုမှာ အလွန်မြန်ဆန်သည်ဆိုသည်ကို မိမိတို့သိကြောင်း၊ မိမိတို့ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ သုံးပုံတစ်ပုံကို တိုက်ရိုက်ထိခိုက်နေသည့်အတွက် အဆိုပါကိစ္စသည် ဒေသတွင်း ကိစ္စရပ်တစ်ခု မဟုတ်တော့ကြောင်း၊ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ တုံ့ပြန်မှုဟုဆိုသည့် ကမ္ဘာ့ပြဿနာတစ်ခုဖြစ်နေကြောင်း နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့ မန်နေဂျင်း ဒါရိုက်တာ ခရစ္စတာလီနာ ဂျော်ဂျီဗာက ကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စုဥက္ကဋ္ဌဒေးဗစ်မယ်လ်ပတ်စ်နှင့်အတူ ပြုလုပ် သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားလိုက်သည်။

မည်သို့သောအကြောင်းတရားများပဲရှိရှိ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်မှာ ကမ္ဘာတိုး တက်မှုသည် ၂၀၁၉ ခုနှစ်ကအဆင့်ထက် လျော့ကျသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဂျော်ဂျီဗာက ပြောကြားလိုက်သည်။

ကမ္ဘာ့ငွေကြေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ တိုးတက်မှုသည် ၂၀၁၉ ခုနှစ်က ၂ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်းရှိရာမှ ၃ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းရှိမည်ဟု ဇန်နဝါရီလအတွင်းက ခန့်မှန်းထားခဲ့ကြောင်း၊ ထို့နောက် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ကမ္ဘာတိုးတက်မှုကို ၃ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်းရှိမည်ဟု ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်ငွေနှည်းနည်းဖြင့် ရပ်တည်ရန်ခက်ခဲသည့်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်ခု ချင်းစီအတွက် စိုးရိမ်မိကြောင်း၊ အဆိုပါနိုင်ငံများတွင် မိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှု မြင့်တက်လာပြီး စီးပွားရေးနှင့် လူသားကုန်ကျစရိတ်တွေကြောင့် ငွေကြေး လိုအပ်မှုများ မြင့်တက်လာနိုင်သည်ဟု နိုင်ငံတကာငွေကြေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့ အကြီးအကဲက ပြောကြားလိုက်သည်။

ဆင်ဟွာ



နိုင်ငံတကာငွေကြေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့ မန်နေဂျင်း ဒါရိုက်တာ ခရစ္စတာလီနာ ဂျော်ဂျီဗာနှင့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေးဗစ်မယ်လ်ပတ်စ်တို့ကို မတ် ၄ ရက် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် တွေ့ရစဉ်။

ယှဉ်ပြိုင်ဘက်တွေ လျော့ကျလာတဲ့ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲ

ကလျာမိုးမြင့်

အမေရိကန်သမ္မတရွေးကောက်ပွဲမှာ ဒီမိုကရက်တစ်ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးအဖြစ်နဲ့ လူကြိုက်များခြင်းခံခဲ့ရတဲ့ မက်ဆာချူးဆက် ဆီးနိုတ်လွှတ်တော်အမတ် အဲလီဘောက်ဝါရန်ဟာ မတ် ၅ ရက်မှာတော့ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲအတွင်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နေတာကို စွန့်လွှတ်ကျောခိုင်းလိုက်ပြီဖြစ်ပါတယ်။ ပြိုင်ကွင်းထဲကနေ ၎င်းထွက်သွားခြင်းက ကျန်ရှိတဲ့ယှဉ်ပြိုင်ဘက်နှစ်ဦးဖြစ်တဲ့ မစ္စတာ ဂျိုးဘိုင်ဒင်နဲ့ မစ္စတာ ဘာနီဆန်းဒါးတို့ အကြိတ်အနယ်ယှဉ်ပြိုင်ရမယ့်ပွဲတစ်ပွဲအဖြစ်နဲ့ မြင်တွေ့ရစေတော့မှာပါ။

လူလတ်တန်းစားတွေအတွက် ဆက်လက်တိုက်ပွဲဝင်မယ်

သမ္မတရွေးချယ်ပွဲမှာ ဆက်ပြီးမပါဝင်တော့ဘဲ ရပ်ပစ်လိုက်ဖို့ ကျွန်ုပ်တို့ ကြိုးစားနေတယ်လို့ အသက် ၇၀ ရှိပြီဖြစ်တဲ့ ဥပဒေပြုလွှတ်တော်အမတ် ဝါရန်ဟာ လူသိရှင်ကြားကြေညာခဲ့ပါတယ်။ သို့သော်လည်း ပဲ ဝင်ငွေဖြင့်တယ် ဆိုပြီး အစိုးရထံကနေ အကူအညီရရှိဖို့ သတ်မှတ်ချက်မပြည့်မီတဲ့ နိုင်ငံ တစ်ဝန်းက အလုပ်ကြိုးစားတဲ့ လူလတ်တန်းစားပြည်သူလူထုအတွက်တော့ ဆက်လက်ပြီး တိုက်ပွဲဝင်နေဦးမယ်လို့ ကျွန်ုပ်တို့အာမခံတယ်။ ဒါကကျန်မရဲ့ ဘဝတိုက်ပွဲတစ်ခုလည်းဖြစ်ခဲ့သလို ဆက်ပြီးတော့လည်း တိုက်နေဦးမှာ ဖြစ်တယ်လို့ ဝါရန်ဟာ မက်ဆာချူးဆက်ပြည်နယ် ကင်းဘရစ်ချ်မှာရှိတဲ့ ၎င်းရဲ့ နေအိမ်ပြင်ပမှာ သတင်းထောက်တွေကို ပြောကြားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

မထောက်ခံနိုင်သေး

သမ္မတရွေးကောက်ပွဲအတွက် ကျန်ရှိနေတဲ့ အဓိကယှဉ်ပြိုင်ဘက် ကိုယ်စားလှယ်နှစ်ဦးဖြစ်ကြတဲ့ အသက် ၇၇ နှစ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ ဒုတိယသမ္မတ ဟောင်း ဂျိုးဘိုင်ဒင်ကိုရော အသက် ၇၈ ရှိပြီဖြစ်တဲ့ လက်ဝဲသမား ဆီးနိုတ် လွှတ်တော်အမတ် ဘာနီဆန်းဒါးကိုပါ ၎င်းအနေနဲ့ ထောက်ခံဖို့က အသင့်မဖြစ် သေးဘူး။ အဲဒီမိနစ်ပိုင်းအချိန်အတွက် ဆုံးဖြတ်ချက်ချဖို့ အချိန်နည်းနည်း လောက်တော့ ယူချင်သေးတယ်လို့လည်း ဝါရန်ဟာ ဝန်ခံခဲ့ပါတယ်။

သမ္မတရွေးကောက်ပွဲဆိုတဲ့ ပြိုင်ကွင်းထဲကနေ ဝါရန်ထွက်ခွာသွားမှုက ဒီမိုကရက်တစ် ကိုယ်စားပြုနယ်နိမိတ်အတွင်းမှာ အမျိုးသမီးဆိုလို့ တာလီစီ ဂက်ဘက်ဒ် တစ်ဦးတည်းသာကျန်ရှိစေတော့မယ့် အခြေအနေဖြစ်လာစေခဲ့ ပေမယ့်လည်း ဟာပိုင်ရိုကိုယ်စားပြုအမျိုးသမီး ကွန်ဂရက်လွှတ်တော်အမတ် တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ တာလီစီကိုထောက်ခံသူ တစ်ရာခိုင်နှုန်းလောက်တောင်မရှိခဲ့ လို့ သိပ်ပြီးအရေးကြီးတဲ့ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ယောက်အနေနဲ့ ကိုယ်စားမပြုနိုင်ခဲ့ပါဘူး။

စိတ်မကောင်းဖြစ်

လာမယ့်နိုင်ငံဘာလမှာ ရီပတ်ဘလစ်ကန်ကိုယ်စားပြု သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ် နေရာကို ယှဉ်ပြိုင်အနိုင်ရယူမယ့် ဒီမိုကရက်တစ်အဖွဲ့ရဲ့ ထိပ်တန်းပုဂ္ဂိုလ်တွေ ထဲမှာ အမျိုးသမီးတစ်ဦး မပါဝင်နိုင်တော့တာကို စိတ်မကောင်းဖြစ်မိတယ်လို့ ဝါရန်ဟာ ပြောပါတယ်။ ဒီကိစ္စမှာ အခက်ခဲဆုံးအပိုင်းကတော့ ငယ်ရွယ်တဲ့ မိန်းကလေးတွေအားလုံးဟာ နောက်ထပ်လေးနှစ်ထပ်စောင့်နေရတော့မယ် ဆိုတဲ့အချက်ပဲလို့ ဆိုပါတယ်။

မင်နီဆိုးတား ဆီးနိုတ်လွှတ်တော်အမတ် အမိကလိုဘူချာဟာဆိုရင်လည်း ယခုရက်သတ္တပတ်အတွင်းမှာပဲ ရွေးကောက်ပွဲကနေ ဖယ်ထုတ်ခံလိုက်ရပြီဖြစ် သလို နောက်ထပ် ကယ်လီဖိုးနီးယားကိုယ်စားပြုအမျိုးသမီး ဆီးနိုတ် လွှတ်တော်အမတ် ကမ်မလာဟားရစ်နဲ့ နယူးယောက်ကိုယ်စားပြု ခရစ်စတင်း ဂီလီဘာရန်းတို့ဟာလည်း ရွေးကောက်ပွဲကနေ စောစောစီးစီးလက်လျှော့ထွက် ခွာလာခဲ့ရပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

ချီးမွမ်းခန်းဖွင့်

မစ္စတာဘိုင်ဒင်နဲ့ မစ္စတာဆန်းဒါးစိတ်နှစ်ဦးလုံးကတော့ ပြိုင်ပွဲကနေထွက် လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ဝါရန်ရဲ့ ကြေညာချက် ထွက်ပေါ်လာပြီးနောက် တွစ်တာ ပေါ်မှာ ၎င်းကိုချီးမွမ်းခန်းဖွင့်နေကြတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ဆီးနိုတ်လွှတ်တော် အမတ် ဝါရန်ဟာ လူလတ်တန်းစားမိသားစုတွေအတွက် တိုက်ပွဲဝင်နေတဲ့ အရင့်ဆုံး ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဖြစ်တယ်။ ဝါရန်တန်နဲ့ မက်ဆာချူးဆက်မှာ ၎င်းရဲ့ လုပ်ဆောင်ချက်နဲ့ ရွေးကောက်ပွဲ မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးလမ်းကြောင်း တစ်လျှောက် မှာ ၎င်းရဲ့ကြိုးပမ်းချက်တွေ ပြည်သူတွေရဲ့ လူမှုဘဝတွေအတွင်းမှာ မတူခြား နားမှုတွေကို အမှန်တကယ်တွေ့မြင်လာရတယ်လို့ မစ္စတာ ဆန်းဒါးစိက ချီး မွမ်းစကားဆိုထားပါတယ်။



သတင်းထောက်များ၏ မေးမြန်းမှုကိုဖြေကြားနေသည့် မက်ဆာချူးဆက် ဆီးနိုတ်လွှတ်တော်အမတ် အဲလီဘောက်ဝါရန်။

တစ်မူထူးခြားတဲ့ ယှဉ်ပြိုင်မှုတစ်ခုဖြစ်ခဲ့

ယခုယှဉ်ပြိုင်နေတဲ့ ပြိုင်ပွဲမှာ ဝါရန်ရဲ့အသံကို ကျွန်ုပ်တို့လိုအပ်သလို ဆီးနိုတ် လွှတ်တော်ထဲမှာလည်း ၎င်းရဲ့အလုပ်လုပ်ဆောင်ချက်တွေ လိုအပ်တာအမှန်ပဲ။ ချမ်းသာကြွယ်ဝတဲ့သူတွေက ၎င်းတို့ရဲ့ ပိုင်ဆိုင်မှုတွေကို တရားမျှတစွာ ခွဲဝေ ပေးဖို့နဲ့ ဝါရန်တန်မှာ အကျင့်ပျက်ခြစားမှု အဆုံးသတ်ဖို့ တောင်းဆိုတာ၊ လူတိုင်း အတွက် ကျန်စားရေးစောင့်ရှောက်မှုရရှိရေး၊ ခိုင်မာသောချာစေရေး၊ ရာသီဥတု အရေးအဖြေရှာခြင်း၊ ကျောင်းသားတွေရဲ့ ကြွေးမြီပြဿနာကို ကိုင်တွယ်ဆောင် ရွက်ခြင်းနဲ့ အမျိုးသမီးတွေရဲ့ အခွင့်အရေးရရှိရေးတွေကို အကာအကွယ် ပေးတာစတဲ့ လုပ်ဆောင်ချက်တွေအားဖြင့် ဝါရန်ဟာ တစ်မူထူးခြားတဲ့ တွေးခေါ် ယူဆချက်တွေပါတဲ့ မဲဆွယ်စည်းရုံးယှဉ်ပြိုင်မှုတစ်ခုကို ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့တာဖြစ် တယ်လို့ မစ္စတာဆန်းဒါးစိက စကားလုံးတွေနဲ့ အသိအမှတ်ပြုခဲ့ပါတယ်။

သမ္မတထရမ် သရော်ခဲ့

ယနေ့လိုအချိန်အမျိုးမျိုးမှာ ဝါရန်မပါတဲ့ စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လှုပ်ရှားမှုဟာ သိပ်ပြီးခရီးရောက်နိုင်လိမ့်မယ်မထင်ဘူးလို့ ၎င်းက ထောက်ပြခဲ့ပါ သေးတယ်။ အဲလီဘောက်ဝါရန်ဟာ Super Tuesday နေ့မှာ ၎င်းရဲ့ မဲဆန္ဒနယ် ဖြစ်တဲ့ မက်ဆာချူးဆက်အပါအဝင် ပြည်နယ်တစ်ခုလုံးအနေနဲ့ အနိုင်ရရှိအောင် လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ခြင်းမရှိတဲ့နောက်မှာ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မှုကို စွန့်လွှတ်လိုက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဘီလျံနာ သူဌေးကြီးဖြစ်တဲ့ နယူးယောက်မြို့တော်ဝန်ဟောင်း မစ်ချယ် ဘလူနီးဘာဂါက စိတ်အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စရာကြုံခဲ့ရတဲ့ Super Tuesdayမှာ ၎င်းရဲ့ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နေမှုကို စွန့်လွှတ်ကာ မစ္စတာ ဘာနီဆန်းဒါးစိကို ထောက်ခံ လိုက်ပြီးတဲ့နောက်တစ်ရက်မှာပဲ ဝါရန်ရဲ့ နတ်ထွက်ကြောင်းကြေညာမှုကလည်း ထွက်ပေါ်လာတာဖြစ်ပါတယ်။ သမ္မတဒေါ်နယ်ထရမ်ကတော့ ဝါရန်ရဲ့ နတ်

ထွက်မှုကို တွစ်တာပေါ်မှာ သရော်ပြီးတုံ့ပြန်ခဲ့ပါတယ်။

မူဝါဒဆိုင်ရာအင်အားတွေပေါ်ထွက်စေခဲ့သူ

အဲလီဘောက်ဝါရန်ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် နွေရာသီတုန်းက တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်း အတာနဲ့ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ ပြည်သူ့ဆန္ဒခံယူပွဲတွေမှာ အတော်လေးရှေ့ရောက်ခဲ့ ပေမယ့်လည်း အကြိုရွေးကောက်ပွဲတွေမှာ ၎င်းကိုအောင်မြင်မှုရရှိအောင် ဆောင်ကြဉ်းပေးနိုင်လောက်အောင် ကျယ်ပြန့်တဲ့မဟာမိတ်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်း ဖို့တော့ မစွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့ဖူးသေးပါဘူး။

မဲဆွယ်စည်းရုံးယှဉ်ပြိုင်မှုတွေမှာ ဝါရန်အနေနဲ့ မူဝါဒဆိုင်ရာ အင်အား တွေပေါ်ထွက်လာစေခဲ့သူတစ်ဦးအဖြစ် ပြောစမှတ်တွင်ခဲ့သော်ငြားလည်း ယှဉ်ပြိုင်ဘက်ဖြစ်သူ ဘာနီဆန်းဒါးစိက ၎င်းကိုမြန်မြန်ဆန်ဆန်ပဲ ကျော်တက် သွားခဲ့ပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ် သမ္မတရွေးကောက်ပွဲမှာတုန်းက ဟီလာရီကလင်တန်ကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့ပြီးတဲ့နောက်မှာ ယခုတစ်ကြိမ်ဟာ မစ္စတာဆန်းဒါးစိရဲ့ ဒုတိယအကြိမ် ပြန်လည်ကြိုးပမ်းမှုပါ။

လမ်းကြောင်းနှစ်သွယ်

ရွေးကောက်ပွဲကြီးတစ်ခုလုံးရဲ့အစမှာ ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့တွေ လမ်းနှစ်သွယ်ရှိ ပါတယ်။ အဲဒါကတော့ ယှဉ်ပြိုင်ဘက်ကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာ ဘာနီဆန်းဒါးစိ ရဲ့ လမ်းဟောင်းကိုမလိုက်ဘဲ တီထွင်ကြံဆတဲ့လမ်းကြောင်းနဲ့ မစ္စတာ ဂျိုးဘိုင်ဒင်ရဲ့ ထိန်းထိန်းသိမ်းသိမ်းနဲ့ မယုတ်မလွန်ဆက်သွားနေတဲ့ လမ်း ကြောင်းပါပဲ။ ဒီကိစ္စမှာ နောက်ထပ်တခြားသူတွေအတွက် နေရာမရှိခဲ့ဘူး။ ဒါကမမှန်ကန်ဘူးလို့ ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့တွေအဖွဲ့အစည်းတွေက ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်းတွေက သိပ်ကိုထင်ရှားခဲ့တယ်လို့ ဟားဗတ်တက္ကသိုလ် ဥပဒေပါမောက္ခ ဟောင်းတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ အဲလီဘောက်ဝါရန်က ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။
ကိုးကား-အေအက်ဖီပီ

နိုင်ငံတကာသတင်းတို

ပြင်သစ်လွှတ်တော်အမတ်တစ်ဦး ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရ၍ ဆေးရုံတက်

ပါရီ မတ် ၆
ပြင်သစ်နိုင်ငံ အောက်လွှတ်တော်မှ အမတ်တစ်ဦးသည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရ၍ ဆေးရုံတက်ရောက် ကုသမှုခံယူ နေကြောင်း ပြင်သစ်အောက်လွှတ်တော်မှ ပြောကြားသည်။ အောက်လွှတ်တော်မှ ဝန်ထမ်းတစ်ဦးနှင့် လွှတ်တော်အမတ် တစ်ဦးမှာ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံထားရကြောင်း မတ် ၅ ရက်တွင် အောက်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ရစ်ချက် ဖာရန် က ကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။
ယခုအခါ အဆိုပါလွှတ်တော်အမတ်ကို အထူးကြပ်မတ်ရေး ကုသဆောင်တွင်ထားရှိကြောင်း သိရသည်။ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသည့် လွှတ်တော်အမတ်မှာ အသက် ၆၀ ဝန်းကျင် အတိုက်အခံ ရီပတ်ဘလစ်ကန်ပါတီမှ ဖြစ်ကြောင်း ပြင်သစ် မီဒီယာများတွင်ဖော်ပြကြသည်။ ပြင်သစ်လွှတ်တော်အမတ်များတွင် ပထမဆုံး ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ပြင်သစ်နိုင်ငံတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် လူဆုံးခဲ့ပြီး ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အင်န်အိတ်ချီကေ

ဆီးရီးယားနိုင်ငံ အိဒလစ်ပြည်နယ်တွင် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး ရုရှားနှင့် တူရကီတို့သဘောတူ

မော်စကို မတ် ၆
ဆီးရီးယားနိုင်ငံအနောက်မြောက်ပိုင်း အိဒလစ်ပြည်နယ်ရှိ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးဇုန်တွင် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး ကို အကောင်အထည်ဖော်သွားရန် ရုရှားနှင့်တူရကီတို့ မတ် ၅ ရက်က သဘောတူခဲ့ကြသည်။ ရုရှားသမ္မတ ဗလာဒီ မာပူတင်နှင့် တူရကီသမ္မတ ရီဆက်တေရစ်အာဒိုဂန်တို့ ၆ နာရီကြာဆွေးနွေးပြီးနောက် ယခုလို သဘောတူညီမှု ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
မတ် ၆ ရက်မှ စတင်ကာ အဆိုပါအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး စတင်အသက်ဝင်မည်ဖြစ်သည်ဟု ရုရှားနိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီး ဆာဂီ လက်စ်ရိုဗ်က ပြောကြားခဲ့သည်။ မဟာဗျူဟာမြောက် အမ် ၄ အဝေးပြေးလမ်းမကြီးမှ တောင်ဘက် ၆ ကီလိုမီတာနှင့်မြောက်ဘက် ၆ ကီလိုမီတာတို့တွင် လုံခြုံစိတ်ချရရေးဇုန် တည်ဆောက်ရေးကိုလည်း တူရကီနှင့်ရုရှားတို့ သဘောတူခဲ့ကြသည်။
အဆိုပါလမ်းမကြီးသည် ဆီးရီးယားနိုင်ငံမြောက်ပိုင်းအလက်ပိုမြို့နှင့် အနောက်မြောက်ပိုင်း လာတာကီရာမြို့တို့ကို ဆက်သွယ်ထားသည့် လမ်းမကြီးဖြစ်သည်။ မတ် ၁၅ ရက်မှစတင်ကာ အဆိုပါ အဝေးပြေးလမ်းမကြီးတွင် တူရကီနှင့် ရုရှားတို့ပူးပေါင်းကာ ကင်းလှည့်မှုများဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု နှစ်နိုင်ငံကတည်းကလေးဝန်ကြီးများက လက်မှတ်ရေးထိုး ထားသည်။
ဆင်ဟွာ

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၆-၃-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

၁။ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနသည် တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံနှင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ (၈၅) နိုင်ငံတွင် ကူးစက်ပျံ့နှံ့လျက်ရှိသည့် COVID-19 လတ်တလောအသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်း လုပ်ငန်းများအား အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဝင်ပေါက်၊ ထွက်ပေါက် ဝိတ်များတွင်လည်းကောင်း၊ ဆေးရုံအခြေပြုအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့လူထုအခြေပြု စောင့်ကြပ် ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းများဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံများနှင့် ပူးပေါင်း၍ လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၂။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် -

- (က) ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ ဥတ္တရသီရိမြို့နယ်တွင် နေထိုင်သော အသက် (၃၅) နှစ်အရွယ် အမျိုးသားတစ်ဦးသည် ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ဘန်ကောက်မြို့မှ (၃-၃-၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင် မြန်မာ နိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ပြီး (၅-၃-၂၀၂၀) ရက်နေ့မှစတင်၍ ဖျားခြင်း၊ နှာစေးခြင်း၊ ချောင်းဆိုးခြင်းလက္ခဏာများ ခံစားနေရ ကြောင်း ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနခွဲမှ သတင်းပေးပို့ခဲ့သဖြင့် ၎င်းနေ့တွင်ပင် နေပြည်တော်၊ ခုတင် (၁၀၀၀) ဆံ့ ပြည်သူ့ ဆေးရုံကြီးသို့ ညွှန်ပို့ခဲ့ပါသည်။ ၎င်းအား စောင့်ကြည့်လူနာအဖြစ် သတ်မှတ်၍ သီးခြားထားရှိ ကုသမှုပေးလျက်ရှိပြီး ဓာတ်ခွဲနမူနာ ရယူ၍ အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) သို့ ပေးပို့စစ်ဆေးရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။
- (ခ) ချင်းပြည်နယ်၊ ဟားခါးမြို့နယ်တွင် နေထိုင်သော အသက် (၃၀) နှစ်အရွယ် အမျိုးသမီးတစ်ဦးသည် မလေးရှားနိုင်ငံ၊ ကွာလာ လမ်ပူမြို့မှ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ (၆-၃-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နံနက် (၁၀:၁၅) နာရီအချိန်တွင် ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး လေဆိပ်ကျန်းမာရေးဌာနတွင် တာဝန်ကျကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း များက ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ခဲ့ရာ ကိုယ်အပူချိန်မြင့်တက်ခြင်း၊ ချောင်းဆိုးခြင်း၊ မောပန်းခြင်း စသည့် ရောဂါလက္ခဏာများခံစားခဲ့ရကြောင်း တွေ့ရှိရသဖြင့် ဝေဘာဂီအထူးကုဆေးရုံသို့ ညွှန်ပို့ခဲ့ပါသည်။ ၎င်းအား

စောင့်ကြည့်လူနာအဖြစ် သတ်မှတ်၍ သီးခြားထားရှိ ကုသမှု ပေးလျက်ရှိပြီး ဓာတ်ခွဲနမူနာရယူ၍ အမျိုးသားကျန်းမာရေး ဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) သို့ ပေးပို့စစ်ဆေးရန် စီစဉ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ၎င်း၌ လတ်တလောပြင်းထန် အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ရောဂါလက္ခဏာများ မတွေ့ ရှိပါ။

(ဂ) ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မှော်ဘီမြို့နယ်တွင် နေထိုင်သော အသက် (၁၄) နှစ်အရွယ် အမျိုးသား (၁) ဦးသည် ဖျားခြင်း၊ ချောင်းဆိုးခြင်း၊ မောပန်းခြင်း ရောဂါလက္ခဏာများဖြင့် (၄-၃-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် အင်းစိန်အထွေထွေရောဂါကု ဆေးရုံကြီးသို့ လာရောက်ပြသခဲ့ရာ လူနာမှာ COVID-19 ရောဂါ ကူးစက်ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော နိုင်ငံများသို့ ခရီးသွားရာဇဝင်နှင့် သံသယလူနာများနှင့် ထိတွေ့ခဲ့သည့် ရာဇဝင်မရှိသော်လည်း လတ်တလော ပြင်းထန်အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ လက္ခဏာများ တွေ့ရှိရသဖြင့် စောင့်ကြည့်လူနာအဖြစ် သတ်မှတ်၍ သီးခြားထားရှိ ကုသမှုပေးလျက်ရှိပြီး ဓာတ်ခွဲနမူနာ ရယူ၍ အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) သို့ ပေးပို့စစ်ဆေးရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

(ဃ) ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)၊ ရပ်စောက်မြို့နယ်တွင် နေထိုင်သော အသက် (၃၄) နှစ် အရွယ် အမျိုးသားတစ်ဦးသည် (၂၃-၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့မှစ၍ ဖျားခြင်း၊ မောပန်းခြင်း၊ ချောင်းဆိုးသွေးပါခြင်း စသည့် ရောဂါလက္ခဏာများခံစားခဲ့ရသဖြင့် ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံ တစ်ခုတွင် (၂၆-၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့မှ (၅-၃-၂၀၂၀) ရက်နေ့အထိ ဆေးကုသမှုပေးခဲ့ပြီး (၆-၃-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နေ့လယ် (၁၂:၀၀) နာရီအချိန်တွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ ညွှန်ပို့ခဲ့ပါသည်။ လူနာတွင် COVID-19 ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော နိုင်ငံများသို့ ခရီးသွားရာဇဝင်မရှိသော်လည်း လတ်တလောအသက်ရှူ လမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ရောဂါလက္ခဏာများ တွေ့ရှိရသဖြင့် စောင့်ကြည့်လူနာအဖြစ်သတ်မှတ်၍ သီးခြားထားရှိ ကုသမှု

ပေးလျက်ရှိပြီး ၎င်းထံမှ ဓာတ်ခွဲနမူနာရယူ၍ အမျိုးသား ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) သို့ ပေးပို့စစ်ဆေး ထားရှိပါသည်။ လူနာအား အထူးကြပ်မတ်ကုသမှုများ ပေးခဲ့ သော်လည်း အခြေအနေပိုမိုဆိုးရွားလာပြီး (၆-၃-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ညနေ (၄:၃၀) နာရီအချိန်တွင် သေဆုံးသွားခဲ့ပါသည်။

၃။ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ စစ်တွေမြို့နယ်တွင် နေထိုင်သော အသက် (၄၀)နှစ်အရွယ် အမျိုးသားတစ်ဦးသည် (၅-၃-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ ရွှေလီမြို့မှ မန္တလေးမြို့သို့ သွားစဉ် လားရှိုးမြို့သို့ အရောက်တွင် အသက်ရှူကျပ် ၍ မောလာသဖြင့် (၅-၃-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၄၀) နာရီအချိန်တွင် လားရှိုး ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ပါသည်။ လူနာအား ရောဂါရာဇဝင် စစ်ဆေးမေးမြန်းချက်အရ လူနာသည် လွန်ခဲ့သော (၅) လခန့်မှစ၍ ဆီးချို ရောဂါခံစားနေရပြီး ဖျားခြင်း၊ ချောင်းဆိုးခြင်း စသည့်လက္ခဏာများအား လွန်ခဲ့သော ရက်ပေါင်း (၄၀) ခန့်က စတင်၍ ခံစားနေခဲ့ရကြောင်း သိရှိရပါ သည်။ ၎င်းအား သံသယလူနာအဖြစ်သတ်မှတ်၍ လားရှိုးပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွင် သီးခြားထားရှိ၍ ဆေးကုသမှုများပေးရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပြီး အဆိုပါ လူနာထံမှ ဓာတ်ခွဲနမူနာရယူ၍ အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) သို့ ပေးပို့စစ်ဆေးခဲ့ပါသည်။ သို့ရာတွင် လူနာသည် ရောဂါအခြေအနေ ပိုမိုဆိုးရွားလာပြီး (၅-၃-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၉:၄၀) နာရီအချိန်တွင် နှလုံး ကြီးခြင်း၊ နှလုံးကောင်းစွာအလုပ်မလုပ်ခြင်း၊ သေချာစွာကုသမှု မရရှိထားသော ဆီးချိုရောဂါနှင့် အဆုတ်ရောင်ခြင်းတို့ကြောင့် သေဆုံးသွားခဲ့ပါသည်။

၄။ (၄-၃-၂၀၂၀) ရက်နေ့မှစ၍ စောင့်ကြည့်လူနာအဖြစ် မန္တလေးမြို့၊ ကန်တော်နီဆေးရုံကြီးတွင် အထူးကြပ်မတ်ကုသမှုများပေးလျက်ရှိသော မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်မှ အသက် (၆၈) နှစ်အရွယ် အမျိုးသမီးသည် ရောဂါအခြေအနေ ပိုမိုဆိုးရွားလာပြီး (၆-၃-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နံနက် (၇:၄၀) နာရီအချိန်တွင် သေဆုံးသွားခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါအမျိုးသမီးတွင် နာတာရှည်နှလုံးရောဂါနှင့် ဆီးချိုရောဂါများရှိကြောင်းနှင့် ကနဦးသုံးသပ်ချက် အရ သေဆုံးရသော အကြောင်းရင်းမှာ ပြင်းထန်အဆုတ်ရောင်ရောဂါ နှင့် သေချာစွာ မကုသထားသော နှလုံးရောဂါနှင့် ဆီးချိုရောဂါများ၏ နောက်ဆက်တွဲဆိုးကျိုးများကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သုံးသပ်ပြီး ၎င်း၏ ဓာတ်ခွဲ အဖြေအား အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) မှ ရရှိပါက အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သတင်းထုတ်ပြန်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၅။ ယနေ့ (၆-၃-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ညနေ (၆:၀၀) နာရီအချိန်အထိ လူနာ (၅) ဦးအား သက်ဆိုင်ရာဆေးရုံများတွင် စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှု ကုသမှု ပေးလျက်ရှိပါသည်။

၆။ သတင်းများထပ်မံရရှိပါက အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ထုတ်ပြန်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား

- ၇ - ၃ - ၂၀၂၀ (စနေနေ့)
- နံနက်ပိုင်း
- ၆ : ၀၀ - တောင်တန်းသာသနာပြု ဆရာတော်ကြီး၏ ပရိတ်တရားတော်
- ၇ : ၃၅ - Weekly Sports Info
- ၈ : ၄၅ - ပန်းဖျိုးခင်း (အပိုင်း- ၇၃) (ဆယ်ကျော်သက်များ အမှီအခိုကင်းစွာရပ်တည် လိုခြင်းနှင့် ကျောင်းစာမှာ စိတ်ဝင်စားမှု အားနည်းလာခြင်း)
- ၉ : ၀၅ - Mingalabar English သင်ခန်းစာအစီအစဉ် (အပိုင်း- ၁၀)
- ၁၁ : ၀၀ - " ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အထောက်အကူပြု သိကောင်းစရာများ" (ရုပ်ဖေဒ ဘာသာရပ်)
- ၁၂ : ၃၅ - နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ
- ၁၄ : ၂၅ - " ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အထောက်အကူပြု သိကောင်းစရာများ" (စိတ်ကြိုက် မြန်မာစာ)
- ညပိုင်း
- ၁၅ : ၄၅ - MPT Myanmar National League 2020 ဘောလုံး ပြိုင်ပွဲ တိုက်ရိုက် ထုတ်လွှင့်မှု အစီအစဉ် ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း၊ မိုးလေဝသအခြေအနေ
- ၂၀ : ၀၀ - ရာဇဝင်ထဲကသမိုင်း အနုပညာ "သမိုင်းထဲက မကျရာ" (အပိုင်း- ၃) (ရွှေစည်းနံ့စေ့တော်နှင့် ရာဇာကြီးစေတီတော်)
- ၂၀ : ၃၅ - မြန်မာဗီဒီယိုဇာတ်လမ်း



ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်တွင် မီးပလပ်ခုံ ဝိုင်ယာကြိုးရှောင်ဖြစ်ရာမှ နေအိမ်ကိုလုံး မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

မန္တလေး မတ် ၆
မန္တလေးမြို့ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် ချမ်းမြသာယာရပ်ကွက် ကျွဲဆည်ကန် (၁၁) လမ်း ရဲဘော်စိုက်ကွင်း (အနောက်) တွင် မတ် ၅ ရက် ညနေ ၆ နာရီ ၁၅ မိနစ်ခန့်က မီးပလပ်ခုံ ဝိုင်ယာကြိုး ရှောင်ဖြစ်ပြီး နေအိမ် ကိုးလုံး မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ မီးလောင်ရာသို့ အုပ်ချုပ် မှုယာဉ် သုံးစီး၊ မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ် အစီး ၂၀၊ ရေသယ်ယာဉ် ၁၀ စီး၊ သန္ဓေမီးသတ် ၇၀၊ အရန်မီးသတ် ၁၃၀ နှင့် ရပ်ကွက်နေ ပြည်သူများက ဝိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ရာ ညနေ ၆ နာရီ မိနစ် ၄၀ ခန့်တွင် မီးငြိမ်းသတ်နိုင်ခဲ့ သည်။

မီးလောင်မှုကြောင့် နှစ်ထပ် သွပ်မိုးထရိုကာ နေအိမ် တစ်လုံးနှင့် သွပ်မိုးထရိုကာတစ်ထပ်မြေစိုက်နေ အိမ်ရှစ်လုံး စုစုပေါင်း နေအိမ်ကိုလုံး မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ပြီး မီးစတင် လောင်ကျွမ်းသော နေအိမ်ပိုင်ရှင် မအခြည်အောင်အား ပြည်ကြီးတံခွန် မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။ သန်းဇော်မင်း(ပြန်/ဆက်)

လိုင်စင်မဲ့ယာဉ်တစ်စီး ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၆
တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့် မရမ်းချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတို့အား ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မတ် ၅ ရက်တွင် မန္တလေး- မှုဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၁၄၀၉ စီး၊ သွင်းကုန် ၁၁၉၉ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝင်လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှု

မြို့နယ်အချို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၆
မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်း အဖွဲ့သည် မတ် ၅ ရက် ညနေ ၄ နာရီက ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ် လိုဘာခိုကျေးရွာ အုပ်စု ဆောင်ရွက်ကျေးရွာအနီး လျှိုင်ကော်-ဒီးမော့ဆို-တောင်ငူသွားကားလမ်းတွင် အဘတ်တို (ခ) ဖားကလို မောင်းနှင်ပြီး သိန်းထူး (ခ) ကလယ် လိုက်ပါလာသည့် မော်တော်ယာဉ်ကို ရပ်တန့်ရှာဖွေရာ ယာဉ်အတွင်းမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၀၀၀၀၊ ဖုန်းတစ်လုံးနှင့် ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀ တို့ကို လည်းကောင်း၊
အလားတူ မတ် ၄ ရက် ည ၁၁ နာရီခွဲက မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ညောင်ရွှေမြို့နယ် ပုံမှ ကျေးရွာအုပ်စု မှော်ဘီကျေးရွာအနီးတွင် ခွန်အောင်သာ မောင်းနှင်ပြီး ဇေယျာသိန်း လိုက်ပါလာသည့် မော်တော်ယာဉ်ကို ရပ်တန့်ရှာဖွေရာ ယာဉ် အတွင်းမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၆၀၀၀၀၊ ငွေကျပ် ၆၃၀၀၀ နှင့် ဖုန်းနှစ်လုံး တို့ကို လည်းကောင်း၊
ထိုအတူ မတ် ၅ ရက် ညနေ ၄ နာရီခွဲက မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် ကောင်းခါးကျေးရွာအုပ်စု လွယ်ခန့်ကျေးရွာနေ ချောက်ချွန်း၏ နေအိမ်ကို ရှာဖွေရာ ၎င်းအားမတွေ့ရှိဘဲ နေအိမ်အတွင်းမှ အိက်စံ ၃ ကီလို၊ ဘိန်းစိမ်း ၁ ကီလိုနှင့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၀၀၀ တို့ကို လည်းကောင်း၊
အလားတူ ယင်းနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲက မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် သီပေါမြို့နယ် ၉ မိုင်လမ်းခွဲ ခိုလှုံတံတားအနီး သီပေါ - နန်လန်သွား ကားလမ်းတွင် အိုင်ကျော် (ခ) လှကျော် မောင်းနှင်ပြီး စိုင်းဘအိုး လိုက်ပါလာသည့် ဆိုင်ကယ် ကို ရပ်တန့်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၈၂၀၀၊ ဘိန်းဖြူ ၀ ဒသမ ၀၅၅ ကီလို၊ ဖုန်းနှစ်လုံးနှင့် ငွေကျပ် ၃၆၀၀၀ တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား
ယာဉ် သွင်းကုန် ၂၆၃ စီး ကုန်စည်များ သယ်ယူပို့ဆောင်လျက်ရှိသည်။
အဆိုပါစစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း/တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများအား စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မတ် ၅ ရက်က မရမ်းချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းမှ တားဆီးမှု တစ်ခု၊ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၅ သန်းတန်ဖိုးရှိ တရားမဝင်လိုင်စင်မဲ့ ယာဉ်တစ်စီးအား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

သိမ်းဆည်းရမိသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများကိစ္စ သတင်းရယူပြီး ပြန်လည်ထွက်ခွာစဉ် ရဟတ်ယာဉ်တစ်စင်း စက်ချိုယွင်းမှုကြောင့် မြေပြင်ပေါ်သို့ ပြုတ်ကျမှုဖြစ်ပွား၊ ရဟတ်ယာဉ်မှူးနှစ်ဦး(မစိုးရိမ်ရ) ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၆

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် ကောင်းခါးကျေးရွာ၊ လွယ်ခမ်းကျေးရွာနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်နေရာများ၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက်မှ မတ် ၄ ရက်အထိ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သော ငွေကျပ် ၉၃ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ မူးယစ်ဆေးဝါးများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးချက်လုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် ပစ္စည်းများနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများအား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ သတင်းမီဒီယာများမှ သတင်းထောက်များ၊ စစ်သံမှူးများက တပ်မတော်လေယာဉ်၊ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် သွားရောက်သတင်းရယူစဉ် ရဟတ်ယာဉ်တစ်စင်း စက်ချိုယွင်းမှုကြောင့် မြေပြင်ပေါ်သို့ ပြုတ်ကျမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ရဟတ်ယာဉ်မှူးနှစ်ဦး (မစိုးရိမ်ရ) ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားစစ်သံမှူးများအဖွဲ့သည် လားရှိုးမှ ကောင်းခါးနှင့် လွယ်ခမ်းသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး သိမ်းဆည်းရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများအား ကြည့်ရှုသတင်းရယူ၍ ညနေ ၃ နာရီ မိနစ် ၄၀ ခန့်၌ ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် ပြန်လည်ထွက်ခွာစဉ် ရဟတ်ယာဉ်စက်ချိုယွင်းမှု ဖြစ်ပွားခဲ့သဖြင့် မြေပြင်သို့ ပြန်လည်ပြုတ်ကျမှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း၊ ထိုသို့စက်ချိုယွင်းမှု ဖြစ်ပွားခဲ့သော်လည်း ရဟတ်ယာဉ်မှူးများက ကျွမ်းကျင်စွာ ထိန်းသိမ်းနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ထိခိုက်မှုအနည်းဆုံးဖြင့် မြေပြင်ပေါ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း။

ထိုသို့ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ရဟတ်ယာဉ်မှူးနှစ်ဦးသာ (မစိုးရိမ်ရ) ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပြီး ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ

မီဒီယာများမှ သတင်းထောက်များ၊ စစ်သံမှူးများ ထိခိုက်ဒဏ်ရာ တစ်စုံတစ်ရာရရှိမှုမရှိဘဲ ကျန်ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ပို့ဆောင်ခဲ့ရာ လားရှိုးမြို့သို့ ညနေ ၅ နာရီခန့်တွင်ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း၊ ထိုမှတစ်ဆင့် ရန်ကုန်မြို့သို့ တပ်မတော်လေယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ပို့ဆောင်ခဲ့ရာ ည ၇ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မြေပြင်ပေါ်သို့ ပြုတ်ကျသဖြင့် ဖျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ရဟတ်ယာဉ်ကို တွေ့ရစဉ်။
ဓာတ်ပုံ - တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး



၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဂျပန် ဂန္ထဝင် ရုပ်ရှင်ပွဲတော်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၆

မြန်မာ့ရုပ်ရှင်နတ်တစ်ရာပြည့် အထိမ်းအမှတ်အနေဖြင့် ပြုလုပ်သည့် ၂၀၂၀ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ ညနေ ၆ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ ဆူးလေဘုရား



လမ်းရှိ နေပြည်တော် အဆင့်မြင့် ရုပ်ရှင်ရုံ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဂျပန်ရင်သွေး ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား ထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းတွင် ပါဝင်ခဲ့သူများနှင့် မိတ်ဆက်ပေးပြီး ပြန်လည်ပြုပြင် ထိန်းသိမ်းထားသော ဂျပန်ရင်သွေး ရုပ်ရှင်ကို မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန် နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး အိချိရော့ မာရူယားမားနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံ အမျိုးသား ရုပ်ရှင်မော်ကွန်းတိုက် ညွှန်ကြားရေးမှူး Mr. Okajima Hisahi တို့က ပေးအပ်ရာ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူတို့က လက်ခံယူသည်။

ယင်းနောက် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဂျပန် ဂန္ထဝင် ရုပ်ရှင်ပွဲတော် ပထမနေ့အဖြစ် ဂျပန်ရင်သွေး ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားအား ပြသရာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ

ဂျပန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးနှင့် သံရုံး တာဝန်ရှိသူများ၊ Agency for Cultural Affairs မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် ရုပ်ရှင်ချစ်ပရိသတ်များ ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

အဆိုပါရုပ်ရှင်ပွဲတော်ကို မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်သံရုံးနှင့် ဂျပန် အစိုးရ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်သော Agency for Cultural Affairs တို့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး ပွဲတော်ကို ယနေ့မှစ၍ မတ် ၈ ရက်အထိ သုံးရက်ကြာကျင်းပသွားမည် ဖြစ်သည်။

ပွဲတော် ပထမနေ့ (မတ် ၆ ရက်) ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် ဂျပန်နှင့်မြန်မာ ပူးပေါင်းဖန်တီးထားသည့် ပထမဆုံးသော ဂျပန်၊ မြန်မာရုပ်ရှင် “ဂျပန်ရင်သွေး” ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကို ပြသခဲ့ပြီး မတ် ၇ ရက်နှင့် ၈ ရက်တို့တွင်

နောက်ဆုံးပေါ် ခေတ်မီနည်းပညာများဖြင့် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းထားသည့် ၁၉၅၈ ခုနှစ်မှ ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ရိုက်ကူးခဲ့သော ဂျပန်နိုင်ငံကိုယ်စားပြု ဂျပန် ဂန္ထဝင် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများဖြစ်သည့် My Neighbor Totoro၊ Godzilla၊ Rashomon၊ Tora-san, The Lovable Tramp၊ Tokyo Story တို့နှင့်အတူ ဂျပန်ရင်သွေးရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားအား ပြန်လည်ပြုပြင် ထိန်းသိမ်းသည့် လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုလုံးကို ရိုက်ကူးတင်ပြမည့် မှတ်တမ်းရုပ်ရှင်(ရိုက်ကူးဆဲ)တို့အား အခမဲ့ပြသသွားမည်ဖြစ်သည်။

ရုပ်ရှင်ချစ်ပရိသတ်များအနေဖြင့် အဆိုပါ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများ မပြသမီ တစ်နာရီကြိုတင်၍ ရုပ်ရှင်လက်မှတ်များကို ဦးရာလူစနစ်ဖြင့် ယင်းရုပ်ရှင်ရုံ၌ ထုတ်ယူနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ				၆-၃-၂၀၂၀						
ရွှေ		နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးများ								
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၁၂၃၀၀၀	အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	ကျပ်	၁၃၇၀ . ၆		
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၁၁၄၀၆၀၀	ဥရောပ	တစ်ယူရို	ကျပ်	၁၅၄၅ . ၈		
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၁၂၃၀၀၀	စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	ကျပ်	၉၉၂ . ၆၀		
မန္တလေး	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၁၁၄၀၆၀၀	ဗြိတိန်	တစ်ပေါင်စတာလင်	ကျပ်	၁၇၇၇ . ၅		
(အောင်သမာဓိရွှေဆိုင်မှ ရယူပါသည်)										
စက်သုံးဆီ										
စက်သုံးဆီ	လက်လီဈေး(ရန်ကုန်)	လက်လီဈေး(မန္တလေး)	ကျပ်	၈၀၀/၈၂၀	ကျပ်	၉၃၀ . ၂၀	ဂျပန်	၁၀၀ ယန်း	ကျပ်	၁၂၉၅ . ၈
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၇၄၀/၈၁၅	ကျပ်	၈၀၀/၈၂၀	ကျပ်	ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	ကျပ်	၉၃၀ . ၂၀		
ပရီမီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၇၅၀/၈၂၅	ကျပ်	၈၁၅/၈၃၀	ကျပ်	တရုတ်	တစ်ယွမ်	ကျပ်	၁၉၇ . ၆၇		
အောက်တိုန်း ၉၂	၆၈၀/၇၄၀	ကျပ်	၇၆၀/၇၇၀	ကျပ်	အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	ကျပ်	၁၈ . ၆၂၀		
အောက်တိုန်း ၉၅	၈၀၀/၈၆၀	ကျပ်	၈၉၀/၉၀၀	ကျပ်	ကိုရီးယား	၁၀၀ ဝမ်	ကျပ်	၁၁၅ . ၄၆		
(မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီအသင်းမှ ရယူပါသည်)										
(ဗဟိုဘဏ်ပေါက်ဈေးဖြစ်ပါသည်)										
စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်										
ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)						
FMI	၁၁၅၀၀	၁၂၀၀၀	၁၅၈၁	၁၈၅၃၄၀၀၀						
MTSH	၃၉၅၀	၃၉၅၀	၂၇၃၈	၁၀၈၁၅၁၀၀						
MCB	၈၄၀၀	၈၄၀၀	၁	၈၄၀၀						
FPB	၂၂၀၀၀	၂၂၀၀၀	၅	၁၁၀၀၀၀						
TMH	၂၉၀၀	၂၈၅၀	၄၉	၁၃၉၈၀၀						

(ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရရှိပါသည်)

ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။

မြန်မာ့အလင်း

- စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
- စာတည်းမှူး - စိုးစိုးနိုင်
- သတင်းထောက်ချုပ် - မြင့်ဆွေ
- စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ ခြူးစန္ဒီနွေး၊ ကလျာမိုးမြင့်၊ ခင်ရတနာ
- အကြီးတန်း - ကျော်သူဝင်း၊ သိမ့်သိမ့်မိုး၊ ဇူလိုင်မိုး၊ စိန်လွင်အောင်၊ တင်စိုး(ဓာတ်ပုံ)၊ မြတ်မွန်ထွေး၊ ဇင်ဦး၊ တင်လင်းအောင်၊ တင်မောင်လွင်၊ ဟိန်းထက်ဇော်
- အငယ်တန်း - နေဝင်းထွန်း(၂)၊ ဝေသူနွယ်
- သတင်းထောက်များ - (၀၁၀၉၃)၊ ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)
- ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - mmalin.npt@gmail.com
- www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်း၊ သွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၅၈၃၊ ၀၁-၅၅၉၁၀၈၊ Fax ၀၁-၅၄၄၆၂၂၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၅၄၆။



လူကြိုက်များခဲ့သော "လိပ်ပြာ" ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ အပိုင်း(၂)ကို မှုခင်း ဒရာမာ အမျိုးအစားအဖြစ် ထပ်မံ ရိုက်ကူးမည်

Bonanza ထုတ်လုပ်ရေးနှင့် Canal+ တို့ ပူးပေါင်း ရိုက်ကူးပြီး လူကြိုက်များခဲ့သော ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲဖြစ် သည့် လိပ်ပြာဇာတ်လမ်းတွဲ၏ အပိုင်း(၂)ကို ထပ်မံရိုက်ကူး သွားရန် စတင်ပြင်ဆင်နေပြီဖြစ်ကြောင်းနှင့် မှုခင်း၊ ဒရာမာ ဇာတ်လမ်းအမျိုးအစားအဖြစ် ရိုက်ကူးပုံဖော်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

"ဒီဇာတ်လမ်းတွဲလေးက ပထမဆုံး ရိုက်တဲ့အချိန် ကတည်းက ပရိသတ်တွေရဲ့ စိတ်ဝင်စားမှု အများဆုံးရခဲ့တဲ့ ဇာတ်လမ်းတွဲလေးပါ။ ပြီးတော့ ဇာတ်လမ်းတွဲ အပိုင်း(၂) ကို ပရိသတ်က တောင်းဆိုလာတာကြောင့် Canal+ ကနေ ထပ်ပြီးရိုက်ဖြစ်တာပါ။ အခုလည်း ဇာတ်လမ်းဇာတ်ကွက်ကို တစ်မျိုးလေး ဖန်တီးပြီး ရိုက်မှာပါ။ အမျိုးအစားကတော့ မှုခင်း၊ ဒရာမာ ဇာတ်ကားမျိုးဖြစ်ပြီး စိတ်ဝင်စားစရာတွေ အပြည့်နဲ့ စောင့်ကြည့်ရမယ့်ကားတစ်ကား ဖြစ်လာမှာပါ" ဟု ဒါရိုက်တာဥက္ကဋ္ဌထံက ပြောသည်။

အဆိုပါဇာတ်ကားကို မတ်လလယ်တွင် ရိုက်ကူးရန်

ပြင်ဆင်ထားပြီးဖြစ်ပြီး ဇာတ်လမ်း/ဇာတ်ညွှန်း ဒါရိုက်တာ ဥက္ကဋ္ဌထံက ရိုက်ကူးဖန်တီးကာ ခါရာ၊ မင်းဦး၊ ရဲအောင်၊ အောင်ရဲထိုက်၊ မင်းမြတ်စိုးစံ၊ ချာလီ၊ ပန်းရောင်ချယ်၊ မြတ်နိုးအေး၊ မေတိုးခိုင်၊ ဂျာဆိုင်အိန်နှင့် အနုပညာရှင် များစွာ ပါဝင်မည်ဟု သိရသည်။

သရုပ်ဆောင် ခါရာကလည်း "အရင်ဇာတ်လမ်းထက် ပိုပြီး စိတ်ဝင်စားစရာတွေများမယ်လို့ ပြောလိုရပါတယ်။ ပြီးတော့ ဒရာမာ၊ မှုခင်းဆိုတော့ အက်ရှင်ပုံစံတွေ ပိုများ လာမယ်။ ရှေ့ပိုင်းထက် ပိုကောင်းလာမယ်။ အပိုင်းလိုက်လေး တွေကို ပရိသတ်စိတ်ဝင်စားအောင် ရိုက်သွားမှာပါ။ ပထမ ဇာတ်လမ်းမှာတော့ လိပ်ပြာတစ်ကောင်ရဲ့ သွားတဲ့ ပုံစံကို ရိုက်ထားတာပါ။ လျှို့ဝှက်မှုတွေနဲ့ပေါ့နော်။ အခု ဒုတိယ ဇာတ်လမ်းမှာတော့ မှုခင်းတစ်ခုကို အခြေခံပြီးရိုက်မှာပါ။ ဘယ်သူက ဘာလဲဆိုတာကို စိတ်ဝင်စားစရာဖြစ်အောင် ပြသသွားမှာဖြစ်ပါတယ်"ဟု ပြောသည်။

ကိုလင်း



"Focus Dance 2020" အကပြိုင်ပွဲ၏ ဖိုင်နယ်ပွဲကို ပြေ ၁ ရက်တွင် ကျင်းပမည်

မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းမှ အကပညာရှင်၊ ဝါသနာရှင် လူငယ်များအား စတင်ပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်သည့် Focus Dance 2020 အကပြိုင်ပွဲကို စတင်ကျင်းပ နေပြီဖြစ်ကာ ဖိုင်နယ်ပွဲကို ပြေ ၁ ရက်တွင် ကျင်းပ မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါပြိုင်ပွဲကို Focus Beauty ၏ ပံ့ပိုးမှုဖြင့် Secrete Pieces အဖွဲ့အစည်းက ဦးဆောင်စီစဉ်၍ ကျင်းပနေခြင်းဖြစ်ပြီး လက်ရှိအချိန်တွင် ပြိုင်ပွဲဝင် အသင်းများအနက်မှ ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့် အသင်း များအဖြစ် ရန်ကုန်မှ အသင်း ၁၁ သင်းနှင့် မန္တလေးမှ

အသင်း ခြောက်သင်းတို့ကို ရွေးချယ်ထားပြီးဖြစ် ကြောင်း၊ ဆီမီးဖိုင်နယ် ပွဲစဉ်များကို မတ် ၁၃ ရက် တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ လှည်းတန်းစင်တာ Promotion Area ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဖိုင်နယ်ပြိုင်ပွဲကြီးကိုမူ ဧပြီ ၁ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ Lotte ဟိုတယ်၌ ဆက် လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် ခိုင်များအဖြစ် အကပညာရှင် များဖြစ်သော သန့်ဇော်၊ ဂျင်မီကိုနှင့် တိုးတိုးတို့က ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင် သည့် အသင်းတိုင်းသည် မိမိကြိုက်နှစ်သက်ရာ အကအမျိုးအစား (Own Choreography) ဖြင့် အချိန် သုံးမိနစ်မှ လေးမိနစ်အတွင်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုများအဖြစ် ပထမဆု ကျပ်သိန်း ၃၀၊ ဒုတိယဆု ကျပ်သိန်း ၂၀ နှင့် တတိယ ဆု ကျပ် ၁၀ သိန်းတို့အပြင် People Choice Award ဆုနှင့် နှစ်သိန်းဆုများကို Focus Beauty ကုမ္ပဏီက ပေးအပ်ချီးမြှင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုလင်း



ဖိုးပြည့်(ကိုယ်စောင့်နတ်)နှင့် သူငယ်ချင်းနှစ်ဦး၏ "ဆယ့်သုံးမျဉ်းစောင်း" တေးစီးရီးသစ် ထွက်ရှိ

ကိုယ်စောင့်နတ် သီချင်းဖြင့် ပရိသတ်၏ အသိအမှတ်ပြု အားပေးခြင်းကို ရရှိလာခဲ့သူ တေးသံရှင် ဖိုးပြည့်က သူငယ်ချင်းများဖြစ်သည့် ခွန်ဖြူနှင့် ဇူးလူး တို့နှင့်အတူ ပူးပေါင်းဖန်တီးခဲ့သော "ဆယ့်သုံးမျဉ်းစောင်း"ဟု အမည်ပေး ထားသည့် တေးစီးရီးသစ်ကို မတ် ၅ ရက်က စတင်ဖြန့်ချိထားပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

"ဒီအခွေကိုလုပ်ဖို့ စဉ်းစားနေကြတာတော့ တော်တော်ကြာပါပြီ။ လုပ်ဖြစ် တာကတော့ သိပ်တော့ မကြာလိုက်ဘူးဗျ။ အချိန် သိပ်မရတာပေါ့နော်။ ရှမ်းပြည် နယ်က သူငယ်ချင်းတွေစုပြီး အခွေလုပ်ကြမယ်ဆိုတော့ တစ်လခွဲ နှစ်လလောက်ပဲ အချိန်ရလို့က်တယ်။ နောက်တစ်ခုက Band နဲ့လုပ်မယ်ပေါ့နော်။ ကျွန်တော်ရော ကျန်တဲ့နှစ်ယောက်ကရော အသီးသီး Band လုပ်ထားကြတာဆိုတော့ ချကြမယ် ဆိုပြီး အတွဲခွေလေး လုပ်ဖြစ်ခဲ့တာပါ။ အချိန်နည်းပေမယ့် သေသေချာချာလေး တော့ လုပ်ထားကြပါတယ်။ အခွေကဗာဒီဇိုင်းနဲ့ အခွေနာမည်ကအစ အကုန် လုံးကို ကျွန်တော်တို့တွေ စည်းစည်းလုံးလုံးနဲ့ သေသေချာချာလုပ်ထားပါတယ်။ သီချင်းတွေကတော့ Band တစ်ခုကို သုံးပုဒ်နဲ့ Band သုံးခုဆိုတော့ ကိုးပုဒ် ပါပါတယ်။ သီချင်းအမျိုးအစားတွေကတော့ ရောခဲတွေပါပဲ။ အကြမ်းနဲ့ အချိုလေးတွေတော့ မျှထည့်ထားတယ်။ ကျွန်တော်တို့ တစ်ယောက်သီချင်း တစ်ယောက်နားထောင်ပြီး လိုအပ်ချက်တွေကို သေချာပြင်ဆင်ပြီး လုပ်ထား ပါတယ်။ ပရိသတ်တွေအားလုံးလည်း ကျွန်တော်တို့သီချင်းလေးတွေကို နားထောင်ပြီးတော့ လိုအပ်တာလေးတွေကို ဝေဖန်အကြံပေးကြပါ"ဟု တေးသံရှင် ဖိုးပြည့်က ပြောသည်။

ကိုလင်း



ဆယ့်သုံးမျဉ်းစောင်း အခွေမှ အဆိုရှင် ဖိုးပြည့်နှင့် သူငယ်ချင်းနှစ်ဦး

စွယ်တော်ရွက် Wedding Show ပြုလုပ်မည်

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွက် ပထမဆုံး ပြုလုပ်သည့် စွယ်တော်ရွက် Wedding Show ကို မတ် ၁၄ ရက်နှင့် ၁၅ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ အလံပြတရားလမ်းရှိ Park Royal ဟိုတယ်၌ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး ပြည့်စုံစုံမင်မင် မင်္ဂလာတံဆိပ်ပြခန်းများ၊ ဗီဒီယို/ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကူးရေး ပြခန်းများ၊ မင်္ဂလာမိတ်စာ ပြခန်းများ၊ မင်္ဂလာပွဲ တက်ရောက်သူများအား ပြန်လည်ချီးမြှင့်သည့် အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်း ပြခန်းများနှင့် မင်္ဂလာဆောင်တစ်ပွဲလုံးအတွက် ဝန်ဆောင်မှုပေးသည့် ကုမ္ပဏီ များ၏ ပြခန်းများ ပါဝင်ပြသသွားမည်ဟု သိရသည်။

ပြည့်စုံ အဓိက ပံ့ပိုးပေးသည့် Aroma မှ ကိုအောင်မြတ်သူက "ဒီပြည့်မှာ နေ့စဉ် နေ့လယ် ၂ နာရီမှ ၄ နာရီအထိ ငယ်ရွယ်နုပျိုတဲ့ မော်ဒယ်လ်လေးတွေနဲ့ Aroma ရဲ့ မင်္ဂလာဝတ်စုံတွေကို ရှိုးပြသသွားပါမယ်။ ပြည့်ကာလအတွင်းမှာ Aroma ရဲ့ မင်္ဂလာဝတ်စုံတွေနဲ့ ဝန်ဆောင်မှုတွေကိုလည်း ၅ ရာခိုင်နှုန်းကနေ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ လျှော့ပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပြည့်လာရောက်သူများအနေနဲ့ ကံစမ်းမဲပုံးအတွင်း လိပ်စာကတ် ထည့်သွင်းသွားရင် Pan Pacific နဲ့ Park



Royal ဟိုတယ်များမှာ နေထိုင်ခွင့်၊ စားသောက်ခွင့်၊ Spa ပြုလုပ်ခွင့် စသည်ဖြင့် ကံစမ်းမဲ ၂၀ ခန့်ကိုလည်း မဲများဖောက်ပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်"ဟု ပြောသည်။ ထို့အပြင် ပြည့်ကာလအတွင်း Park Royal ဟိုတယ်၌ မင်္ဂလာဆောင်ခန်းမ ငှားရမ်းလျှင် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းလျှော့ပေးပြီး တစ်လအတွင်းငှားရမ်းလျှင် ၁၀ ရာခိုင် နှုန်း လျှော့ပေးမည့်အစီအစဉ်လည်းရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုလင်း

"အလှူခံပါဗျို့" တေးသီချင်းဖြင့် အောင်မြင်ခဲ့သူ တေးရေး တေးဆို ဝေမိုးက သင်္ကြန်သီချင်းသစ်များ ဖန်တီးနေ



ပရဟိတ တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်ဖြစ်သည့် အလှူခံပါဗျို့ တေးသီချင်းဖြင့် ပရိသတ်များ၏ အသိအမှတ်ပြုမှုကို ရရှိခဲ့သူ တေးရေး၊ တေးဆို ဝေမိုးက ကိုယ်တိုင် ဖန်တီးရေးသား ထားသော တစ်ကိုယ်တော်တေးစီးရီးတစ်ခွေကို ဖန်တီးနေပြီး မကြာမီ ပရိသတ်များ နားဆင် ခံစားရတော့မည်ဖြစ်သလို ယခုနှစ် သင်္ကြန်ပွဲ အတွက် သင်္ကြန်တေးသီချင်းအသစ် နှစ်ပုဒ်ကို လည်း ရေးသားထားကြောင်း သိရသည်။

"အခု သွင်းနေတဲ့ သင်္ကြန်သီချင်းလေး နာမည်က ချမ်းတဲ့ချမ်းသင်္ကြန် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော် ရေးသားထားပြီး တေးဆိုကတော့ နေနေပါ။ ကျွန်တော်က မနှစ်တုန်းကတော့ ဒါဒါဒီဒီသင်္ကြန်ဆိုပြီး ရေးဖြစ်ပါတယ်။ ဒါဒါဒီဒီ ဆိုတာက မိဘတွေက ကလေးတွေကိုချောတဲ့

ဒါဒါဒီဒီ ဆိုတဲ့ သံစဉ်လေးကို ရေးဖြစ်တာပါ။ ကျွန်တော်ကိုယ်တိုင်ဆိုခဲ့ပြီး လိုင်းပေါ်မှာ ပျံ့နှံ့ ခဲ့ပါတယ်။ မနှစ်က သင်္ကြန်နဲ့ပတ်သက်ပြီး နှစ်ပုဒ် ရေးဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနှစ်မှာ သင်္ကြန်သီချင်း အသစ် မရေးတော့ဘူးလို့ ဆုံးဖြတ်ထားပေမယ့် ကျွန်တော်တို့ တိုက်တွန်းတာနဲ့ ရိုးရာသင်္ကြန် ဒိုးပေါက်သံလေးနဲ့ တစ်ပုဒ်၊ တက်ခန့်ဂီတသံနဲ့ တစ်ပုဒ် ရေးဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ မရေးတော့ဘူးလို့ ဆုံးဖြတ်ထားတယ်ဆိုတာက အခြားသီချင်း လေးတွေကို ကျွန်တော့်ရဲ့ T.H.S Group နဲ့ အတူ သွင်းနေလို့ပါ။ အခုလည်း အနားကပ်မှ သရုပ်ဆောင် နေနေက လာအပ်လို့ ရေးဖြစ်ခဲ့ တာပါ"ဟု ကိုဝေမိုးက ပြောသည်။

ပရဟိတ အကျိုးဆောင်အဖွဲ့များအတွက် ရည်စူးပြီး တေးရေး ကြည့်ဝင်း(စက်မှုဇုန်)

ရေးသား၍ ဝေမိုး သီဆိုခဲ့သော အလှူခံပါဗျို့ သီချင်း ပါဝင်သည့် အခွေသည် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ်က စီးတီးအက်ဖ်အမ်၏ အရောင်းရဆုံး တေးစီးရီးဆုကို ရရှိခဲ့သည်။

ထို့နောက်ပိုင်းတွင်လည်း ဝေမိုးအနေဖြင့် ဆွမ်းလောင်းအသင်းများ၊ ပရဟိတ အကျိုး ဆောင်အဖွဲ့များအတွက် တစ်နှစ်လျှင် သီချင်း လေးပုဒ်၊ ငါးပုဒ်ခန့် ရေးပေးလျက်ရှိကြောင်း နှင့် ဆရာတော်များက ဖိတ်ကြားသော ပွဲများ တွင်လည်း အနုပညာကြေး မည်ရွှေမည်မျှဟု မတောင်းဘဲ ပရဟိတ ဆိုပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့အပြင် ဖျော်ဖြေပွဲများတွင် ၎င်း၏အဖွဲ့မှ အဆိုတော်များအား ဆုချသည့် ဆုငွေများကို လည်း အလှူအတွက် သီးသန့်ဖယ်ထားကြောင်း ကိုဝေမိုးက ဆက်ပြောသည်။

ဝေလင်း

နိုင်ငံတကာအနုပညာ သတင်းပဒေသာ

လေဆင်နှာမောင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများအတွက် တေလာဆွစ်က အမေရိကန်ဒေါ်လာတစ်သန်းလျှင်

တန်နက်ဆီပြည်နယ်မှာ လေဆင်နှာမောင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုတွေ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီအပျက်အစီးပုံရိပ်တွေကို တွစ်တာပေါ်တင်ခဲ့ပြီး နှစ်ရက်အကြာမှာတော့ အဆိုတော် တေလာဆွစ်က တန်နက်ဆီ အရေးပေါ်အခြေအနေ တုံ့ပြန်ရေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့ကို ဒေါ်လာတစ်သန်း လျှင်ဒေါ်လာပေးတယ်။ အဲဒီဒေသမှာ လူတွေအများကြီး နေအိမ် တွေကို ဆုံးရှုံးလိုက်ရတယ်။ ဒါကြောင့် အခုလို လျှင်ဒေါ်လာပေးတာပဲဖြစ်တယ်လို့ တေလာဆွစ်က သူ့ရဲ့အင်စတာဂရမ် အကောင့်မှာ ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီနောက် သူ့ရဲ့ပရိသတ်တွေကိုလည်း အလားတူ လျှင်ဒေါ်လာပေး ပြုလုပ်ဖို့ တိုက်တွန်းခဲ့ပါတယ်။

တေလာဆွစ်လိုပဲ အခြားသော အနုပညာရှင်တွေကလည်း ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းအတွက် ငွေကြေးလျှင်ဒေါ်လာပေး ပြုလုပ်ခဲ့ကြပါတယ်။ အဆိုတော်ခရစ်ယန်းက အမေရိကန်ဒေါ်လာငါးသောင်း၊ အဆိုတော် ဂျွန်နီဇန်ဇန်ကလည်း အမေရိကန်ဒေါ်လာတစ်သောင်းစီ အသီးသီးလျှင်ဒေါ်လာပေးပါတယ်။ ဒါဟာတေလာဆွစ်အတွက် ပထမဆုံးအကြိမ် လျှင်ဒေါ်လာပေးမဟုတ်ပါဘူး။ ၂၀၁၆ခုနှစ် လူစီစီယားနားပြည်နယ်မှာ ရေကြီးမှုဖြစ်ပေါ်တုန်းကလည်း သက်သာချောင်ချိရေးအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာတစ်သန်း လျှင်ဒေါ်လာပေးပါတယ်။ တန်နက်ဆီပြည်နယ်အလယ်ပိုင်းမှာ ယခုသီတင်းပတ်အစောပိုင်းက လေဆင်နှာမောင်းနှစ်ခုတိုက်ခတ်မှုကြောင့် လူ ၂၄ ဦးသေဆုံးခဲ့ရပြီး အဆောက်အအုံတွေ ရာနှင့်ချီပျက်စီးခဲ့ရပါတယ်။

ဒေးလီးမေးလ်



ရင်သွေးလေးရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း ကေတီပယ်ရီ ဖွင့်ဟ

အမေရိကန်အဆိုတော် ကေတီပယ်ရီက သူ့ရဲ့ ဂီတဗီဒီယို ပြီးခါနီးလေးမှာ ရင်သွေးလေးရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း ဖွင့်ဟခဲ့ပါတယ်။ ကေတီပယ်ရီနဲ့ သူ့ချစ်သူ ဟောလိဝုဒ်သရုပ်ဆောင် အော်လန်ဒိုဘလွန်းတို့အတွက် ပထမဆုံး ရင်သွေးလေး ဖြစ်လာမှာပါ။ ကေတီပယ်ရီရဲ့ Never Worn White ဂီတဗီဒီယိုမှာ ကိုယ်ဝန်ဆောင်ပုံရိပ်ကို ပရိသတ်တွေကို အသိပေးခဲ့ပါတယ်။ ကေတီပယ်ရီနဲ့ အော်လန်ဒိုဘလွန်းတို့ဟာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှာ စတင်ချစ်ကြိုက်ခဲ့ကြပြီး လွန်ခဲ့တဲ့နှစ် ချစ်သူများနေ့မှာ စေ့စပ်ခဲ့ကြပါတယ်။ အခုတစ်ကြိမ် လက်ထပ်ခဲ့ရင် နှစ်ယောက် စလုံးအတွက် ဒုတိယအကြိမ်လက်ထပ်တာဖြစ်မှာပါ။ အသက် ၄၃ နှစ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ အော်လန်ဒိုဘလွန်းဟာ ဩစတြေးလျမော်ဒယ် မရင်ဒါ နဲ့ ၂၀၁၀ ကနေ ၂၀၁၃ ခုနှစ်အထိ လက်ထပ်ခဲ့ပြီး ဖလန်းဆိုတဲ့သားတစ်ဦးရှိပါတယ်။

ကေတီပယ်ရီဟာလည်း ဟာသပညာရှင်ရူဆယ်ဘရန်းနဲ့ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်ကနေ ၂၀၁၂ ခုနှစ်အထိ လက်ထပ်ပေါင်းသင်းခဲ့ဖူးပါတယ်။ ဖေဖော်ဝါရီ နှောင်းပိုင်းမှာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ အင်တာဗျူးမှာတော့ အော်လန်ဒိုဘလွန်းဟာ ရဟတ်ယာဉ်ပေါ်မှာပဲ သူ့ကို လက်ထပ်ခွင့်တောင်းခဲ့တယ်လို့ ကေတီပယ်ရီက ပြောပါတယ်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်ကတည်းက တွဲခဲ့ကြပေမယ့် သူတို့နှစ်ဦးဟာကြားထဲမှာ ၁၀ လတာမျှ လမ်းခွဲခဲ့ကြပါသေးတယ်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ်အစောပိုင်းမှာ ပြန်လည် ပြေလည်ခဲ့ကြပြီး အခုဆိုရင် ရင်သွေးလေးတောင်ပိုင်ဆိုင်ကြတော့မှာပါ။

စကိုင်းနယူးစ်



အဆိုတော် ကေတီပယ်ရီ



ဘာသာစာပေပေါင်းကူး(၅)

မောင်ခင်မင် (ခန့်ဖြူ)

“ဘာ၊ သမီးတစ်ခုမေးချင်လို့ပါ”
“မေးပေါ့”
“ကဗျာဆရာတွေက သွက်လက်မြန်ဆန်တဲ့ လှုပ်ရှားမှုတွေ၊ ပြောင်းလဲမှုတွေကို ဖွဲ့တော့မယ် ဆိုရင် ဘာပြောသလို ၄-၂ ကာရန်ကို သုံးတာပေါ့ နော်။ သမီးသိချင်တာက ဘာဖြစ်လို့ အဲဒီ ၄-၂ ကာရန်ယူနည်းကို ရွေးပြီးသုံးတာလဲလို့ သိချင်တာပါ”
“အင်း... သမီးဆိုလိုတာကို ဘာ နားလည်ပါတယ်။ ကဗျာဖွဲ့တယ်ဆိုတာ ကဗျာဆရာရဲ့ စိတ်ကူးဉာဏ်ကိစ္စဆိုတော့ အင်မတန်သိမ်မွေ့ တယ်ကွဲ့။ ဘယ်အကြောင်းအရာကို ဖွဲ့မယ်ဆိုရင် ဘယ်ကာရန်စနစ်ကို သုံးမယ်ဆိုပြီး ကဗျာဆရာက ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားတာတော့ မဟုတ်ဘူးပေါ့ ကွယ်။ စိတ်ကူးဉာဏ်နဲ့ ကဗျာဖန်တီးနေတုန်းမှာ အဲဒီလို ကြိုတင်အကွက်ချထားဖို့လဲ စိတ်ကူးရမှာ မဟုတ်ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ကဗျာဆရာရဲ့ စိတ်ကူး ဉာဏ်အစွမ်းကြောင့် အကြောင်းအရာနဲ့ လိုက်ဖက် ဆီလျော်တဲ့ ရေးဖွဲ့ပုံဟာ ရေးဖွဲ့ရင်း ပုံပေါ်လာတာ လို့ ပြောရမယ်ထင်တယ်”
“တော်တော်လေးနက်တဲ့ ကိစ္စပဲနော် ဘာ။ သမီးနားလည်အောင် ကြိုးစားကြည့်ပါမယ်”
“အေး... အေး ဟုတ်ပါပြီကွယ်။ ဘာတို့ သမီး တို့လိုလူတွေကတော့ ကဗျာဆရာတွေ ရေးဖွဲ့တဲ့ အကြောင်းအရာနဲ့ အရေးအဖွဲ့ကို လေ့လာကြည့်ပြီး ဘယ်နေရာမှာ ဘယ်လိုလိုက်ဖက်တယ်၊ ဘာကြောင့် လိုက်ဖက်တယ်ဆိုပြီးနည်းစနစ် ထုတ် ကြည့်ရတာကိုကွဲ့”
“ဟုတ်ကဲ့ပါ”
“ဆရာဇော်က မိန့်ဆိုထားတဲ့ စကားတစ်ခုရှိပါ တယ်။ ‘စာသည် ရှေ့ဆောင်ဖြစ်၍ နည်းသည် နောက်လိုက်ဖြစ်သည်’ တဲ့”
“သမီး ဖတ်ဖူးပါတယ် ဘာ”
“ကဗျာဆရာတွေ၊ ဝတ္ထုရေးဆရာတွေ။ အဲ- ရာသာစာပေဖန်တီးတဲ့သူတွေပေါ့။ အဲဒီပုဂ္ဂိုလ်တွေက ခံစားမှုအမျိုးမျိုး၊ စိတ်ကူးဉာဏ် အမျိုးမျိုးနဲ့ ကဗျာ တွေ၊ ဝတ္ထုတွေ ရေးဖွဲ့ကြတယ်။ အဲဒီစာတွေကို စာပေလေ့လာတဲ့သူတွေ ဝေဖန်တဲ့သူတွေ သင်ကြား ပြီး ဘယ်နည်းတွေနဲ့ ရေးဖွဲ့ထားလို့ ဘယ်လို ကောင်းတယ်ဆိုတဲ့ နည်းနာထုတ်ကြည့်တဲ့ အလုပ် ကိုလုပ်ကြတာပေါ့ကွယ်။ ခုလဲ... အဲဒီနည်းနာ ထုတ်ပုံတွေကို ဘာတို့ ဆွေးနွေးနေကြတာပေါ့”
“နားလည်ပြီ ဘာ”
“သမီးပိုရှင်းသွားအောင် ဆက်ပြောအုံးမယ်။ အခုပြောတဲ့ ကာရန်ကိစ္စပေါ့။ လေးလုံးစပ်ကဗျာ တွေမှာ ပုံမှန်က ဘာပြောသလို ‘တင့်လှပပဟန်၊ ဖက်မရန်တည့်၊ ခြောက်တန်နတ်ရွာ’ ဆိုတာမျိုး ‘ဟန်-ရန်- တန်’ ဆိုတဲ့ စာလုံးတွေကို ကာရန်ယူ တွဲပုံစံပဲ။ နံပါတ်တပ်ပြောရင် ၄-၂-၂ ပေါ့။ တစ်ဆင့် စီ ကာရန်သွားတာမို့ ခြေလှမ်းမှန်မှန် လမ်းလျှောက် နေသလိုပဲ။ ပုံမှန်အနေအထား ပေါ့ကွယ်”
“ဟုတ်ကဲ့ပါ”
“အဲဒီလိုပဲ၊ ‘ကျန်းမာစေကြောင်း၊ ဆွမွန် တောင်းသည်၊ ပေါင်းဆွေသဟာ’ လို့ ဖွဲ့ မယ်ဆိုပါ တော့။ ကာရန်ယူပုံကို ဘယ်လိုနံပါတ်တပ်မလဲ ကွယ်”
“အဲ... ၄-၂-၁ ပါဘာ။ ‘ကြောင်း- တောင်း- ပေါင်း’ ကာရန်ယူထားတာပါ”
“ဟုတ်ပါတယ်။ အဲဒီ ‘၄-၂-၁’ ကလဲ ပုံမှန် သဘောပါပဲ။ ဆိုကြည့်ရင် သိသာပါတယ်။ အဲဒီအကြောင်းအရာတွေကလဲ ပုံမှန်အကြောင်း အရာတွေပါပဲ။ အလှဘွဲ့တို့၊ မေတ္တာဘွဲ့တို့ ဖွဲ့နေ တာလေ။ အဲဒီလို ပုံမှန်ဖွဲ့နေရာက သွက်လက် လှုပ်ရှားတဲ့ လှုပ်ရှားမှုမျိုးကို ဖွဲ့လိုက်တာနဲ့ ကဗျာ ဆရာရဲ့ စိတ်ကူးဉာဏ်က သွက်လက်လှုပ်ရှားတဲ့ ကာရန်ယူပုံမျိုးကို ပြောင်းသွားအောင် ရုတ်တရက် စေ့ဆော်လိုက်တော့ ကာရန်ယူပုံပြောင်းသွားတယ်

လို့ ဆိုရမှာပေါ့ကွယ်။ ဘာ ထင်ပါတယ်။ တစ်ခါ တစ်ခါ အဲဒီလို ကာရန်ယူပုံပြောင်းသွားတာကို ကဗျာဆရာကိုယ်တိုင် သတိထားမိချင်မှ ထားမိ လိုက်မှာလေ”
“ဪ... ဟုတ်ကဲ့ပါ”
“သမီးတို့ သင်ဖူးတဲ့ ရှင်ဥက္ကဋ္ဌမကျော်တောလား ကို ကြည့်ကွယ်။ ရှေ့ပိုင်းမှာ ၄-၂-၂ တို့ ၄-၂-၁ တို့ ပုံမှန်ဖွဲ့နေရာက တစ်ခါတစ်ရံ ပုံသဏ္ဍာန် တစ်မျိုး ပြီးတစ်မျိုး ပြုန်းခနဲ ပြောင်းသွားပုံကို ဖွဲ့ထားတာ သမီးမှတ်မိသေးလား”
“မှတ်မိပါတယ် ဘာ။ သမီးဆိုကြည့်ပါမယ်။ ‘တိမ်ညိုမိလ္လာ၊ တိမ်စူကာနှင့် တိမ်ပြာရောယှက်၊ မရမ်းဖက်၍၊ တိမ်သက်တံရောင် ၊ အဝါဘောင် ဝယ်’”
“အဲ... အဲ၊ ခဏရပ်ပါအုံး။ အဲဒီမှာ တိမ်တွေရဲ့ အရောင်အမျိုးမျိုးကိုဖွဲ့နေတာနော်။ ကောင်းကင် ကို ကြည့်လိုက်တော့ တိမ်တွေက အညိုရောင်၊ မိလ္လာရောင်၊ မိလ္လာရောင်ဆိုတာ ကြေးညိုရောင် ပေါ့။ စူကာပန်းရောင်၊ မရမ်းရောင်၊ သက်တံရောင်၊

ဆက်တိုက်ပြောင်းနေတဲ့အဖွဲ့ရယ်ဆိုတော့ သက်မဲ့ အရာဝတ္ထုတွေရဲ့ လှုပ်ရှားမှုတွေပေါ့။ အခု-သက်ရှိ တွေရဲ့ အမူအရာကိုဖွဲ့တဲ့ အဖွဲ့တစ်ခုကို ကြည့်ရ အောင်။ ကုန်းဘောင်ခေတ်စာဆို စိန္တကျော်သူက အလောင်းမင်းတရားကြီး ရေတပ်နဲ့ စစ်ချီရာမှာ လိုက်ပါလာတာမို့ ခန့်ဖြူဆိပ်ကမ်းမှာ စစ်သည် တော်တွေ ကြုံတွေ့ရတဲ့ အတွေ့အကြုံကို ရတုတစ် ပုဒ်ဖွဲ့ထားတယ်လေ”
“ ‘ခန့်ဖြူတွင်’ အစချီတဲ့ ရတုပါ ဘာ”
“ဟုတ်ပါပြီ။ အဲဒီရာတုမှာ အလောင်းမင်းတရား ရဲ့ ရေတပ်ကြီး ဟံသာဝတီကို စစ်ချီရာမှာ ခန့်ဖြူ ဆိပ်ကမ်းကို မိုးချုပ်ခါနီးမှာ ရောက်လာပြီး ရပ်နား ဖို့ ပြင်နေတုန်း လေကြီး မိုးကြီးကျလာတာမို့ စစ်သည်တွေ ဒုက္ခရောက်ကြုံပုံကို သရုပ်ဖော်ထား တာ မဟုတ်လား”
“ဟုတ်ပါတယ် ဘာ”
“အဲဒီမှာ ဖွဲ့ထားတယ်လေ။ ‘တောင်မြောက် အုံ့မိုင်း၊ ရှေ့အတိုင်းလျှင်၊ မိုဒိုင်းကမ်းရပ်၊ တင်း ကျမ်းစပ်မျှ ၊ မလပ်ဆိပ်ခင်း၊ လေပြင်းလှိုင်းရိုက်၊

“ကဗျာဆရာတွေ၊ ဝတ္ထုရေးဆရာတွေ။ အဲ- ရာသာစာပေဖန်တီးတဲ့ သူတွေပေါ့။ အဲဒီပုဂ္ဂိုလ်တွေက ခံစားမှုအမျိုးမျိုး၊ စိတ်ကူးဉာဏ် အမျိုးမျိုးနဲ့ ကဗျာတွေ ဝတ္ထုတွေ ရေးဖွဲ့ကြတယ်။ အဲဒီစာ တွေကို စာပေလေ့လာတဲ့သူတွေ၊ ဝေဖန်တဲ့သူတွေ သင်ကြား ပို့ချတဲ့သူတွေက နောက်ကလိုက်လေ့လာပြီး ဘယ်နည်းတွေနဲ့ ရေးဖွဲ့ထားလို့ ဘယ်လိုကောင်းတယ်ဆိုတဲ့ နည်းနာထုတ် ကြည့်တဲ့အလုပ်ကို လုပ်ကြတာပေါ့ကွယ်။ ခုလဲ... အဲဒီနည်း နာ ထုတ်ပုံတွေကို ဘာတို့ ဆွေးနွေးနေကြတာပေါ့”

ဝဲပိုက်ကလိုင်၊ မနိုင်းခိုင်းမက်၊ ပဲ့တက်မစား၊ ထိုးဝါး မမို၊ ခတ်ချီမပါ၊ ကြေးရာတွင်’ တဲ့။ အဲဒီအထိ သိပ်မဆိုးသေးဘူး”
“ဟုတ်ကဲ့ပါ”
“လေပြင်းတွေတိုက်၊ ဝဲတွေထလာတော့၊ လှေတွေကိုပုကိုင်လို့လဲ မရတော့ဘူး။ ထိုးဝါး ထောက်လို့လဲ မမိတော့ဘူး။ တက်နဲ့လှေခတ် တိုင်းလဲ မပါတော့ဘူးလေ။ အဲဒီအခြေအနေကို ဖွဲ့ထားတာ ရှေ့ပိုင်းမှာတော့ ပုံမှန်ပဲ။ အဲ- ‘ပဲ့ တက် မစား၊ ထိုးဝါးမမို၊ ခတ်ချီမပါ’ ကျတော့ ၄-၂ ကာရန်တွေ ဖြစ်လာပြီ။ အကြောင်းအရာကလဲ ဗရတ်သုတ်ခ လှုပ်ရှားနေရပုံစာပေပေါ့။ ပြီးတော့ ဘာဆက်ဖွဲ့သလဲသမီး”
“ ‘ကြေးရာတွင်၊ ဆုတ်လာလှေချင်း၊ ဦးသွင်း ပဲ့ဆုတ်၊ ချိတ်ကုတ်မမြ၊ ရေထဲကူးသန်း၊ မြုပ်မွမ်း စုပ်ဖွား၊ ကြီးဖောင်ငင်နွဲ့၊ ခုန်ဆွဲများကိုင်း’ လို့ ဖွဲ့ထားပါတယ် ဘာ။ ၄-၂ ကာရန်တွေပါ”
“အဲဒီမှာ ကြည့်လေ။ လှေတွေ အစီအစဉ်တကျ ကမ်းမကပ်နိုင်တော့ဘဲ လှေချင်းရှုပ်ထွေးပြီး ဦးဘက်ကွင်းတဲ့လှေက ခွင်း၊ ပဲ့ဘက်က ဆုတ်တဲ့ လှေက ဆုတ်၊ လှေကကြိုးနဲ့ ကမ်းနားမှာ ချည်ဖို့ ကျတော့လဲ ချိတ်ကမမြတော့ ရေထဲခုန်ဆင်းရင်း မြုပ်သွားပြီး ရေမွန်းတဲ့သူကမွန်း၊ ပြန်ပေါ်လာ တော့လဲ သျှောင်ထိုးကြီးတွေနဲ့ဆိုတော့ ဆပ်ပုတ် ဖွား ဖြစ်နေ၊ ကြိုးဖျားကို ကိုင်၊ ကမ်းပေါ်က ဖောင်း ပင်၊ ကိုင်းပင်တွေကို ခုန်ဆွဲပြီး လှေတွေကို ဖြစ် သလို ကြိုးချည်ရတာလေ”
“တော်တော်သရုပ်ပေါ်တယ်နော် ဘာ”
“အေး အညာဒေသက စစ်သားကြီးတွေ အောက်ပြည်အောက်ရွာမှာ လေဒဏ် မိုးဒဏ် ရုတ်တရက်ခံရပြီး ဒုက္ခရောက်ကြုံပုံတွေကို ဖွဲ့တာ ပေါ့။ ကာရန်ကလဲ ၄-၂ ကာရန်ဆိုတော့ လှုပ်ရှားပုံ နဲ့ လိုက်ဖက်ပြီး သရုပ်ပေါ်တာပေါ့ကွယ်။ ကဲ... တစ်ထောက်နားကြအုံးစို့”
“ဟုတ်ကဲ့ပါ ဘာ”

ခြူး

လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

ယမန်နေမှအဆက်

- (င) ပုဒ်မ ၂၇၈ ပုဒ်မခွဲ (င) အရ ရာထူးနေရာ လစ်လပ်သည့် ကိစ္စတွင်-
- (ကက) ထိုပုဒ်မခွဲတွင် ရည်ညွှန်းဖော်ပြထားသော ဖြိုရှင်များ အပြီးသတ် အစည်းအဝေး၌ ထိုသူ၏တာဝန်မှရပ်စဲခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကင်းလွတ်ခွင့်ပေးရန် ဆုံးဖြတ်သတ်မှတ်ခဲ့ခြင်း မရှိလျှင် ထိုသူ၏လျှောက်ထားချက်အပေါ် တရားရုံးက ဆုံးဖြတ်သည့်အချိန်၊
- (ခခ) ထိုဖြိုရှင်များ အပြီးသတ် အစည်းအဝေး၌ ဆုံးဖြတ်သတ်မှတ်ခဲ့လျှင် ရာထူးတာဝန်မှ လစ်လပ်သွားသည့်အချိန်။

- (ဃ) ခြိစားအား လူမွဲအဖြစ်ခံယူစေရန် ချမှတ်သည့်အမိန့်ကို ပယ်ဖျက်ခဲ့ရာတွင် ထိုသို့ ပယ်ဖျက်ချိန်၌ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအဖြစ် ဆောင်ရွက်နေသူသည် ထိုတရားရုံးမှ ဆုံးဖြတ်သည့်အချိန်တွင် ၎င်း၏တာဝန်သည် ရပ်စဲစေရမည်။
- (င) ဤပုဒ်မအရ တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းမှု ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်း ခံရသူအား တာဝန်မှ ရပ်စဲသည့်အခါ လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းများကို စီမံခန့်ခွဲရာ၌ ၎င်း၏ ပြုလုပ်မှုများ သို့မဟုတ် ပျက်ကွက်မှုများ နှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ အခြားနည်းဖြင့် ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအဖြစ် လုပ်ဆောင်သည့် ၎င်း၏ အပြုအမူများနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း တင်ရှိသော တာဝန်အားလုံးသည် ဤပုဒ်မ၏ အထက်ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များတွင် သတ်မှတ်ဖော်ပြထားသည့် အချိန်မှစတင်၍ ရပ်စဲပြီးဖြစ်စေရမည်။
- (စ) ဤပုဒ်မအရ တာဝန်မှ ရပ်စဲပြီးဖြစ်သော တစ်စုံတစ်ဦးနှင့် ပတ်သက်၍ တရားရုံး၏ ပုဒ်မ ၂၈၃ အရ လုပ်ပိုင်ခွင့်အာဏာများကို ဤပုဒ်မကတားမြစ်ပိတ်ပင်ခြင်း မရှိစေရ။

ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူ၏ ရာထူးနေရာလစ်လပ်ခြင်း

- ၂၈၀။ (က) ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူ၏ ရာထူးနေရာ လစ်လပ်သည့်အခါ ဤပုဒ်မနှင့် သက်ဆိုင်စေရမည်။
- (ခ) ထိုလစ်လပ်နေသော ရာထူးနေရာတွင် တစ်စုံတစ်ဦးအား ထပ်မံခန့်အပ်ပြီးသည့် အချိန်ကာလအထိ တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းမှု ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအဖြစ် ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ဂ) ထိုလစ်လပ်နေသော ရာထူးနေရာကို ခန့်အပ်ရန်အလို့ငှာ တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းမှု ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်း ဖြိုရှင်များ၏ အထွေထွေအစည်းအဝေးတစ်ရပ်ကို ဆင့်ခေါ်နိုင်ပြီး ပုဒ်မ ၂၉၅၊ ပုဒ်မခွဲ (ဇ) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်အညီ ဖြိုရှင်များအစည်းအဝေးကို ဆင့်ခေါ်ရမည်။
- (ဃ) ပုဒ်မ ၂၈၁ အရ ဖြိုရှင်များကော်မတီတစ်ရပ်ကို ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ထားခဲ့လျှင် တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းမှု ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအဖြစ် ဆောင်ရွက်ရမည့်အခါ ခန့်အပ်ရန်အလို့ငှာ ထိုဖြိုရှင်များကော်မတီအစည်းအဝေးကို ခေါ်ယူကျင်းပရန် ဆင့်ခေါ်နိုင်သည်။
- (င) အကယ်၍ ထိုလစ်လပ်နေသော ရာထူးကို ထိုသို့ဖြည့်တင်းခန့်အပ်ခြင်းမပြုခဲ့လျှင် တရားဝင် ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းမှု ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်း ခံရသူအဖြစ် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည်။ သို့ရာတွင် ဤပြဋ္ဌာန်းချက်သည် တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းမှု ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်း ခံရသူအဖြစ် အဝေးကို ဆင့်ခေါ်နိုင်သည့် အာဏာကို ထိခိုက်စေခြင်း မရှိစေရ။
- (စ) ဤပုဒ်မပါ လစ်လပ်နေသော ရာထူး ဆိုသည့်စကားရပ်တွင် လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းဖြစ်သော သို့မဟုတ် ယင်းပစ္စည်းတွင် ပါဝင်နိုင်သော ပစ္စည်းတစ်ရပ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပုဒ်မ ၃၁၁ အရ ဆင့်ခေါ်သော ဖြိုရှင်များ အပြီးသတ်အစည်းအဝေးတစ်ရပ် ကျင်းပပြီးနောက် ထိုပစ္စည်း၏ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်း ခံရသူအဖြစ် ဆက်လက်ခန့်ထားရန်အလို့ငှာ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူရာထူးလည်း ပါဝင်စေရမည်။

ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအား ကြပ်မတ်ခြင်း

ဖြိုရှင်များကော်မတီ

- ၂၈၁။ (က) ဤဥပဒေနှင့် နည်းဥပဒေများဖြင့် အပ်နှံထားသော လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရန် အလို့ငှာ ဖြိုရှင်များ၏ အထွေထွေအစည်းအဝေးတစ်ရပ် ကျင်းပ၍ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ဖြိုရှင်များကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်နိုင်သည်။
- (ခ) ဖြိုရှင်များ၏ အထွေထွေအစည်းအဝေးတွင် တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းမှု ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအဖြစ် အစားထိုးခန့်အပ်ခဲ့သည့်အခါမှစတင်၍ တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းမှု ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအဖြစ် ဆောင်ရွက်နေသည့် ကာလအတွင်း ထိုအစည်းအဝေးဖြင့် ဖြိုရှင်များ ကော်မတီကို တည်ထောင်ခြင်း သို့မဟုတ် ယင်းကော်မတီအား လုပ်ငန်းတာဝန်ပေးခြင်း မပြုရ။

တရားရုံးမှ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအား ကြပ်မတ်ခြင်း

- ၂၈၂။ (က) ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူ၏ ဆောင်ရွက်မှု သို့မဟုတ် ပျက်ကွက်မှု သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက် တစ်ရပ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကျေနပ်မှုမရှိလျှင် လူမွဲကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ဖြိုရှင်များကဖြစ်စေ၊ အခြား အကျိုး

သက်ဆိုင်သူတစ်ဦးကဖြစ်စေ တရားရုံးသို့ လျှောက်ထားနိုင်ပြီး ယင်းသို့လျှောက်ထားမှုအပေါ် တရားရုံးသည် ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူ၏ ဆောင်ရွက်မှု သို့မဟုတ် ပျက်ကွက်မှု သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ရပ်အား အတည်ပြုခြင်း သို့မဟုတ် ပယ်ဖျက်ခြင်း သို့မဟုတ် ပြင်ဆင်ခြင်းပြုစေရန် အမိန့်ချမှတ်နိုင်သည့်အပြင် အခြားသင့်သည့် ထင်မြင်သည့် အမိန့်များ ချမှတ်နိုင်သည်။

- (ခ) လူမွဲဖြစ်မှုအရ ပေါ်ပေါက်လာသော ကိစ္စတစ်ရပ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ညွှန်ကြားပေးနိုင်ရန် ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူက တရားရုံးသို့ လျှောက်ထားနိုင်သည်။
- (ဂ) တစ်ဦးထက်ပိုသော လူပုဂ္ဂိုလ်များအပေါ်တွင် လူမွဲခံယူစေသည့် အမိန့်ချမှတ်ပေးရန် လျှောက်လွှာတစ်ရပ် တင်သွင်းထားသည့် ကိစ္စ၌ ထိုသို့လျှောက်ထားခြင်းခံရသူများသည် ကြွေးမြီပေးဆပ်နိုင်ခြင်းမရှိသော အစုစပ်လုပ်ငန်း၏ အစုဝင်များဖြစ်သည့်အခါ တရားရုံးသည် တရားမျှတမည်ဟု ထင်မြင်ယူဆလျှင် ၎င်းတို့ကို လူမွဲခံယူခြင်းခံရပုံတည်း၌ ပူးတွဲ၍ ဆောင်ရွက်ရန် ညွှန်ကြားနိုင်သည်။
- (ဃ) တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းမှု ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်း ခံရသူ သို့မဟုတ် အခြားအကျိုးသက်ဆိုင်သူတစ်ဦး၏ လျှောက်ထားချက်အရ တရားရုံးသည် ပုဒ်မခွဲ (က) အရ အမိန့်ချမှတ်နိုင်ပြီး ထိုအမိန့်တွင် အစုစပ်လုပ်ငန်း၏ ပူးတွဲပိုင်ပစ္စည်းများကို စီမံခန့်ခွဲခြင်းနှင့် အစုဝင် တစ်ဦးချင်းစီ၏ သီးခြားပစ္စည်းများကို စီမံခန့်ခွဲခြင်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထည့်သွင်းညွှန်ကြားနိုင်သည်။

ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူ၏ တာဝန်ရှိမှုများ

- ၂၈၃။ (က) ဤပုဒ်မနှင့်အညီ လျှောက်ထားချက်အရ -
- (၁) ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူသည် လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းများတွင် ပါဝင်သော ငွေကြေး သို့မဟုတ် အခြားပစ္စည်းတစ်စုံတစ်ရာအား အလွဲအသုံးပြုထားကြောင်း သို့မဟုတ် လက်ဝယ်ရယူထားကြောင်း သို့မဟုတ် ယင်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ စာရင်းရှင်းလင်းတင်ပြရန် တာဝန်ရှိကြောင်း သို့မဟုတ်
- (၂) ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူက ၎င်း၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဆောင်ရွက်ရာ၌ အလွဲအသုံးစားပြုမှု သို့မဟုတ် ယုံကြည်အပ်နှံမှုကို ချိုးဖောက်မှုကြောင့် လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆုံးရှုံးမှုတစ်ရပ်ပေါ်ပေါက်ကြောင်း၊

တရားရုံးက ကျေနပ်မှုရှိလျှင် တရားမျှတမည်ဟု ထင်မြင်သည့်အတိုင်း ထိုသို့သော ဥပဒေနှင့် မညီသော မှားယွင်းဆောင်ရွက်မှု သို့မဟုတ် ယုံကြည်အပ်နှံမှုကို ချိုးဖောက်မှု သို့မဟုတ် အခြားတာဝန် တစ်ရပ်ရပ်အတွက် လျော်ကြေးပေးစေရန်ဖြစ်စေ၊ ထိုပစ္စည်း၏ အကျိုးအမြတ်အတွက် ငွေကြေး သို့မဟုတ် အခြားပစ္စည်း တစ်ရပ်ကို ပြန်လည်ပေးအပ်စေရန်ဖြစ်စေ၊ မူလအနေအထားသို့ ပြန်လည်ထားရှိစေရန်ဖြစ်စေ၊ တာဝန်ယူ စာရင်းရှင်းလင်းတင်ပြစေရန်ဖြစ်စေ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်း ခံရသူအပေါ် အမိန့်ချမှတ်နိုင်သည်။

- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ချမှတ်သော အမိန့်တွင် တရားရုံးက သင့်လျော်သော အတိုးနှုန်းကို ထည့်သွင်း သတ်မှတ်နိုင်သည်။ သို့ရာတွင် ထိုသို့ သတ်မှတ်ချက်သည် ဤပုဒ်မအရ မှတစ်ပါး ပေါ်ပေါက်လာသော တာဝန်တစ်ရပ်ရပ်ကို ထိခိုက်စေခြင်းမရှိစေရ။
- (ဂ) တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းမှု ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်း ခံရသူ သို့မဟုတ် လူမွဲက ဤပုဒ်မအရ လျှောက်ထားနိုင်သည်။ သို့ရာတွင် လူမွဲကိုယ်တိုင်မှ လျှောက်ထားခြင်း သို့မဟုတ် ပုဒ်မ ၂၇၉ အရ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူက ၎င်း၏တာဝန်ရပ်စဲပြီးမှ လျှောက်ထားလျှင် တရားရုံး၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့်သာ လျှောက်ထားရမည်။
- (ဃ) ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူသည် လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းတွင် မပါဝင်သော ပစ္စည်းတစ်ရပ်ကို သိမ်းဆည်းခြင်း သို့မဟုတ် စီမံခန့်ခွဲခြင်းပြုခွင့် ရှိကြောင်း ဆီလျော်သော အကြောင်းတစ်ရပ်ရပ်အရ ယုံကြည်၍ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ၎င်းက လက်ဝယ်ထားခွင့်ရှိသော ပစ္စည်းအား သိမ်းဆည်းခြင်း သို့မဟုတ် စီမံခန့်ခွဲခြင်းပြုရာမှ ၎င်း၏ ပေါ့လျောမှုကြောင့် ပေါ်ပေါက်လာသော ဆုံးရှုံးမှု သို့မဟုတ် နစ်နာမှုများမှ တစ်ပါး အခြားသော ဆုံးရှုံးမှု သို့မဟုတ် နစ်နာမှုတစ်ရပ်ရပ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ တာဝန်မရှိစေရ။ ထို့အပြင် ယင်းအနေဖြင့် ထိုပစ္စည်း သို့မဟုတ် ထိုပစ္စည်းကို ရောင်းချခြင်းမရှိရသော ငွေကြေးအနက် သိမ်းဆည်းခြင်း သို့မဟုတ် စီမံခန့်ခွဲခြင်းကြောင့် ကုန်ကျသော စရိတ်ကို အာမခံအဖြစ် လက်ဝယ်ထားပိုင်ခွင့်ရှိသည်။

အခန်း(၅)

ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူ၏လုပ်ပိုင်ခွင့်နှင့် တာဝန်များ နိဒါန်း

ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူ၏တာဝန်များ

- ၂၈၄။ (က) ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များသည် ဤအခန်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းများကို လက်ရောက်ရယူ၍ ထုခွဲရောင်းချကာ ဖြိုရှင်များအား ခွဲဝေပေးရမည်ဖြစ်ပြီး ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ၎င်း၏ ကိုယ်ပိုင်ဆိုင်ခွင့်တို့တရားကို ကျင့်သုံး၍ ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ စီမံခန့်ခွဲခွင့်ရှိသည်။
- (ခ) ထိုလူမွဲခံယူခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ၎င်း၏လုပ်ငန်းတာဝန်များကို

ထမ်းဆောင်နိုင်ရန် အလို့ငှာ တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းမှု ကျိုးကြောင်းဆီလျော်စွာ တောင်းခံလာသည့်အခါ တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းမှု ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူသည် အောက်ပါတို့ကို ဆောင်ရွက်ရမည် -

- (၁) တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းမှု အချက်အလက်များ တင်ပြခြင်း၊
 - (၂) စာအုပ်စာတမ်းများနှင့်အခြားမှတ်တမ်းများကို တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းမှုတင်ပြခြင်း၊ လိုအပ်သလိုအစစ်ခံခြင်းနှင့်၊
 - (၃) အခြားလိုအပ်သော အကူအညီများပေးခြင်း။
- (ဂ) ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူ၏ တရားဝင်ရာထူးအမည်ကို သုံးစွဲရာတွင် လိုက်နာရမည့်ပုံစံကို နည်းဥပဒေများဖြင့် သတ်မှတ်နိုင်သည်။

လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းများအား သိမ်းယူခြင်း၊ ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် ထုခွဲရောင်းချခြင်း

လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းများ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူထံ လွှဲပြောင်းရောက်ရှိခြင်း

- ၂၈၅။ (က) တစ်ဦးတစ်ယောက်ကိုဖြစ်စေ တရားဝင်ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းမှု ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူအဖြစ် ခန့်ထားသည့်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် ထိုသူသည် လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းများအား တရားဝင်စီမံခန့်ခွဲခွင့် ရှိစေရမည်။
- (ခ) လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းဖြစ်သော သို့မဟုတ် ယင်းတွင် တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း အဖြစ်ပါဝင်သော မည်သည့် ပစ္စည်းကိုမဆို ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူထံသို့ လွှဲပြောင်းအပ်နှံရာတွင် တရားဝင်စာချုပ်ဖြင့် ပေးအပ်ခြင်း၊ လွှဲပြောင်းခြင်း သို့မဟုတ် အပ်နှံခြင်းမပြုသော်လည်း ဥပဒေနှင့်အညီလွှဲပြောင်းအပ်နှံပြီးဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။

လူမွဲဖြစ်ပြီးနောက် ရရှိလာသော ပစ္စည်းများ

- ၂၈၆။ (က) လူမွဲဖြစ်မှု စတင်ပြီးနောက် လူမွဲကရရှိသော သို့မဟုတ် ဆက်ခံပိုင်ဆိုင်သော ပစ္စည်းတစ်ရပ်ရပ်ကို လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းအဖြစ် လက်ရောက်လွှဲပြောင်းပေးအပ်ရန် ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်း ခံရသူသည် အကြောင်းကြားစာရေးသား ပေးပို့၍ တောင်းခံနိုင်သည်။
- (ခ) သို့ရာတွင် အောက်ပါပစ္စည်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တောင်းခံပိုင်ခွင့် မရှိစေရ -

 - (၁) ဤဥပဒေအရ ဖယ်ထုတ်ရမည့်ပစ္စည်းများ၊
 - (၂) အခြားတည်ဆဲဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်အရ လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းအဖြစ်မှ ဖယ်ထုတ်ရမည့်ပစ္စည်းများ။

- (ဂ) ဤပုဒ်မအရ အကြောင်းကြားစာပေးပို့ပြီးသည့်အခါ ထိုစာတွင် ဖော်ပြတောင်းခံထားသော ပစ္စည်းသည် လူမွဲပိုင်ပစ္စည်း၏ အစိတ်အပိုင်းအဖြစ် ဥပဒေနှင့်အညီ လွှဲပြောင်းရောက်ရှိ သွားသည်ဟု မှတ်ယူရမည်ဖြစ်ပြီး ထိုပစ္စည်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူ၏ စီမံခန့်ခွဲခွင့်သည် ထိုပစ္စည်းများကို လူမွဲက လက်ဝယ်ရရှိခဲ့သည့်အချိန် သို့မဟုတ် ဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ခဲ့သည့် အချိန်မှစတင်၍ ရရှိခဲ့သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။
- (ဃ) ဤပုဒ်မအရ အကြောင်းကြားစာကို ပေးပို့ခြင်းမပြုမီကဖြစ်စေ ပေးပို့ပြီးနောက်တွင် ဖြစ်စေ အကယ်၍ လူမွဲဖြစ်မှုကို မသိရှိဘဲ -

 - (၁) တစ်ဦးတစ်ယောက်သည် ထိုပစ္စည်းအား သဘောရိုးဖြင့် တန်ရာတန်ဖိုးပေး၍ ဝယ်ယူကာ လက်ဝယ်ရယူထားလျှင် သို့မဟုတ်
 - (၂) ဘဏ်လုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးသည် သဘောရိုးဖြင့် လုပ်ငန်းဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ခဲ့လျှင် ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်း ခံရသူသည် ထိုသူ သို့မဟုတ် ဘဏ်လုပ်ငန်းရှင် သို့မဟုတ် ၎င်းတို့ ထံမှ ပိုင်ဆိုင်မှုဆက်ခံရယူထားသူအား ဆန့်ကျင်၍ ဤပုဒ်မအရ ကုစားခွင့်မရှိစေရ။
 - (င) ဤပုဒ်မအရ ပစ္စည်းဆိုသော စကားရပ်တွင် လူမွဲ၏ ဝင်ငွေအစိတ်အပိုင်းအဖြစ် ပုဒ်မ ၂၈၉ အရ အမိန့်ချမှတ်နိုင်သော ပစ္စည်းပါဝင်ခြင်း မရှိစေရ။

တန်ဖိုးများပြားသည့် ပစ္စည်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူထံ လွှဲပြောင်းရောက်ရှိခြင်း

- ၂၈၇။ (က) လူမွဲ၏ ဖယ်ထုတ်ရမည့်ပစ္စည်းများအားလုံး သို့မဟုတ် ယင်းတို့အနက်မှ ပစ္စည်းတစ်ရပ်အား ရောင်းချရန်ခိုင်သော တန်ဖိုးသည် ထိုပစ္စည်းအားလုံး သို့မဟုတ် ယင်းတို့ အနက်မှ ပစ္စည်းတစ်ရပ်အတွက် အစားထိုးအသုံးပြုနိုင်သည့် ပစ္စည်းတစ်ရပ်၏ တန်ဖိုးထက် သိသာစွာ ကျော်လွန်နေကြောင်း ပေါ်ပေါက်လျှင် ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူသည် ထိုပစ္စည်း အားလုံး သို့မဟုတ် ယင်းတို့အနက်မှ ပစ္စည်းတစ်ရပ်ကို လူမွဲပိုင်ပစ္စည်းအဖြစ် ပေးအပ်ရန် စာဖြင့်ရေးသား အကြောင်းကြားစာ ပေးပို့တောင်းခံနိုင်သည်။
- (ခ) ဤပုဒ်မအရ လူမွဲဖြစ်သူထံသို့ အကြောင်းကြားစာ ပေးပို့ပြီးသောအခါ ထိုအကြောင်းကြားစာတွင် ဖော်ပြတောင်းခံထားသော ပစ္စည်းသည် လူမွဲပိုင်ပစ္စည်း၏ အစိတ်အပိုင်းတစ်ရပ်အဖြစ် ဥပဒေနှင့်အညီ လွှဲပြောင်းရောက်ရှိသွားသည်ဟု မှတ်ယူရမည်ဖြစ်ပြီး ထိုပစ္စည်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူ၏ စီမံခန့်ခွဲခွင့်သည် လူမွဲဖြစ်မှုကိုမသိရှိဘဲ ထိုပစ္စည်းအား သဘောရိုးဖြင့် တန်ရာတန်ကြေးပေး၍ ဝယ်ယူခဲ့သူအပေါ်တွင် မှတစ်ပါး လူမွဲဖြစ်မှု စတင်သည့်အချိန်မှစ၍ စတင်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

ကုန်သွယ်ရေးကြောင်းသွားလာရေးဆိုင်ရာ တူးမြောင်းဥပဒေကြမ်း

ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာ အကြံပြုနိုင်ရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အကြံပြုစာများကို ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်ရုံးသို့ လိပ်မူပေးပို့နိုင်ပါသည်။

ကုန်သွယ်ရေးကြောင်းသွားလာရေးဆိုင်ရာ တူးမြောင်းဥပဒေကြမ်း (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေ အမှတ်၊ ။) ၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ လ ရက် (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ လ ရက်) ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သည် ဤဥပဒေကိုပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။ အခန်း(၁) အမည်နှင့် အဓိပ္ပာယ် ဖော်ပြချက်

၁။ ဤဥပဒေကို ကုန်သွယ်ရေးကြောင်း သွားလာရေးဆိုင်ရာ တူးမြောင်းဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ ဤဥပဒေတွင် ပါရှိသော အောက်ပါစကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါအတိုင်း အဓိပ္ပာယ် သက်ရောက်စေရမည် -

- (က) ကုန်သွယ်ရေးကြောင်း ဆိုသည်မှာ စီးပွားရေးအလို့ငှာ ကုန်စည်ကိုဖြန့်ဖြူး ခရီးသည်ကို ဖြစ်စေ၊ ကုန်စည်နှင့် ခရီးသည် နှစ်မျိုးလုံးကိုဖြစ်စေ ရေလမ်းခရီးဖြင့် တစ်နေရာမှ တစ်နေရာသို့ သယ်ယူပို့ဆောင်ရန် အသုံးပြုသော ရေကြောင်းကိုဆိုသည်။
- (ခ) တူးမြောင်း ဆိုသည်မှာ ကုန်သွယ်ရေးကြောင်းဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအတွက် ပင်လယ်၊ မြစ် သို့မဟုတ် ချောင်းနှင့် ဆက်စပ်၍ အသုံးပြုနိုင်ရန် တူးဖော်ဖောက်လုပ်ထားသော ကမ်းပါးနှစ်ဖက်ရှိသည့် ရေကြောင်းနယ်မြေကိုဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းအတွက် တူးဖော်ဖောက်လုပ်ထားသော တူးမြောင်းနှင့် ရေနုတ်မြောင်းများ ပါဝင်ခြင်းမရှိပါ။
- (ဂ) တူးမြောင်းနယ် ဆိုသည်မှာ တူးမြောင်း၏ လက်ဝဲ လက်ယာ ကုန်းပိုင်းတွင် တည်ဆဲသတ်မှတ်ထားသည့် နယ်နိမိတ်ကို သော်လည်းကောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနက အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်၍ သီးခြားသတ်မှတ်သည့် နယ်နိမိတ်ကို သော်လည်းကောင်း၊ ထိုသို့ သတ်မှတ်ထားခြင်းမရှိသည့် တူးမြောင်းတွင် တစ်နှစ်အတွင်း ဒီရေအမြင့်ဆုံးတက်ချိန်၌ ဒီရေရောက်ရှိသည့် သို့မဟုတ် မြစ်ရေတက်ချိန် အမြင့်ဆုံး ပုံမှန်ရေမြင့်မှတ် ရောက်ရှိသည့် ကမ်းပါးနယ်မှ ကုန်းတွင်း ပိုင်းသို့ ပေ ၁၅၀ အထိ ရှိသော ကုန်းမြေနယ်နိမိတ်ကိုသော် လည်းကောင်း ဆိုသည်။
- (ဃ) ကမ်းပါးနယ် ဆိုသည်မှာ ရေစစ်မျဉ်းနှင့်ရေပြည့်မျဉ်းအကြားရှိ ကမ်းပါးစောက် သို့မဟုတ် ဆင်ခြေလျှော ကမ်းပါးမြေနေရာ ကို ဆိုသည်။
- (င) ရေယာဉ် ဆိုသည်မှာ ခရီးသည် သို့မဟုတ် ကုန်စည်များကို ရေလမ်းဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး အတွက် အသုံးပြုသော သင်္ဘော၊ လှေ၊ သမုန်၊ သစ်ဖောင်၊ ဝါးဖောင်နှင့် အခြား စက်တပ် သို့မဟုတ် စက်မဲ့ရေယာဉ် တစ်မျိုးမျိုးကိုဆိုသည်။
- (စ) ရေယာဉ် မှတ်ပုံတင် လက်မှတ် ဆိုသည်မှာ ရေကြောင်း ပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန သို့မဟုတ် ယင်းဦးစီးဌာန က ညှိနှိုင်းလွှဲအပ်ထားသော သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိ အစိုးရ ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်း တစ်ခုခုက ရေယာဉ်ကို စစ်ဆေး၍ မှတ်ပုံ တင်ပြီး ထုတ်ပေးသော သက်ဆိုင်ရာ လက်မှတ်ကိုဆိုသည်။
- (ဆ) ရေလမ်းထိန်းအဆောက်အအုံ ဆိုသည်မှာ တူးမြောင်းကို ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရန် တည်ဆောက်ထားသော ကမ်းထိန်းနံရံ၊ ရေလွှဲရေကာ၊ ရေမြှောပေါက်ပိတ်ရေကာ၊ နန်းဖမ်း ရေကာနှင့် လှိုင်းကာတို့ကိုဆိုသည်။
- (ဇ) ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်စေတတ်သော ပစ္စည်း ဆိုသည်မှာ ကုန်စည်များကို သယ်ဆောင်ရာ၌ လုံခြုံစိတ်ချပြီး ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်စေရေးအတွက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဥပဒေနှင့် စည်းမျဉ်းဥပဒေများအရ ဘေးအန္တရာယ် ဖြစ်စေ တတ်သော ပစ္စည်းအဖြစ် သတ်မှတ်ထားသော ပစ္စည်းကို ဆိုသည်။
- (ဈ) ဖြတ်သန်းခ ဆိုသည်မှာ တူးမြောင်းအတွင်း ဖြတ်သန်း သွားလာသည့် ရေယာဉ်များကို ကောက်ခံရန် ဝန်ကြီးဌာနက အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်၍ သတ်မှတ်ထားသော အခကြေးငွေကို ဆိုသည်။
- (ည) အကောက်စခန်း ဆိုသည်မှာ တူးမြောင်းအတွင်း ဖြတ်သန်း သွားလာသည့် ရေယာဉ်များကို ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲရန်နှင့် ဖြတ်သန်းခကောက်ခံရန် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် စခန်းကို ဆိုသည်။
- (ဋ) အစိုးရအဖွဲ့ ဆိုသည်မှာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ တော် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ကို ဆိုသည်။
- (ဌ) ဝန်ကြီးဌာန ဆိုသည်မှာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနကို ဆိုသည်။

- (၃) ဦးစီးဌာန ဆိုသည်မှာ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနကို ဆိုသည်။
 - (၄) တူးမြောင်းအရာရှိ ဆိုသည်မှာ တူးမြောင်းများအတွင်း ရေကြောင်းသွားလာမှု၊ ဖြတ်သန်းခ ကောက်ခံမှုနှင့် တူးမြောင်းထိန်းသိမ်းမှုတို့ကို တာဝန်ခံ၍ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲရန် ဦးစီးဌာနက တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသူကို ဆိုသည်။
 - (၅) ရေကြောင်းကြီးကြပ်ရေးမှူး ဆိုသည်မှာ တူးမြောင်းအတွင်း ဖြတ်သန်းသွားလာသည့် ရေယာဉ်များ သွားလာမှုလုံခြုံ ချောမွေ့စေရေးအတွက် ရေကြောင်းစစ်ဆေးရန်နှင့် ရေယာဉ် များ သွားလာမှုကို ကြီးကြပ်ရန် ဦးစီးဌာနက တာဝန်ပေးအပ် ခြင်း ခံရသူကို ဆိုသည်။
 - (၆) အကောက်စခန်းမှူး ဆိုသည်မှာ အကောက်စခန်း၏ လုပ်ငန်း များကို ကြီးကြပ်တာဝန်ခံ ဆောင်ရွက်ရန် ဦးစီးဌာနက တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသူကို ဆိုသည်။
 - (၇) ရေယာဉ်ဦးစီး ဆိုသည်မှာ ရေယာဉ်မှူး၊ ရေယာဉ်အုပ်နှင့် ရေယာဉ်ကို ဦးစီးဆောင်ပြု၍ ထိန်းသိမ်းမောင်းနှင်သည့် သက်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုလက်မှတ်ရရှိသူ တစ်ဦးဦးကို ဆိုသည်။
- အခန်း (၂) ရည်ရွယ်ချက်
- ၃။ ဤဥပဒေ၏ ရည်ရွယ်ချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည် -
- (က) တူးမြောင်းအတွင်း ရေကြောင်းသွားလာမှု လုံခြုံချောမွေ့ အဆင်ပြေစေရန်၊
 - (ခ) ကုန်သွယ် ရေကြောင်းဆိုင်ရာ တူးမြောင်းများကို ပြည်သူများ အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရန်၊
 - (ဂ) ကုန်သွယ် ရေကြောင်းတွင် တူးမြောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ ရေကြောင်းသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကွန်ရက် ကျယ်ပြန့်လာပြီး နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရန်၊
 - (ဃ) တူးမြောင်းနယ်အတွင်း သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်း ရေးအတွက် ရေထုညစ်ညမ်းမှုမရှိစေရန်နှင့် လူမှုပတ်ဝန်း ကျင် ထိခိုက်ပျက်စီးမှု ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရန်၊
 - (င) ကုန်သွယ်ရေးကြောင်းဖြင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှု ပိုမိုမြန်ဆန် သွက်လက်စေရေးအတွက် ပုဂ္ဂလိက တူးမြောင်းလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်။
- အခန်း (၃) ဝန်ကြီးဌာန၏ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ
- ၄။ ဝန်ကြီးဌာန၏ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်သည် -
- (က) ရေယာဉ်များ ခုတ်မောင်းသွားလာနိုင်သည့် တူးမြောင်းများကို နယ်နိမိတ် အတိုင်းအတာ ဖော်ပြ၍ အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်ခြင်း၊
 - (ခ) တူးမြောင်းများ ရေရှည်တည်တံ့ရေးအတွက် တူးမြောင်း ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် ဦးစီးဌာနသို့ ညွှန်ကြားခြင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနအဆင့် ညှိနှိုင်းရန် လိုအပ်ပါက သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊
 - (ဂ) နိုင်ငံအတွင်းရှိ မြစ်ချောင်းများ ရေရှည်တည်တံ့၍ ရေလမ်းကြောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးစေရေး မဟာဗျူဟာအရဖြစ်စေ၊ ဒေသဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက် သို့မဟုတ် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံ များနှင့် နှစ်နိုင်ငံသဘောတူညီချက်အရ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်၍ ဖြစ်စေ တူးမြောင်းသစ်များ တူးဖော်ဖောက်လုပ်ရန် လိုအပ်ပါ က အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် တူးမြောင်းသစ်များ တူးဖော်ဖောက်လုပ်ခြင်းနှင့် ကုန်သွယ်ရေးကြောင်းသွားလာမှု ကြီးကြပ်ခြင်း၊
 - (ဃ) တူးမြောင်းအတွင်း ဖြတ်သန်းသွားလာမှုနှင့် တူးမြောင်း ဝန်းကျင် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ကုန်သွယ်ရေးကြောင်း လုံခြုံ ချောမွေ့စေရေးအတွက် နိုင်ငံတကာနှင့် ဒေသဆိုင်ရာအဖွဲ့ အစည်းများ၏အကူအညီများရယူရန် လိုအပ်ပါက ယင်းအဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ဆက်သွယ် ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊
 - (င) ဖြတ်သန်းခသတ်မှတ်ခြင်း၊ ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ခြင်းနှင့် လိုအပ် ပါက ပုဂ္ဂလိကအဖွဲ့အစည်း တစ်ခုခုကို တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ရွေးချယ်၍ လုပ်ငန်းအပ်နှံခြင်း သဘောတူစာချုပ်ဖြင့် စည်းကမ်းချက်များ သတ်မှတ်ပြီး ဖြတ်သန်းခကောက်ခံ ခွင့်ပြုခြင်း၊
 - (စ) တူးမြောင်းနယ်အတွင်း အစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုက သော်လည်းကောင်း၊ ပုဂ္ဂလိက တူးမြောင်းလုပ်ငန်းများ

- (၉) ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အလို့ငှာ ပြည်တွင်း ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံ သည့် ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်က သော်လည်းကောင်း၊ အစိုးရ နှင့် ပုဂ္ဂလိကပူးတွဲ၍ ဖက်စပ်ဆောင်ရွက်သော အဖွဲ့က သော်လည်းကောင်း၊ ပုဂ္ဂလိကနှင့် သဘောတူ စာချုပ် ချုပ်ဆိုပြီး တည်ဆောက်-လုပ်ကိုင်-လွှဲပြောင်းစနစ် (BOT=Build-Operate-Transfer)၊ တည်ဆောက်-ပိုင်ဆိုင်- လုပ်ကိုင်-လွှဲပြောင်းစနစ် (BOOT=Build-Own- Operate- Transfer)၊ တည်ဆောက် - ပိုင်ဆိုင် - လုပ်ကိုင်စနစ် (BOO=Build-Own- Operate)၊ တည်ဆောက်-ငှားရမ်း- လွှဲပြောင်း စနစ် (BLT=Build-Lease-Transfer)၊ ပုံစံထုတ်- တည်ဆောက် - ငွေကြေးပံ့ပိုး - လုပ်ကိုင်စနစ် (DBFO= Design-Build-Finance-Operate) သို့မဟုတ် ပုံစံထုတ်- ဆောက်လုပ်-စီမံ-ငွေကြေး ထောက်ပံ့စနစ် (DCMF= Design-Construct-Manage-Finance) စသည့် စနစ်တို့ဖြင့် တူးမြောင်း တူးဖော်ဖောက်လုပ်ခြင်း၊ တူးမြောင်း တိုးချဲ့ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် စီစစ်ခွင့်ပြုခြင်း၊
 - (ဆ) တူးမြောင်းတူးဖော်ဖောက်လုပ်ခြင်း၊ တူးမြောင်းတိုးချဲ့ခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အများပြည်သူ အကျိုးငှာ ပုဂ္ဂလိကပိုင်မြေကို အသုံးပြုရန်လိုအပ်ပါက သက်ဆိုင်ရာ တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ သိမ်းယူလွှဲပြောင်းရယူရေး အတွက် အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ရယူပြီး သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရများနှင့်လည်းကောင်း၊ သိမ်းယူ မည့် မြေကိုပိုင်ဆိုင်သော သို့မဟုတ် အသုံးပြုလျက်ရှိသော ဒေသခံပြည်သူများနှင့်လည်းကောင်း ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ တူးမြောင်းအတွင်း ဖြတ်သန်းသွားလာအသုံးပြုရာတွင် ရေထုညစ်ညမ်းမှုများ ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် စနစ်တကျ လေ့လာဆန်းစစ်ခြင်းနှင့် စီမံဆောင်ရွက်ခြင်း ၊
 - (ဇ) တူးမြောင်းအတွင်း ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်စေတတ်သော ပစ္စည်း များကို စည်းကမ်းချက်များ သတ်မှတ်ပြီး သယ်ဆောင် သွားလာခွင့်ပြုခြင်း။
- အခန်း (၄) ဦးစီးဌာန၏ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ
- ၅။ ဦးစီးဌာန၏ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်သည် -
- (က) တူးမြောင်းကို ရေရှည်အသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သော ရေလမ်းထိန်းအဆောက်အအုံများ ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ ပြုပြင် ခြင်း၊ ချဲ့ထွင်ခြင်းနှင့် ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ကို ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
 - (ခ) ရေလမ်းထိန်းအဆောက်အအုံကို ရေယာဉ်ကြောင့်ဖြစ်စေ၊ အခြားအကြောင်းကြောင့်ဖြစ်စေ၊ ပျက်စီးစေပါက ထိုသို့ ပျက်စီးမှုအတွက် လျော်ကြေးတောင်းခံခြင်း ၊
 - (ဂ) ရေလမ်းထိန်းအဆောက်အအုံကို ရေယာဉ်ကြောင့်ဖြစ်စေ ၊ အခြားအကြောင်းကြောင့် ဖြစ်စေ၊ ပျက်စီးစေပါက ထိုသို့ ပျက်စီးမှုအတွက် လျော်ကြေးငွေသတ်မှတ်ခြင်း၊
 - (ဃ) တူးမြောင်းအတွင်း ရေကြောင်းသွားလာမှု၊ ဖြတ်သန်းခ ကောက်ခံမှုနှင့် တူးမြောင်းထိန်းသိမ်းမှုတို့ကို တာဝန်ခံ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲရန် တူးမြောင်းအရာရှိအား တာဝန်များ ပေးအပ်ဆောင်ရွက်စေခြင်း၊
 - (င) တူးမြောင်းအတွင်း ဖြတ်သန်းသွားလာသည့်ရေယာဉ်များ သွားလာမှု လုံခြုံချောမွေ့စေရေးအတွက် ရေကြောင်းများ စစ်ဆေးရန်နှင့် ရေယာဉ်များသွားလာမှုကို ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲ ရန် ရေကြောင်းကြီးကြပ်ရေးမှူးအား လွှဲအပ်တာဝန်ပေးအပ် ဆောင်ရွက်စေခြင်း၊
 - (စ) တူးမြောင်းအတွင်း အကောက်စခန်းများ၏ လုပ်ငန်းများကို ကြီးကြပ်တာဝန်ခံ ဆောင်ရွက်ရန် အကောက်စခန်းမှူးအား တာဝန်များ ပေးအပ်ဆောင်ရွက်စေခြင်း၊
 - (ဆ) တူးမြောင်းအတွင်း ဖြတ်သန်းသွားလာမည့် ရေယာဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရေယာဉ် အရွယ်အစား၊ တွဲအရေအတွက်၊ ရေစူး ရေယာဉ် အမြန်နှုန်းတို့ကို သတ်မှတ်ခြင်း၊
 - (ဇ) တူးမြောင်းအတွင်း ရေကြောင်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ ရရှိရန် အချိန်အခါအလိုက် တိုင်းတာဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ရေလမ်းကြောင်းများ အဆင့်သတ်မှတ်ခြင်း၊ ရေကြောင်းကို ဖွင့်လှစ်ခြင်း သို့မဟုတ် ပိတ်ခြင်း၊ ရေလမ်းဆိုင်ရာ သတင်း နှင့် သတိပေးချက်တို့ကို အခါအားလျော်စွာ ထုတ်ပြန် ကြေညာခြင်း။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)



ရွှေမင်းရဲ အမှတ်တံဆိပ် အကြောပြေ မျက်စိကြည်ဆေး

မျက်စိအမြင်အားနည်းခြင်း၊ မျက်စိဝေခြင်း၊ သွေးတိုး၊ ကိုယ်လက်လေးလံ၊ ထုံကျဉ် ကိုက်ခဲ၊ ဆီး ဝမ်း လေ ချဉ်၍ အကြော တက်ခြင်း၊ လိပ်ခေါင်းရောဂါ၊ အမြူကွက် အနီကွက်များ ထွက်ခြင်း၊ သွေးဆုံးမီးယပ် ရောဂါများအတွက် မြန်မာ့ဆေးစွမ်းကောင်း

တိုင်းရင်းဆေးဝါးမှတ်ပုံတင်အမှတ် - TMR 007525(0620)

ရွှေမင်းရဲတိုင်ရင်းဆေးဝါးစက်ရုံ - အမှတ်(၁၁၆၅-၆၆-၆၇)၊ (၆၃)ရပ်ကွက်၊ စက်မှုဇုန်(၂)၊ စက်မှုလမ်းမကြီး၊ တောင်အုံမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ပုန်း - ၀၁-၃၅၉၀၀၄၊ မြန်မာ့-အမှတ်(၁၀၂)၊ ဝေလမ်းရန်ကင်းမြို့၊ ပုန်း - (၀၁)ရပ်ကွက်၊ ဌာန(၁၅)၊ (၀၂)၊ ၀၅၉၀၀၄၄

Samsung Electronics ပစ္စည်းများ ဝယ်ယူပြီး ငွေသားလက်ဆောင်များ ချက်ချင်းရယူလိုက်ပါ။

1st to 31st March 2020

samsungmyanmar | samsung.com/mm | samsungmembers

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက 01 2399 888 သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

မှတ်ပုံတင်ထားသော ပိုးသတ်ဆေး ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသူ ပြောင်းလဲခြင်း

ကျွန်တော်တို့ GRADE LAOJUN CHEMICAL CO.,LTD မှ မြန်မာနိုင်ငံ ပိုးသတ်ဆေးမှတ်ပုံတင်အဖွဲ့တွင် မှတ်ပုံတင်ရရှိထားသည့် အောက်ဖော်ပြပါပစ္စည်းများအား ယခင်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသူ INLAY TREASURE TRADING CO., LTD မှ YOON YOON AGRO CO.,LTD သို့ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခွင့် လွှဲပြောင်းပေးကာ ဈေးကွက်အတွင်း ဆက်လက်ရောင်းချမည်ဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ယနေ့မှစ၍ ၁၄ ရက်အတွင်း တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး၊ ပိုးသတ်ဆေးမှတ်ပုံတင်အဖွဲ့၊ သီးနှံကာကွယ်ရေးဌာနခွဲ၊ ဘုရင့်နောင်လမ်း၊ အနောက်ကြို့ကုန်းရပ်၊ အင်းစိန်မြို့သို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

Sr.	Trade Name	A.I	Registration No.
1	TRIPLE TWO 5% WDG	Emamectin Benzoate 5% WDG	P2018-4474
2	TRIPLE NINE PLUS 5% EC	Emamectin Benzoate 5% EC	P2018-4475
3	KTTA 20% SL	Acetamidiprid 20% SL	P2018-4335
4	Athoxm 25% WDG	Thiamethoxam 25% WDG	P2018-4144
5	YY 2% EC	Emamectin Benzoate 2% EC	P2018-4473
6	Chloxy 81% WP	Chlorothalonil 72%+Metalaxyl 9% WP	P2015-2830
7	HYPERMAD 5% SC	Hexaconazole 5% SC	P2018-4148
8	ACO ONE 25% EC	Propiconazole 25%EC	P2018-4147
9	FUNGIDAN 77% WP	Copper Hydroxide 77% WP	P2018-4355
10	KOLUS 80% WDG	Sulphur 80% WDG	P2018-4345
11	DIBIM 32.5% SC	Azoxystrobin 20%+Difenoconazole 12.5% SC	P2018-4321
12	MOON STAR 24% EC	Oxyfluorfen 24% EC	P2018-4327
13	Y-26 20% WP	Bispyribac-Sodium 20% WP	P2018-4326
14	PENGUIN 33% EC	Pendimethalin 33% EC	P2018-4202
15	POUNG SAPAR 40% WP	Bensulfuron Methyl 6%+Quinclorac 34% WP	P2018-4365
16	Sellent 10.8% EC	Haloxyfop-P-Methyl 10.8% EC	2015-2832
17	One Two Four WP	Emamectin Benzoate 5%+ Lambda-cyhalothrin 10% WP	2015-2834

မှတ်ပုံတင်ထားသော ပိုးသတ်ဆေး ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသူ ပြောင်းလဲခြင်း

ကျွန်တော်တို့ GRADE LAOJUN CHEMICAL CO.,LTD မှ မြန်မာနိုင်ငံ ပိုးသတ်ဆေးမှတ်ပုံတင်အဖွဲ့တွင် မှတ်ပုံတင်ရရှိထားသည့် အောက်ဖော်ပြပါပစ္စည်းများအား ယခင်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသူ INLAY TREASURE TRADING CO.,LTD မှ SIL INTERNATIONAL COMPANY သို့ ဖြန့်ဖြူးခွင့်လွှဲပြောင်းပေးကာ ဈေးကွက်အတွင်း ဆက်လက်ရောင်းချမည်ဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ယနေ့မှစ၍ ၁၄ ရက်အတွင်း တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး၊ ပိုးသတ်ဆေးမှတ်ပုံတင်အဖွဲ့၊ သီးနှံကာကွယ်ရေးဌာနခွဲ၊ ဘုရင့်နောင်လမ်း၊ အနောက်ကြို့ကုန်းရပ်၊ အင်းစိန်မြို့သို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

Sr.	Trade Name	A.I	Registration No.
1	777 2%EC	Emamectin Benzoate 2% EC	2014-2116
2	505-Fornofos 55% EC	Chlorpyrifos 50%+ Cypermethrin 5% EC	2015-2828
3	BBC 95% SP	Cartap 95% SP	2015-2833
4	Acilambdar 25% WP	Acetamidiprid 20%+Lambda-cyhalothrin 5% WP	2015-2456
5	Devicopper 77% WP	Copper Hydroxide 77% WP	2015-2457
6	Mancy 25% WP	Metalaxyl 25% WP	P2017-3392
7	Score Two 32.5%SC	Azoxystrobin 20%+Difenoconazole 12.5%SC	P2017-3390
8	Kosar 80% WDG	Sulphur 80% WDG	P2017-3394
9	Monsansate 48 SL	Glyphosate 48% SL	2015-2455
10	Parazone 27.6% SL	Paraquat 27.6% SL	P2017-3393
11	U-24 860g/l	2,4-D Amine Salt 86% SL	2015-2831
12	U-26 20% WP	Bispyribac-Sodium 20% WP	P2017-3391
13	Super Poug 40% WP	Bensulfuron Methyl 6%+Quinclorac 34% WP	P2018-4208
14	Jacker 2% EC	Abamectin 2% EC	2014-2114
15	Top Ten 4.5 EC	Beta-Cypermethrin 4.5 EC	2014-2115
16	Shwe Morph 50% WP	Dimethomorph 50% WP	2015-2458
17	Manthane 80% WP	Mancozeb 80% WP	2014-2118
18	Atonik Power	Sodium nitrophenol	2014-2119
19	Special Power	Gibberellic Acid 2% SL	2014-2117

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း
ဘားအံတက္ကသိုလ် ဓူပဗေဒအထူးပြု (၄-ရပ်-၁၅၈) စတုတ္ထနှစ်မှ မောင်အောင် မြင့်ဦး၏ဖခင် ဦးမောင်မြင့်မြင့်(ခ)ဦးမောင်မြင့် ၃/ကဆက(နိုင်)၀၅၅၀၈၃၉ မှာ တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း။
ဦးမောင်မြင့်မြင့်(ခ)ဦးမောင်မြင့်

မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်နှင့်အမည်မှန်
ဟိုပန်မြို့ အထက ၄၀၀၀နန်း(B)မှ နန်းနောင်အုန်း၏ မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်မှာ ၁၅-၁၀-၂၀၀၃ ဖြစ်ပြီး ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးအေးအိုက် ၁၃/ဟပတ(နိုင်) ၀၀၄၉၂၃ ဖြစ်ပါကြောင်း။

မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်
ဟိုပန်မြို့ ဟိုပန်မြို့နယ် ပန်လုံလမ်း ရပ်ကွက်နေ အမက်တွဲ ၁၃/ဟပတ(နိုင်)၀၂၀၁၆၇ ၏ မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်မှာ ၂၇-၆-၁၉၉၄ ဖြစ်ပါကြောင်း။
အမက်တွဲ

အောင်မြင်စွာ အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့လမ်း ဖြေရှင်း/နယ်ဝေးများအတွက် ရေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် Box ကားမျိုးစုံဖြင့် အလုပ်သမား စီစဉ်ပေးသည်။

09 250095114
09 421041338
09 73224763

ဒီကရီအတည်ပြုရန် အမိန့်ထုတ်သင့်ကြောင်း ထုချေစေရန် အကြောင်းကြားစာ
(တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေအမိန့်-၂၁၊ နည်းဥပဒေ-၂၂) မော်လမြိုင်မြို့နယ်တရားရုံးတော် ၂၀၁၈ ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၁၀၄ နှင့်ဆက်နွယ်သည့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် တရားမဓာရီမှုအမှတ်-၄၄

ဒေါ်ဝါဝါခင် နှင့် ဒေါ်နုရီဘီ
ဒီကရီအနိုင်ရသူ တရားရုံး

မွန်ပြည်နယ်၊ မော်လမြိုင်မြို့၊ ဧယျာသီရိရပ်ကွက်၊ အင်ကြင်း ၈ လမ်း၊ အမှတ် ၁၈၅၃ နေ ဒေါ်နုရီဘီ (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) သိစေရမည်။

၂၀၁၈ ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၁၀၄ တွင် ကျရှိသည့်ဒီကရီကို အတည်ပြုလုပ်ရန် ဤရုံးတော်တွင် ဒေါ်ဝါဝါခင်က လျှောက်ထားသည့် ဖြစ်၍ မည်သည့်အကြောင်းကြောင့် အတည်ပြုလုပ်ရန် အမိန့်ကို မထုတ်သင့်ကြောင်း အကြောင်းတစ်ခုခုရှိလျှင် ချေဆိုရန် သင်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ရှေ့နေ သို့မဟုတ် အခွင့်ရကိုယ်စားလှယ်ဖြင့်ဖြစ်စေ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ် ၂၅ ရက် (၁၃၈၁ ခုနှစ် တန်ခူးလဆန်း ၂၅) ရက် မှစ၍ အတည်ပြုမည် ဟု ဤရုံးတော်ရှေ့ လာရောက်ရမည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ် ၄ ရက်တွင် ဤရုံးတော်ဆိုင်ရိုက်ခိုက်၍ ကျွန်ုပ် လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(နွယ်နီမြင့်)
တွဲဖက်မြို့နယ်တရားသူကြီး (၃)
မော်လမြိုင်မြို့နယ်တရားရုံး

ပျိုမေတို့တစ်တွေ

အသားအရေ ဝါဝါဝင်း နဂိုရည်ထက် စိုပြည်ကာ သွေးသားသန့်ရှင်းရောဂါကင်းစေဖို့ **ကော့မာမှ နုနွင်းလုံး ကို အစဉ်သုံးပါ**

တိုင်းရင်းဆေးဝါးမှတ်ပုံတင်အမှတ် - 1010YR001475
မီးခန့်သည်များပါ သုံးနိုင်ပါသည်။
ကော့မာမြန်မာ့ဆေးထုတ်လုပ်ရေးစီမံကိန်း၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဝိလ်ချပ်မေဗူး (အပေါ်ထပ်) အမှတ် (၂၀)၊ မြောက်ဘက်တန်း၊ ပုန်း - ၅၄၉၁၁၆

ဖျံ-၅-ကောင် အမှတ်တံဆိပ် ဆီးချို-သွေးချိုကျဆေးနှင့် သွေးတိုးကျဆေးကို

ရန်ကင်းမြို့၊ ဗန္တလေးနှင့် တောင်ကြီးမြို့ရှိ မြန်မာဆေးအရောင်းဆိုင်ကြီး များမှတစ်ဆင့် တစ်ပြည်လုံးသို့ ဖြန့်ချိလိုက်ပါပြီ။

ပင်ရင်း - ဒေါက်တာစိုးမြင့်အောင်(ပါးမယ်) Ph.D (Alternative Medicines)
ဖျံ-၅-ကောင် တိုင်းရင်းဆေးခန်း၊ အမှတ်-၁၃၉(မြေညီထပ်)၊ ၄၂ လမ်း၊ ဝိလ်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ပုန်း- 01- 838 0175 / 839 2594

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

စဉ်	လျှောက်ထားသူ	လျှောက်ထားသည့်					လျှောက်ထားသည့် ကိစ္စ	
		မြို့	ရပ်/ကျေး	ကွင်း	ဦးစဉ်	ဧက		
၁။	ဦးစိုးဝင်း	ပုသိမ်	ရပ်ကွက်(၁၃)	၃၆	ဈေးချောင်းကွေ့	၃၈-၁	၀.၃၆	မြေငှားဂရန်အသစ်
၂။	ဒေါ်စမ်းသီတာ	ပုသိမ်	ရပ်ကွက်(၁၃)	၁၆၃-စီ	စီးပွားနုနု(လွန်ကန်)	၁၃	၀.၁၃၃	မြေပေးမိန့်
၃။	ဒေါ်ချစ်ဆုပန်	ငွေဆောင်	ရပ်ကွက်(၄)	၁၉၈၄	ဘူးကွဲကြီး	၈၀	၁.၈၆	မြေငှားဂရန်အသစ်

ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက သတင်းစာတွင် ကြော်ငြာသည့်နေ့ရက်မှစ၍ ၁၅ ရက်အတွင်း အထောက်အထားပြည့်စုံစွာဖြင့် ဤမြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနသို့ ကာယကံရှင်ကိုယ်တိုင် လာရောက်ဆက်သွယ်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အသိပေး ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။
ပုသိမ်မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း

မုံရွာခရိုင်၊ မုံရွာမြို့၊ ရုံးကြီးရပ်ကွက်၊ အထွေထွေအမှတ်နှင့်အမည် (၂၀၊ ဂါဝ်တန်း)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၉-က)၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၃၃၁ ဧကရှိ ဦးဝင်းမောင်၊ ဒေါ်ညိုလေးတို့ အမည်ဖြင့် အမှုတွဲအမှတ် ၂၇/၁၀၉၃၀ အရ ၁-၁-၁၉၉၀ ရက်မှ ၃-၁-၂၀၁၂-၂၀၁၃ ရက်ထိ နှစ်(၃၀)မြေငှားစာချုပ်ရရှိထားသောမြေကို ဒေါ်ညိုလေး ၅/မရန(နိုင်)၀၅၅၀၈၃၉ အမည်ဖြင့် မြေငှားစာချုပ်(အမည်ပြောင်းသက်တမ်းတိုး)လျှောက်ထားရာ ကျိုးကြောင်း ဖော်ပြချက်နှင့်လုံစွာဖြင့် ကန့်ကွက်တင်ပြနိုင်သည့်အဆို ယခုလျှောက်ထားခြင်းကို ဆောင်ရွက်ပေးသင့်ကြောင်း အထောက်အထားနှင့်လုံစွာဖြင့် ကန့်ကွက်လွှာများကို ဤရုံးသို့ ကြော်ငြာသည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှု မရှိပါက လျှောက်ထားသူအား အထက်မြန်မာပြည် မြေနှင့်အခွန်စည်းမျဉ်းဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ မြေငှားစာချုပ်(အမည်ပြောင်းသက်တမ်းတိုး) ခွင့်ပြုမည် ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ကော်လံဇွတ်အရာရှိ
မုံရွာခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန

မရဏာနုဿတိဘာဝနာပွားများခြင်း
သက်တော်ရှည်ဆရာတော်
ဘဒ္ဒန္တ ရှဋ္ဌသာရ မဟာထေရ်
(အဂ္ဂမဟာ ပဏ္ဍိတ၊ နိုင်ငံတော် ဗဟိုသံဃာ့ဝန်ဆောင်)
သက်တော်(၉၄)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၇၄)ပါ

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ သိမ်ဖြူလမ်း၊ မင်္ဂလာရာမ ပါဠိတက္ကသိုလ် ကျောင်းတိုက်၏ ဦးစီးပဓာန နာယက သက်တော် ရှည် ရွှေဟင်္သာဝံသဖြစ်တော်မူသော ကျေးဇူးတော်ရှင် ဆရာတော်ကြီး ဘဒ္ဒန္တ ရှဋ္ဌသာရ မဟာထေရ်သည်(၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလဆန်း ၁၀ ရက်)၂-၂-၂၀၂၀ ရက်(အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၃:၅၀နာရီတွင် ဘဝနတ်ထံ ပျံလွန်တော်မူကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် ရွှေဟင်္သာဝံသ သံဃာတော်များက မရဏာ နုဿတိဘာဝနာပွားများရပါကြောင်း တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမ အပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြား သိစေအပ်ပါသည်။

ရွှေဟင်္သာဝံသ သံဃာတော်များ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်းဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်အလွမ်း
(အာရှတော်ဝင်ဆေးရုံနှင့်တော်ဝင်အထူးကုဆေးခန်း)
အသက်(၈၇)နှစ်

ဦးစွန်တိတ်(အာရှတော်ဝင်ဆေးရုံ)နှင့် တော်ဝင်အထူးကုဆေးခန်း(၏ဇနီး၊ ဦးတင့်ဇော်-ဒေါ်ကြည်ကြည်၊ ဦးသန်းဌေး-ဒေါ်အေးအေး၊ ဦးထွန်းကြည်-ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါက်တာလှဝင်း-ဒေါက်တာတင်တင်မော်၊ ဒေါက်တာမြတ်သူ-ဒေါက်တာခင်ချိုဦး၊ ဦးသိန်းဟန်-ဒေါက်တာသန်းသန်းနု တို့၏ မိခင်ကြီးဒေါ်အလွမ်းသည် ၂-၃-၂၀၂၀ရက်(တနင်္လာနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

(အနီးမကောင်းရာ သုဂတိသို့လားပါစေ)
Board Of Director အဖွဲ့
Asia Royal Company Limited

ဗိုလ်မှူးမြင့်ဌေး(ငြိမ်း)
အထွေထွေမန်နေဂျာ(ငြိမ်း)
အမှတ်(၁)အကြီးစားစက်မှုလုပ်ငန်း၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန
အသက်(၆၅)နှစ်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ မင်းလှမြို့နေ ဦးအောင်သန်း-ဒေါ်အုန်းမြ)တို့၏သား၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ သံတံတားလမ်း၊ အမှတ်(၆၄) (၄၄၄)နှင့်နေပြည်တော်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ ဇေယျဝရပ်ကွက်၊ မလိခ(၆)လမ်း၊ အမှတ်(၂-၂၀၉၇၉)နေ ဒေါ်အေးမြင့် (ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင်၊ ဥပဒေအရာရှိ-ငြိမ်း)၏ခင်ပွန်း၊ ဒေါ်မေမြတ်မွန်ကျော်(Myanmar Noble University)၏ကျေးဇူးရှင်မွေးသဖွယ်အသက် ၆-၃-၂၀၂၀ရက်(သောကြာနေ့) နံနက် ၉နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၈-၃-၂၀၂၀ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းအား အသိပေးအကြောင်း ကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင်ထွက်ခွာ ပါမည်။) ကွယ်လွန်သူ အားရည်စူး၍ ၁၂-၃-၂၀၂၀ရက်(ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ စမ်းချောင်းမြို့နယ်နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွ ရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြား အပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးမျိုးသီဟ B.Sc(Phy)(Mdy)
Director(Myint Moh Tharaphu Co.,Ltd)
အသက်(၅၁)နှစ်

စစ်ကိုင်းမြို့နေ ဦးထွန်း-ဒေါ်သန်းသန်း)နှင့် မန္တလေးမြို့(ဦးဘတော်-ဒေါ်တင့်)တို့၏ မြေး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၁၅၄)၊ ရွှေဝါထွန်းလမ်း၊ (၃၃)ရပ်ကွက်နှင့်အမှတ်(၂၉၁)၊ ဆရာစံလမ်း၊ ဒဂုံမြို့ သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်နေ (ဒုဗိုလ်မှူးကြီး မျိုးဝင်း-ငြိမ်း)- ဒေါ်ခင်ခင်တော်တို့၏ တစ်ဦးတည်းသော သား၊ မန္တလေးမြို့နေ ဒေါက်တာမျိုးမင်း(တိုင်းဆေးရုံအုပ်ကြီး)-ဒေါ်ခင်သီတာမျိုးတို့၏မောင်၊ မောင်မြတ် မင်းဟိန်း၊ မောင်မျိုးအောင်ကျော်တို့၏ ဦးလေး၊ ရန်ကုန်မြို့နေ ဦးကျော်ထွေးမြင့်(EPC)-ဒေါ်မျိုးသူဇာ တို့၏အစ်ကို၊ ဒေါက်တာသက်ထားဆွေ၊ မောင်ဝေဖြိုးအောင်၊ မမေသူကိုကိုတို့၏ ဘာကြီးသည် ၅-၃-၂၀၂၀ရက်(ကြာသပတေးနေ့)ည ၉:၁၄နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၇-၃-၂၀၂၀ရက်(စနေနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကွယ်လွန် သူအားရည်စူး၍ ၁၁-၃-၂၀၂၀ရက်(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)တွင် ဆရာစံလမ်းမ၊ အမှတ်(၂၉၁)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)နေအိမ်သို့ ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်းဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်အလွမ်း
(အာရှတော်ဝင်ဆေးရုံနှင့်တော်ဝင်အထူးကုဆေးခန်း)
အသက်(၈၇)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့နေ ဦးစွန်တိတ်၏ဇနီး၊ ဒေါက်တာမြတ်သူ-ဒေါက်တာဒေါ်ခင်ချိုဦး(အာရှတော်ဝင်ဆေးရုံ)တို့၏မိခင် ဒေါ်အလွမ်းသည် ၂-၃-၂၀၂၀ရက် (တနင်္လာနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ် သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဒေါက်တာဌဗ္ဗာထွန်း၊ ပါမောက္ခဒေါက်တာခင်စော်- ပါမောက္ခဒေါက်တာကေသီထွန်း၊ ပါမောက္ခဒေါက်တာစောသန်းထွန်း-ဒေါ်ကြည်ကြည်ညွန့်

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ရေကန်၊ လမ်း၊ တံတား
ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်ခင်နွဲ့နွဲ့
ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး(ငြိမ်း) အထက(၁)ဗဟန်း
ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး(ငြိမ်း) အလက(၂)ဗဟန်း
အထက်တန်းပြဆရာမ(ငြိမ်း) အထက(၁)ဒဂုံ
St. Anne's Convent ကျောင်းသူဟောင်း
အသက်(၈၁)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရွှေတောင်ကြား(၁)ရပ်ကွက်၊ ကမ္ဘောဇလမ်း၊ အမှတ် (၈၀/၈)နေ (ဦးကြိုင်-ဒေါ်ခင်စာ)တို့၏သမီးဦး [ဗိုလ်မှူးကြီး တင်ကြီး ဒုဝန်ကြီး(ငြိမ်း)၊ ကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ချစ်လှစွာသော စနိုး၊ Dr. ဦးနိုင်ရင်-Dr. ဒေါ်စန္ဒာတင်၊ Dr. ဦးတင်အောင်နိုင်-Dr. ဒေါ်စပယ်တင်၊ Capt. ဦးရဲမင်း-ဒေါ်စုစုနု၊ ဦးရဲမြင့်-Dr. မြတ်ပန်းမုံ(Australia)တို့ ၏ မိခင်၊ မောင်နိုင်အုပ်ခန့်၊ မထက်ထက်ဦးအောင်၊ မောင်အောင် မိုးဟိန်းကျော်၊ မောင်ပိုင်အုပ်သန့်၊ မမြတ်ဖြူစင်မင်း၊ မသင်းသီရိမင်းတို့၏ ဘွားဘွားကြီး ဦးသန်းအောင်နိုင်-ဒေါ်ခင်လေးလမ်း(ဦးသန်းမောင်)-ဒေါ်မြင့်မြင့်လှတို့၏အစ်မကြီးသည် ၆-၃-၂၀၂၀ရက် (သောကြာနေ့)နေ့လယ်တွင် အထက်ပါ နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၈-၃-၂၀၂၀ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)နံနက် ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ် မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းတို့အား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးညွန့်တင်
သူနာပြု(ငြိမ်း)ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီး
အသက်(၇၈)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ ထုပါရုံ(၁၇)လမ်း အနောက်၊ အမှတ်(၇၈၁)နေ (ဦးလှငယ်-ဒေါ်မြခင်)တို့၏သား၊ ဒေါ်စော လှ(စက္ကူ/ဓာတ်ပုံ-ငြိမ်း)၏ခင်ပွန်း၊ ဦးစည်သူအောင်-ဒေါ်မိုးမိုးအောင်(AA. Medical)၊ ဦးအောင်မျိုးမင်း(Unitedeam Shipping)-ဒေါ်ဥမ္မာစင်၊ ဦးကျော် သူစိုး-ဒေါ်သိမ့်သိမ့်၊ ဦးစောထွန်းလင်း-ဒေါ်ခင်သန္တာဝင်း၊ ဦးစိုးမင်းထွန်း (Unitedeam Shipping)တို့၏ ဖခင်၊ မြေးမြောက် ယောက်တို့၏ အဘိုးသည် ၅-၃-၂၀၂၀ရက်(ကြာသပတေးနေ့)ည ၉:၁၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၇-၃-၂၀၂၀ရက်(စနေနေ့) ညနေ ၅နာရီတွင် ကျီစုသူသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၁-၃-၂၀၂၀ရက်(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)နံနက် ၇နာရီမှ မွန်းလွဲ ၁၂နာရီအထိ အထက်ပါ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြား အပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဗိုလ်မှူးကိုလေး
အသက်(၇၈)နှစ်

ဗိုလ်မှူးအောင်ပြည့်ဖြိုး(တပ်မှူး၊ တဆရ-၁၄/၂၅)- ဒေါက်တာ စန္ဒီချစ်ကို(တွဲဖက်ပါမောက္ခ၊ ဘူမိဗေဒဌာန၊ ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း တက္ကသိုလ်) တို့၏ဖခင်ဗိုလ်မှူးကိုလေးကွယ်လွန်ကြောင်း သိရပါ သဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဘူမိဗေဒမိသားစု
ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းတက္ကသိုလ်

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ခင်အေးစော(B.Ed-74)
မြို့နယ်ပညာရေးမှူး(ငြိမ်း)
အသက်(၇၀)

သူငယ်ချင်းဒေါ်ခင်အေးစောသည် ၅-၃-၂၀၂၀ရက်(ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၄နာရီတွင် ကွယ်လွန်ကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ သူငယ်ချင်းမြင့်မြတ်ရာ ဘုံဘဝသို့ ရောက်ပါစေ။

(၁၉၆၉-၇၄)ပညာရေးဘွဲ့ ရသွင်ချင်းများ
ရန်ကုန်ပညာရေးတက္ကသိုလ်

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးကျော်ဇေယျာမျိုး
အသက်(၃၉)နှစ်

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါး ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ပါမောက္ခဒေါက်တာခင်စော်- ဒေါက်တာ ခင်ပပမျိုး(အထူးပြုရောင်ခြည်ဆေးပညာဌာန၊ မြောက်ဥက္ကလာပ ဆေးရုံကြီး)တို့၏ညီ/မောင် ဦးကျော်ဇေယျာမျိုးသည် ၅-၃-၂၀၂၀ရက် (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၂:၃၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရ ပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ
ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးကျော်ဇံ
ဌာနခွဲမှူး(ငြိမ်း)သမ္မတရုံး
အသက်(၈၉)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ မေလမ်း၊ အမှတ် ၁၆/(၆)နေ (ဦးထွန်းလှိုင်- ဒေါ်တင်)တို့၏သား၊ (ဦးဘကျော်-ဒေါ်စောရင်)တို့၏သားသမား ဦးမြတ်ထွဋ်-ဒေါ်လှလှ အေး၊ ဦးရဲထွဋ်-ဒေါ်သန်းဦး၊ ဦးသန်းထွဋ်၊ ဦးမျိုးထွဋ်၊ ဒေါ်ခင်တင့်နွယ်နွယ်(ဒဂုံ လတက်)၊ ဒေါ်ခင်လှလှ(မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်း)တို့၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ ဒေါ်ခင်ခင်လှ၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ (ဦးအောင်ကျော်)(ဒေါ်လှကြည်)တို့၏ညီ/မောင်၊ ဦးရွှေဘ၊ ဦးစိုးမြင့်တို့၏ အစ်ကို၊ မြေး ငါးယောက်တို့၏ အဘိုးသည် ၆-၃-၂၀၂၀ရက် (သောကြာနေ့)နံနက် ၁:၁၄ နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၇-၃-၂၀၂၀ရက်(စနေနေ့)နံနက် ၁နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းအား အသိပေး အပ်ပါသည်။

(အထက်ပါနေအိမ်မှကားများ နံနက် ၉:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၂-၃-၂၀၂၀ရက်(ကြာသပတေးနေ့)နံနက်တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည် ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြား အပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးတင်အောင်(မြိုင်ကုန်း)
ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)
မြန်မာ့နှစ်ရှည်ပင်လုပ်ငန်း
လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန
အသက်(၈၄)နှစ်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မြစ်သားမြို့နယ်၊ မြိုင်ကုန်းရွာနေ (ဦးဘိုးရ- ဒေါ်မုန်း)တို့၏သားကြီး၊ မြင်းခြံကုန်းရွာနေ(ဦးဘရီ-ဒေါ်ချော)တို့၏သား သမား၊ (ဒေါ်လှတင်)၏ခင်ပွန်း၊ ဒေါ်သိန်းသိန်းနိုင်၊ ဦးအောင်စင်ဝင်း(လ/ထ ညွှန်မှူး လဝက)-ဒေါ်သီတာအောင် (လ/ထ ညွှန်မှူး လဝက)၊ ဒေါက်တာ နီလာအောင်(ဒု-ပါချုပ်၊ ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းတက္ကသိုလ်)၊ ဦးနေမျိုးဝင်းအောင် (ဒု-ညွှန်မှူး)၊ ပို့/ဆက် ဝန်ကြီးဌာန-ဒေါ်မြသီတာလင်း၊ ဦးလှမျိုးဝင်းအောင်- ဒေါ်ကြူကြူမြတ်(အလက-၄၊ ကြည့်မြင်တိုင်)၊ ဦးစော်ဝင်းအောင်-ဒေါ်အေး လှဖြူ တို့၏ဖခင်၊ မစွန်မြတ်နိုး(စ-နှစ် BBM)၊ မောင်စည်သူငြိမ်းချမ်းအောင် (စ-နှစ် ရှေး/သူ YU)၊ မောင်ကောင်းစင်သူ(ပ-နှစ် E.C. YTU)၊ မနေ့မြည်လင်း လက်(သတ္တမတန်း TTC)၊ မောင်ချမ်းမြေလင်းအောင်၊ မောင်အေးချမ်းလင်း အောင် တို့၏အဘိုးဦးတင်အောင်သည် ၆-၃-၂၀၂၀ရက် မွန်းလွဲ ၂:၄၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၈-၃-၂၀၂၀ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ် မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေး အကြောင်းကြား အပ်ပါသည်။

(အမှတ် ၂၆/ ဘီ၊ ရွာမကျောင်းလမ်းသွယ်(၁) ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ် နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။)

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးတင်အောင်(မြိုင်ကုန်း)
ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)
မြန်မာ့နှစ်ရှည်ပင်လုပ်ငန်း
လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန
အသက်(၈၄)နှစ်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မြစ်သားမြို့နယ်၊ မြိုင်ကုန်းရွာနေ (ဦးဘိုးရ- ဒေါ်မုန်း)တို့၏သားကြီး၊ မြင်းခြံကုန်းရွာနေ(ဦးဘရီ-ဒေါ်ချော)တို့၏သားသမား၊ (ဒေါ်လှတင်)၏ခင်ပွန်း၊ (ဒေါ်ခင်တင်)ဦးစံလှ-ဒေါ်သန်းသန်း၊ ဦးပြည့်-ဒေါ်နိုင်နီ၊ ဦးဝင်းနိုင်-(ဒေါ်မြင့်မြင့် အေး)တို့၏အစ်ကို၊ ဦးသာချို-ဒေါ်ညွန့်ကြည်၊ (ဦးတင်ဝင်း)-ဒေါ်ခင်စန်းမြင့်၊ ဦးတင်လှိုင်-ဒေါ်ခင်သန်းထွေးတို့၏အစ်ကို ဦးတင် အောင်သည် ၆-၃-၂၀၂၀ရက် မွန်းလွဲ ၂:၄၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၈-၃-၂၀၂၀ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေး သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှဆွေမျိုးမိတ် သင်္ဂဟများအား အသိပေး အကြောင်းကြား အပ်ပါသည်။

(အမှတ် ၂၆/ ဘီ၊ ရွာမကျောင်းလမ်းသွယ်(၁) ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ် နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။)

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

မြတ်မြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)
ဒေါ်စန်းကျွဲ(မြတ်) အသက်(၈၇)နှစ်
အသင်းဝင်အမှတ်(၅၈၁)

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ယောမင်းကြီးရပ်ကွက်၊ နဝဒေးလမ်း၊ အမှတ်-၃၁(B) နေ (ဦးချိန်ဆိုင်)၏ဇနီး ဒေါ်စန်းကျွဲသည် ၅-၃-၂၀၂၀ရက် တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၇-၃-၂၀၂၀ရက်(စနေနေ့) နံနက် ၁နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ရသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

အမှုဆောင်အဖွဲ့

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
မြန်မာ့ဂီတလောကအတွက် ဂီတသမားစစ်စစ်
သူငယ်ချင်း တယောက်တင်ရီ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း
သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ကိုရွန်းမြိုင်(မြို့ပြ)
မြို့မငြိမ်း မိသားစု

ဦးအောင်မျိုးကိုကို(ခ)ကိုကို
အသက်(၄၈)နှစ်

ဦးမွန်ဆွေ(ဒေါ်မြသောင်း)တို့၏ သား၊ (ဦးအုန်းချော)ဒေါ်တင်မြိုင်တို့၏သားသမား၊ ဒေါ်သောင်းသောင်းခင်(ကျောင်း အုပ်ကြီး-ငြိမ်း)၊ အထက(၁)ကြည့်မြင်တိုင်၏အတူ အမှတ်(၄၁)၊ ၆လမ်း၊ အပိုင်း(၃)၊ ငမိုးရိပ်ရပ်ကွက်၊ စပြုဈေးနေ ဒေါ်တင်တင်ဝင်း၏ ခင်ပွန်း၊ မောင်ကောင်းထက်အောင်၊ မသိန်းမျိုးတို့၏ဖခင်သည် ၅-၃-၂၀၂၀ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၉-၃-၂၀၂၀ရက် မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ရသွင်း သင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကွယ်လွန်သူ အားရည်စူး၍ ၁၃-၃-၂၀၂၀ရက်တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးမည်ဖြစ် ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

၆-၃-၂၀၂၀ ရက်နေ့၊ ည ၉:၄၅ နာရီ

- ၁။ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနသည် COVID-19 ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး သံသယလူနာ၊ စောင့်ကြည့်လူနာနှင့် COVID-19 ရောဂါဖြစ်ပွားသူနှင့် ထိတွေ့ခဲ့သူများထံမှ ဓာတ်ခွဲနမူနာများရယူ၍ အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆေးရုံ (ရန်ကုန်) တွင် စစ်ဆေးလျက်ရှိပါသည်။
- ၂။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆေးရုံ (ရန်ကုန်) မှ ယနေ့၊ ညတွင် ထပ်မံပေးပို့လာသော ဓာတ်ခွဲအဖြေများအရ-
 - (က) ကန်ပိုင်တီး တိုက်နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံမှ အသက်(၂၈)နှစ်အရွယ် အမျိုးသား တစ်ဦး၊
 - (ခ) မူဆယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံမှ အသက် (၂၇) နှစ်အရွယ် မြန်မာနိုင်ငံသား အမျိုးသမီးတစ်ဦး၊
 - (ဂ) နေပြည်တော်၊ ခုတင် (၁၀၀၀) ဆုံ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးမှ အသက် (၃၇) နှစ်အရွယ် အမျိုးသားတစ်ဦးနှင့်
 - (ဃ) မန္တလေးမြို့၊ ကန်တော်နဒီဆေးရုံမှ အသက် (၆၈) နှစ်အရွယ် ဆီးချိုရောဂါအခံရှိသူ အမျိုးသမီးကြီးတစ်ဦး၊ စုစုပေါင်း (၄) ဦးတို့တွင် COVID-19 ရောဂါပိုး မရှိကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကာလအတွင်း ဆေးရုံစာဖြေဌာန သုံးခု ဖွင့်လှစ်ရန်စီစဉ်

ရန်ကုန် မတ် ၆

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ကုသရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ စာစစ်ဦးစီးဌာနတို့၏ ညှိနှိုင်းထားချက်အရ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ် ၁၁ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်သော တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကာလအတွင်း ဆေးရုံစာဖြေရောက်၍ ဆေးဝါးကုသမှုခံယူနေကြရသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ နှစ်နာမူမရှိစေရန် ရည်ရွယ်လျက် ဆေးရုံစာဖြေဌာန သုံးခုကို ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၊ မြောက်ဥက္ကလာပ အထွေထွေရောဂါကုနှင့် သင်ကြားရေးဆေးရုံကြီး၊ ဗဟိုအမျိုးသမီးဆေးရုံကြီးတို့၌ ဖွင့်လှစ်ပေးရန် စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ဆေးရုံစာဖြေရောက်ကုသနေသော စာမေးပွဲဝင်ရောက်ပြေဆိုလိုသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ(လူနာ)များသည် အဆိုပါ ဆေးရုံကြီးများရှိ ဆေးလူမှုဆက်ဆံရေးဌာနနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက် အကူအညီတောင်းခံနိုင်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(၈)ကြိမ်မြောက် JICM အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များ အကောင်အထည်ဖော်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့များ ပြန်လည်ယူဆောင်လာသည့် အဆိုပြုချက်များကို အသေးစိတ် ထပ်မံဆွေးနွေးမည်

ရန်ကုန် မတ် ၆

(၈)ကြိမ်မြောက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး(JICM) အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်များ အကောင်အထည်ဖော်ရေးအတွက် အစိုးရနှင့် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (Nationwide Ceasefire Agreement-NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ(NCA-S EAO)၏ နှစ်ဖက် အလုပ်အဖွဲ့ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုးသားပြန်လည်

သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) တွင် ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားရာ၌ “ယခင် အစည်းအဝေးတွေကနေ ဆက်လက်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးဖို့ ကျန်ရှိနေသေးတဲ့ NCA အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ မူဘောင် သဘောတူညီချက် ကိစ္စတွေ၊ ၂၀၂၀ အလွန် အဆင့်လိုက် ရှေ့လှမ်းစဉ်များနဲ့ အဆင့်လိုက် အကောင်အထည်ဖော်မှုကိစ္စတွေ၊ အခြေခံသဘောတူညီချက်များ ရယူရေးကိစ္စတွေကို နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့တွေအနေနဲ့ ဒီကနေ့ အစည်း

အဝေးမှာ ဆက်လက်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အထက်ပါ ကိစ္စရပ်တွေကို ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁)ရာစု ပင်လုံ စတုတ္ထ အစည်းအဝေးမှာ ပြည်ထောင်စု သဘောတူစာချုပ် အစိတ်အပိုင်း-၃ အဖြစ် ချုပ်ဆိုမှာ ဖြစ်တဲ့အတွက်လည်း လက်ရှိငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်မှာ အရေးပါတဲ့ ဖြစ်စဉ်မှတ်တမ်းတစ်ခုဖြစ်သလို ကျွန်တော်တို့အားလုံးရဲ့ ဦးတည်ချက်ဖြစ်တဲ့ ရေရှည် တည်တံ့ခိုင်မြဲတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိဖို့အတွက် ကျွန်တော်တို့ ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးဖက်တွေအကြား စိတ်ရင်းစေတနာမှန်ကို ပြသဖို့ အချိန်အခါပဲ ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားလိုပါတယ်။

သိမ်းဆည်းရမိသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများကိစ္စ သတင်းရယူပြီး ပြန်လည်ထွက်ခွာစဉ် ရဟတ်ယာဉ်တစ်စင်း စက်ချိုယွင်းမှုကြောင့် မြေပြင်ပေါ်သို့ ပြုတ်ကျမှု ဖြစ်ပွား၊ ရဟတ်ယာဉ်မှူးနှစ်ဦး(မစိုးရိမ်ရ)ထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိ

စာမျက်နှာ > ၁၇

မကွေးနှင့် လက်ရှိချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက် အမှတ်ခွဲယူ

ရန်ကုန် မတ် ၆

၂၀၂၀ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၉) ပထမနေ့ကို ယနေ့ညနေပိုင်းက သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ကျင်းပရာ မကွေးအသင်းနှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းတို့ တစ်ဂိုးစီ သရေကျခဲ့သည်။

မကွေးအသင်းသည် နိုင်ပွဲထပ်မံပျောက်ဆုံးခဲ့သော်လည်း လက်ရှိချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းထံမှ အမှတ်ရယူနိုင်ခဲ့သောကြောင့် ကျေနပ်စရာ ဖြစ်ခဲ့သည်။ လက်ရှိချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် ဇယားထိပ်ပိုင်းမှ အသင်းများကို အဓိလိုက်ရန် အမှတ်လိုနေသော်လည်း နိုင်ပွဲရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းမရှိဘဲ နောက်မှလိုက်ကစားကာ သရေတစ်မှတ်ဖြင့် ကျေနပ်ခဲ့ရသည်။

စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၁ ၀

ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း မကွေးအသင်းဘက်သို့ဂိုးသွင်းရန်ကြိုးပမ်းနေစဉ်။ ဓာတ်ပုံ-ဖိုးသော်ဇင်



၂၀၂၀ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ဘောလုံးပွဲစဉ် မြန်မာအသင်းရုပ်မြင်သံကြားမှ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ပြသမည်

နေပြည်တော် မတ် ၆

၂၀၂၀ ရာသီ Myanmar National League (MNL) အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၉) ပွဲစဉ်များအနက် ဇွဲကပင်ယူနိုက်တက် FC အသင်းနှင့် Southern Myanmar FC အသင်းတို့သည် မတ် ၇ ရက် ညနေ ၄ နာရီမှစတင်၍ ရန်ကုန်မြို့ရှိ သုဝဏ္ဏအားကစားကွင်းတွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ဘောလုံးပွဲစဉ်ကို မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား (MRTV) နှင့် MRTV Sports Channel တို့တွင် ယင်းနေ့ ညနေ ၃ နာရီ ၄၅ မိနစ်မှစတင်၍ တိုက်ရိုက် (Live) ထုတ်လွှင့်ပြသသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ဒါဘီ တိုက်စစ်မှူး ရွန်းနေ မန်ယူအသင်းဘက်သို့ ထိုးဖောက်စဉ်။

အက်ဖ်အေဖလားပြိုင်ပွဲ ဒါဘီကို မန်ယူ ဂိုးပြတ်အနိုင်ရ ကွာတားဖိုင်နယ်တွင် နေ့စွဲချိန်နှင့် ကစားရမည်

အက်ဖ်အေဖလားပွဲအဆင့် နောက်ဆုံးပွဲစဉ်အဖြစ် မတ် ၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဒါဘီနှင့် မန်ယူအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ မန်ယူအသင်းက သုံးဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ မန်ယူအသင်းအတွက် ဂိုးများကို လုခ်ရှော့နှင့် အီဂါလိုတို့က သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါပွဲသို့ ပရိသတ်ပေါင်း သုံးသောင်းကျော် လာရောက်ကြည့်ရှုခဲ့သည်။

မန်ယူအသင်းသည် မက်ဂျိုင်းယား၊ ဒီဂီယာတို့ကို ချန်လှပ်ခဲ့ကာ ဂိုးသမားနေရာတွင် ရိုမိုရို ပါဝင်လာပြီး လင်ဒီလော့ဖ်၊ လုခ်ရှော့၊ ဘိုင်လီ၊ ဒါးလော့၊ မာတား၊ ဘရူနိုဖာနန်ဒါစ်၊ အီဂါလို တို့ကို အသုံးပြုကာ အတောင့်တင်းဆုံးပုံစံဖြင့် ပွဲထွက်လာခဲ့သည်။ ဒါဘီအသင်းကလည်း ရွန်းနေ၊ လိုပီ၊ ဘတ်၊ ဆစ်ဘာလီ၊ ဝက်ဟွန်း တို့ကို အသုံးပြုကာ ပွဲထွက်လာခဲ့သည်။

ဒါဘီအသင်းသည် ပထမပိုင်း ပွဲချိန်အနည်းငယ်သာ မန်ယူအသင်းဘက်သို့ ထိုးဖောက်တိုက်စစ်ဆင်နိုင်ခဲ့။ ဂိုးပေါက်ကန်သွင်းနိုင်မှုအချို့ ပြုလုပ်လာနိုင်ခဲ့ပြီး ပွဲကစားချိန် ကြာလာသည်နှင့်အမျှ မန်ယူအသင်း၏ အသင်းလိုက် ကစားမှု၊ တစ်ဦးချင်းစွမ်းဆောင်နိုင်မှုတို့ကို မယှဉ်နိုင်ဘဲ မန်ယူအသင်း၏ ထိုးဖောက်တိုက်စစ်ဆင်မှုကိုသာ ဒါဘီအသင်း အကြိမ်ကြိမ် ခုခံကာကွယ်ခဲ့ရသည်။

စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၁ ❖